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2,5 ώρες για Ιράκ

ΚΑΤΑΙΓΙΣΤΙΚΑ στοιχεία στον εισαγγελέα

ΚΑΙ ΆΠΟΝ·
ε κ β ι α σ μ ο ί

Η ελληνική προεδρία επιμένει ότι θα πρέπει να υπάρξει και νέο 
ψήφισμα του ΟΗΕ, προκειμένου να γίνει επίθεση στο Ιράκ, 
δήλωσε χθες ο Γ. Παπανδρέου, εκφράζοντας την πλειοψηφία 
των κρατών-μελών. Ενημερώθηκε χθες το Βράδυ από τον 
επικεφαλής των επιθεωρητών Χανς Μπλιξ, ο οποίος ζήτησε 
περισσότερο χρόνο, για να διαπιστωθεί αν το Ιράκ δεν έχει 
όπλα μαζικής καταστροφής, ζελ . s  ·  ά ρ θ ρ ο  »ε » γελ . a

ΕΜΠΡΗΣΤΗΣ 
ΟΜΟΛΟΓΕΙ: 
ΜΕ ΠΛΗΡΩΣΕ

Ευρέω ς γνωστοί ιεράρχες φέρονται 
θύματα του κυκλώματος εκβιαστών. 
Καταιγιστικά τα  στοιχεία της έρευ

νας Παπαγγελόπουλσυ. Επιχειρηματίες, 
αλλά και κληρικοί, ζητούν από τον εισαγ
γελέα  να  εξετασθοΰν. Μ ιάμιση ώ ρα κα

τέθετε ο επιχειρηματίας Γ. Αποστολόπσυ- 
λος. «Ε κβ ιασ τήκατε;» , τον  ρώ τησαν. 
«Οχι, βέβαια», η απάντηση. Μ άρτυρες- 
μυστήριο καταθέτουν στο πλαίσ ιο  της 
έρευνας, ζητώντας όμως να  μην αποκα
λυφ θεί η ταυτότητά τους. ζελ . 1 7

ΑΓΑΝΑΚΤΗΣΗ ΜΙΚΗ:

0α αποσύρω 
ία έργα μου 
για ίο 2004

Αυτή την 
πρόθεση 
εκφράζει με 
επιστολή του 
στην «Ε» 
ο Μίκης 
Θεοδωράκης. 

Αφορμή, όσα ανέφερε 
ο Γιάννης Μαρκόπουλος 
σε συνέντευξή του στην 
«Ε» το ΣάΒΒατο. ζελ . 29

ΧΩΡΙΣ ΠΡΟΣΦΥΓΕΣ

Αναδρομικά 
το οικογενειακό

Από τον Απρίλιο του 2001. 
Αγνωστος ακόμη ο χρόνος 
και ο τρόπος καταβολής 
του επιδόματος, ζελ . 22

Αντεπίθεση Σημίτη
«ΕΡΧΟΝΤΑΙ ΝΕΑ 

ΕΡΓΑ ΓΙ’ΑΥΤΟ 

Η ΝΕΟΔΕΞΙΑ 

ΛΑΣΠΟΛΟΓΕΙ»

Αυστηρή απάντηση από  την Π άτρα έδω 
σε ο πρω θυπουργός στη Ν.Δ., που μιλάει 
γ ια  υπερβάσεις και καθυστερήσεις. Επι- 
σκέφθηκε επίσης τα  έργα  γ ια  τη γέφ υρα 
Ρ ίο υ -Α ντιρ ρ ίο υ , που  θα  τελ ε ιώ σ ε ι τον 
Ο κτώβριο του 2004, δυο μήνες νω ρίτερα 
από  το χρονοδιάγραμμα. ΖΕΛ. 18-19

ΑΕΚ: ΧΡΕΗ 6,1 ΔΙΣ. ΔΡΧ.

Τα μάζεψε 
και άφαντος 
ο Ψωμιάδης

Αφησε τα 
ξαδέλφια του 
στην ΠΑΕ.
Ξεκίνησαν 
οι έλεγχοι 
στα βιβλία 
της ΑΕΚ, 
στα 6,1 δισ. δρχ. 
το χρέος στην Εφορία. 
Λιάνης: «Ο Ψωμιάδης 
οφείλει να συνομιλεί 
μόνο με τον εισαγγελέα. 
Οι έλεγχοι θα γίνουν σε 
όλες τις ΠΑΕ». ΖΕΛ. 51

Μικρόκοσμος
Παλιοί και νέοι μιλάνε στην 
έρευνα της «Ε» για το τότε 
και το τώρα. ζελ . 20, «5
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Αυτές οι αυλές, 
απάνεμα 

καταστρώματα* 
του ήπιου 

εναγκαλισμού 
και των 
ζωηρής 

λιτότητας 
μέσων. 

Ρωμαλέες και 
ανοιχτόκαρδες. 

Και στο 
βάθος... 

φιλοξενία!

Δομές ευαισ

Είπαν δ εν  είπ αν

Θεόδωρος Πάγκαλος
«οθρογοι«(<όντ< ιζ στο

«Βήμα της Κυριακής»:

«Η
κυβέρνηση, 
για λόγους 
που θα 
πρέπει 
άλλοι, 
αλλού, 

να αναζητήσουν, έχει 
γίνει ένας φανατικός 
και δογματικός, με όλες 
τις ανοησίες που 
συνεπάγεται μια τέτοια 
στάση, πρωταθλητής 
της τουρκικής ένταξης 
στην Ευρώπη».

• Θ ’ Οταν έχεις κάνει 
προπόνηση στα Ιμια...

Χριστόδουλος
ο αρχιεπίσκοπος, 
κηρύσσοντας, για 
την Τουρκία:

«Η αλήθεια λέγει ότι 
δεν πρέπει να γίνει μέλος 
της Ευρωπαϊκής Ενωσης, 
γιατί δεν έχει τίποτα 
να προσφέρει στον 
πολιτισμό της Ευρώπης, 
όπως δεν προσέφερε 
μέχρι σήμερα».
·Θ > Πάσα ευρωπροοφορά 
δεκτή!..

Ανεπαρκείς οι δομές παιδικής 
προστασίας στην Αιτωλοακαρ
νανία. Ελλειψη αναλυτικών και 
επίσημων στοιχείων σε ό,τι τις α
φορά. Μεγάλο το ποσοστό 
(43%) οικογενειών σε κρίση, επί 
του συνόλου των περιπτώσεων 
που διαχειρίζονται φορείς ασχο
λούμενοι με την παιδική προστα
σία. Αρκετές, τέλος, οι περιπτώ
σεις κοινωνικών προβλημάτων, 
που δεν καλύπτονται από κανέ
να πρόγραμμα.

Αυτά, μεταξύ πολλών άλλων, 
περιλαμβάνονται στην έκθεση 
του κοινωνικού λειτουργού 
Στέργιου Σιφνού προς το διευ
θυντή των Παιδικών Χωριών 
SOS Ελλάδος Γεώργιο ΙΙρωτό- 
παπα με θέμα «Ερευνα σε Αιτω
λοακαρνανία», που πραγματο
ποιήθηκε τον περασμένο Αύγου
στο. Αφορμή της έρευνας, η χρό-

νια κινητοποίηση της Ενωσης 
Καταναλωτών του στερεοελλα
δίτικου νομού (έφτασε μέχρι και 
την εξασφάλιση χώρου κατα
σκευής σε περιοχή του Δήμου 
Παραβόλας), που κατέστησε το 
«ζητούμενο»: δημιουργία Παιδι
κού Χωριού SOS, τουλάχιστον... 
διερευνητέο. Επόμενος, τώρα, 
στόχος είναι η ευαισθητοποίηση 
και ενεργοποίηση των κοινωνι
κών δυνάμεων του νομού, δίχως 
την οποία κάθε παραπέρα κίνη
ση είναι αδύνατη.

Με τη σαββατιάτικη (25/1) με
γάλη εκδήλωση στο Παπαστρά- 
τειο Μέγαρο Αγρίνιου (υπό την 
αιγίδα του υπουργού Μεταφο
ρών Χρίστου Βερελή, παρουσία 
των εκπροσώπων κοινωνικών 
φορέων όλου του νομού και με 
συντονιστή το δικό μας δημοσιο
γράφο Αντώνη Σκορδίλη), αυτό

το στόχο να καλείται να υπηρε
τήσει.

«Εκτιμάμε ότι η Αιτωλοακαρ
νανία, σύσσωμη, θα στηρίξει την 
απαρχή της προσπάθειας που 
κάνουμε», τονίζει ο πρόεδρος 
της διοργανώτριας Ενωσης Κα
ταναλωτών, Γιώργος Λεχουρί- 
της, διατρανώνοντας την αισιο
δοξία του για αίσιες εξελίξεις.

«Χρειάζονται πολλά βήματα, 
ώστε η αναγκαιότητα δημιουρ
γίας Παιδικού Χωριού να γίνει 
βαθιά κατανοητή και αποδεκτή 
από τον ευρύτερο κοινωνικό πε
ρίγυρο. Και αυτό παραμένει σή
μερα ζητούμενο», επισημαίνει α
πό την πλευρά του ο Γεώργιος 
Πρωτόπαπας, δίνοντας το «μέ
τρο» της υπάρχουσας κατάστα
σης. Πολύ σημαντικό, όπως και 
να ’χει, το πρώτο βήμα γίνεται το 
Σάββατο.

Μνήμη, γνώση και συνέχεια...
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Δεν ξέρω αν είναι αλήθεια ή μύθος -ωραίος ό
πως όλοι οι μύθοι- ότι ο Βλαχογιάννης ανακάλυψε 
τα Απομνημονεύματα τον Μακρυγιάννη σε μπακά
λικο, όπου προορίζονταν για περιτύλιγμα. Ή  τι α- 
πέγινε το -θρυλούμενο- Περί Κωμωδίας σύγγραμ

μα του Αριστοτέλη που ενέπνευσε στον 
Εκο «Το όνομα του ρόδου». Ή  ποιες θα 
ήταν σήμερα οι απόψεις μας για την τρα
γική ποίηση, αν είχε σωθεί, μία έστω, α
πό τις 240 τραγωδίες του Αστυδάμαντα 
που κατήγαγε 15 θεατρικές νίκες, τις 5 
με αντίπαλο τον Σοφοκλή... Ομως, η φύ
λαξη γραπτών πειστηρίων είναι ζήτημα 
μέγα που απασχολεί την ανθρωπότητα α
πό τη γέννηση, κιόλας, της γραφής. Απ’ 
αυτήν, άλλωστε, την ανάγκη πήγασε η 
γραφή: να σώζει και να μεταβιβάζει 
στους επερχομένους μνήμες και γνώ

σεις· τη συνέχεια...
Αυτά σκεφτόμουν, την περασμένη Τετάρτη το με

σημέρι, όταν μία ομάδα δημοσιογράφων... παρα- 
λαμβάναμε, από τους υπεύθυνους, για λογαριασμό 
της κοινής γνώμης, το μόλις ανακαινισμένο, ανα

μορφωμένο -αναπλασμένο, είναι η καταλληλότε
ρη λέξη- και καλαίσθητο, μεσοπολεμικό κτίριο της 
Εθνικής Τράπεζας, 3ης Σεπτεμβρίου (πάλι ο Μα- 
κρυγιάννης!) 146, όπου στο εξής θα φιλοξενεί το 
Ιστορικό Αρχείο της Τράπεζας και -σε συνθήκες ι
διαίτερα ευνοϊκές, με πολυμέσα και άνετο ανα
γνωστήριο- τους επίδοξους ερευνητές...

Κτίριο που από κατασκευής (1923-1926) σχε
διάστηκε -πρώτο και μοναδικό έως σήμερα στην 
Ελλάδα- για αρχειοφυλάκιο, στέγαζε επί 75 χρό
νια τα Γενικά Αρχεία της Εθνικής. Τη νέα χρήση, 
μετά από σύνθετες, υψηλής τεχνολογίας, παρεμ
βάσεις -χωροτακτικές, στατικές, μηχανολογικές, 
κυρίως λειτουργικές, που είναι και ο σκοπός του 
κτιρίου- παρουσίασαν οι: Ανδρέας Βρανάς, υπο
διοικητής της Εθνικής, Χαρίλαος Τζαννετάκης, δι
ευθυντής Τεχνικών Υπηρεσιών και Γεράσιμος Νο- 
ταράς, επικεφαλής Ιστορικού Αρχείου. Δέκα χιλιό
μετρα κυλιόμενα ράφια (!), αλλά και μόνιμο εκθε
τήριο ενθυμημάτων, όπου φυλάσσεται -και προ- 
καλεί!- η νεότερη οικονομική -και όχι μόνον- 
Ιστορία του τόπου. Μνήμη, γνώση και συνέχεια...

ΠΕΤΡΟΣ Μ ΑΝΤΑΙΟΣ

«Αρκετά με τα τραγούδια 
μιας χρήσεως»
—  Πώς ξεκίνησες;

«Πήγα στην Αμερική το  7 0  για σπουδές. Το 1980 
μελοποίησα τα  “Κεριά” και κατόπιν τους 
“Βαρβάρους” . Πέρασαν αρκετά χρόνια και επανήλθε 
η ιδέα στο μυαλό μου, αυτή τη  φορά να συνθέσω 

επάνω στα ποιήματα του 
ΚαΒάφη μόνο ορχηστρική 
μουσική, που ν' ακούγεται 
σαν σουίτα. Διάλεξα λοιπόν 
τα ποιήματα κι έγραψα 
αυτές τ ις  δέκα μελωδίες».
—  Γράψεις μόνο 
ορχηστρική μουσική;
«Οχι, έχω γράψει και 
τραγούδια. Ημουν πολύ 
νέος, ως τραγουδοποιός 
ξεκίνησα. Εγραφα για τον 
Πουλόπουλο, τον Σταμάτη 
Κόκοτα, τον Φίλιππο 
Νικολάου, την Τζένη Βάνου. 
Η Πόλυ Πάνου και η Ρένα 
Κουμιώτη τραγούδησαν 
δικά μου τραγούδια. Εμεινε 
μια ανάμνηση».
—  Ακούγεσαι 
απογοητευμένος; 
«Ερχόμουν και πάλι 
επέστρεφα στην Αμερική. 
Μετά το  '80 αποφάσισα να 
μην ασχοληθώ πλέον. 
Αισθανόμουν άσχημα 
ανάμεσα σε ίντριγκες. Οι 
ετα ιρείες μού ζητούσαν να 
γράφω πολύ εμπορικά, 
βαρέθηκα».
—  Τι σε ώθησε να γράψεις 
μουσική για την 11η 
Σεπτεμβρίου;
«Το έζησα. Με πίκρανε.

ΑνεΒοκατέΒαινα στους Πύργους καθημερινά, έτρωγα 
στο εστιατόριο. Σκέφτηκα πως μόνο ένας τρελός θα 
μπορούσε να το  κάνει. Ετρεξα στο γραφείο κι άρχισα 
να γράφω αμέσως».
—  Στην Ελλάδα τι κάνεις;

«Ενδιαφέρον έχουν η καλή δισκογραφία και οι 
συναυλίες. Δυστυχώς, οι χώροι είναι πολύ 
συγκεκριμένοι και δεν είναι εύκολο. Ελπίζω, αυτό το 
καλοκαίρι να μετάσχω στο Φεστιβάλ Αθηνών γιατί 
κάθε χρόνο μου απαντούν αρνητικά».
—  Δίνονται ευκαιρίες να παρουσιαστούν νέες 

δουλειές;
«Δεν νομίζω».
—  Στην Αμερική;

«Εχω παίξει σε κονσέρτα με αρκετές ορχήστρες, 
στην Οπερα του Σικάγο, σε θέατρα πανεπιστημίων, 
κονσέρτα σε ναούς».
—  Ποιους Ελληνες καλλιτέχνες εκημάς;

«Τον Γιώργο Νταλάρα γιατί υλοποίησε τους στόχους 
του. Θεωρώ μεγάλο τραγουδιστή τον Γιάννη Πάριο.
Ο Τόλης Βοσκόπουλος είναι στάρ. Δεν συμφωνώ με 
το  ρεπερτόριο τη ς  Αννας Βίσση, που έχει θαυμάσια 
φωνή, αλλά φτάνει πια, δεν είναι αναγκαίο να 
συνεχίζει στο ίδιο ρεπερτόριο...».
—  Μουσικά, τι μας λείπει;

«Η μουσική ειλικρίνεια. Αυτό που υπάρχει δεν είναι 
ειλικρινές. Ο στίχος είναι μια συνταγή που συχνά 
βγαίνει από τους μέτριους παραγωγούς της 
δισκογραφίας. Και δεν αφήνουν και όσους έχουν 
τάσεις να συνθέσουν καλά τραγούδια. Για αυτό τα 
θεωρώ τραγούδια μιας χρήσεως».

ΓΕΩΡΓΙΑ ΔΑΜΑ

ΘΕΛΕΙ
ΚΑΙ ΡΩΤΗΜΑ
...ΔΙΟΤΙ
μελοποίησε τον 
Καβάφη καθώς και 
την «επόμενη 
μέρα» της 11ης 
Σεπτεμβρίου. Διότι 
οι συνθέσεις του 
παρουσιάζονται 
από τις 
μεγαλύτερες 
ορχήστρες στις 
Ηνωμένες 
Πολιτείες αλλά και 
στην Ευρώπη, τη 
Μόσχα. Είναι ο 
συνθέτης Μιχάλης 
Καρράς.

— - r a .  Κληρώθηκαν οι αριθμοί:
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Π^ατολή 7.38 Δύση 17-351
ι Σελήνη 19 ημερών

Μαξίμου ομολογπτου,
Νεοφύτου Αγνής, 

Πατρόκλου, EuywiW,

Σήμερα 
κυκλοφορούν 
όσο λήγουν οε

Αποθέματα νερού σε εκατ, κυβικά

ΧΘΕΣ ΠΕΡΥΣΙ 1985
663,58 492,16 1.167,19

Με την «Ε» on line στο Internet.
Συνδεθείτε με την ηλεκτρονική διεύθυνση (w w w .enet.gr), 
για να είστε συνδεδεμένοι πάντα με τα γεγονότα

http://www.enet.gr


epoi@enet.gr

πασχαλίδης 
στον ΣΥΝ για τις 
διαδηλώσεις
Θ Ε Σ Σ Α Λ Ο Ν ΙΚ Η

Εγγυήσεις από την κυβέρνηση 
ότι η Θεσσαλονίκη θα είναι μια 
πόλη «ελεύθερη», χωρίς 
κόκκινες ζώνες, και φιλόξενη 
στους διαδηλωτές, τ ις  ημέρες 
διεξαγωγής της συνόδου 
κορυφής της Ε.Ε. τον Ιούνιο, 
ζητάει ο ΣΥΝ. Ο υπουργός 
Μακεδονίας-Θράκης Γ ιώργος 
Πασχαλίδης επισκέφθηκε χθες 
τα γραφεία του ΣΥΝ στη 
Θεσσαλονίκη και συζήτησε για 
τις διαδηλώσεις που 
προετοιμάζονται με τον 
γραμματέα της Πολιτικής 
Επιτροπής του ΣΥΝ, Τάσο 
Κανταρά, τη βουλευτή Ασημίνα 
Ξηροτύρη και τον δημοτικό 
σύμβουλο Ανδρέα Κουράκη.
Ο Γ. Πασχαλίδης τούς 
ενημέρωσε για την πρόθεση 
της κυβέρνησης να βοηθήσει 
στην καλύτερη φιλοξενία των 
διαδηλωτών με την παροχή 
διευκολύνσεων κι έθεσε 
παράλληλα το  ζήτημα του 
σεβασμού όλων προς την 
πόλη. Ο Τ. Κανταράς είπε ότι ο 
ΣΥΝ μετέχει στο Ελληνικό 
Φόρουμ, που όλο το εξάμηνο 
της ελληνικής προεδρίας θα 
βρίσκεται σε διαρκή 
κινητοποίηση κι έχει 
προγραμματίσει 17 
αντισυνόδους. Για τ ις  
διαδηλώσεις της 
Θεσσαλονίκης, θα παλέψει να 
είναι μαζικές και ειρηνικές με 
κεντρικό σύνθημα «Οι 
άνθρωποι πάνω από τα κέρδη».
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ΕΛΛΑΔΑ 1 7 - 20 . 4 5 -4 9 κ ο ς μ ο ς  1 3 - 16.62
► 14 Απριλίου θ'αρχίσει η δίκη Οτσαλάν.

ΣΕΛ. 45
Φ Δέκα σημεία συ μφωνία$ 

των επιθεωρητών του Συμβ. 1Φ Υπόμνημα, με το οποίο ζητεί την 
αποφυλάκισή ίου  υπέβαλε ο Avéorns 
Παπαναστασίου, ςελ. η 

► Συνελήφθη στη Θεσσαλονίκη και 
à flflos με 5.000 χάπια έκσταση.
ΣΕΛ. 46-47

♦  50 γκαζάκια σε εργοτάξιο ανισόπεδα 
Yécpupas στη Θεσσαλονίκη, ςελ. ιθ

Ασφαλεία$ με το Ιράκ.
ΣΕΛ. 14-15

Φ Παραδόθηκε αυτοβούλου 
ο Μιλουτίνοβπε.
ΣΕΛ. 13

Φ Μ ικρή διαρροή από 
σταθμό στο Κοζλοντούι.
ΣΕΛ. 14

ο ικ ο ν ο μ ί α  21 -  24.41  -  44 

ΑΘΛΗΤΙΚΑ 5 1 -5 8  

ΣΤΟΙΧΗΜΑ 60 Ε
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ΒΑΟΑίΝΕί το ρήγμα μεταξύ ΚΚΕ και ΣΥΝ  εν όψει κινητοποιήοεων

Σ ιο ν  α γ ώ ν α  χ ω ρ ικ ά . . .
Ε υρύ και δυναμικό 

ανιιποΑεμικό 
κίνημα ΟέΑει η 

ΑΑέκα Παπαρήγα, 
όπως η ίδια ιόνιοε χδες 
οε συνέντευξη Τύπου, 
ωστόσο δεν θεωρεί ότι 
βΑάπτουν το κίνημα οι 
ξεχωριστές
εκδηλώσεις, είτε αυτές 
είναι ενάντια στη 
σχεδιαζόμενη επέμβαση 
στο Ιράκ είτε ενάντια 
στην παγκοσμιοποίηση.

Δεν είναι δυνατόν να μπαί
νουν όλοι κάτω από τις ίδιες 
παντιέρες ή το ίδιο καπέλο, εί
πε, και εξαπέλυσε σφοδρή επί
θεση εναντίον του Νίκου Κων- 
σταντόπουλου, ο οποίος λίγο 
νωρίτερα είχε κατηγορήσει την 
ηγεσία του ΚΚΕ για δογματική 
και διασπαστική πολιτική.

«ΠΑυντήριο»...
«Οποιος ανθίσταται -πρό- 

σθεσε- όποιος αντιπαλεύει, ό
ποιος δεν θέλει να σκύψει το 
κεφάλι, όποιος προσπαθεί να 
πείσει το λαό ότι μπορεί, θεω
ρείται δογματικός. Οποιος μι
λάει για το εφικτό, το ρεαλιστι
κό, το καινούργιο, το σύγχρο
νο, είναι εκσυγχρονιστής».

Το ΚΚΕ, όπως είπε, θα είναι 
μεθαύριο στο Ναύπλιο, θα εί
ναι και στις 15 Φεβρουάριου 
στο μεγάλο αντιπολεμικό συλ
λαλητήριο στην Αθήνα, αλλά 
επειδή το κίνημα είναι υπό 
διαμόρφωση και μάλιστα με 
μεγάλες διαφορές, δεν μπο
ρούν να εκφραστούν όλοι σε έ
να σχήμα. «Αν κάποιος θέλει 
το Ναύπλιο ως πλυντήριο των 
ευθυνών του, εμείς δεν θα γί
νουμε το απορρυπαντικό», εί
πε με έμφαση.

Για τους όρους που θέτει ο 
Μπους προκειμένου να μην ξε
κινήσει τον πόλεμο, τόνισε ότι 
στην ουσία αυτό που θέλουν οι 
Ηνωμένες Πολιτείες είναι «να 
περπατάμε με τα τέσσερα», κά
τι στο οποίο οι λαοί οφείλουν 
να αντισταθούν σθεναρά.

Το ΚΚΕ, πρόσθεσε, είναι το 
τελευταίο που θα υπερασπιστεί 
το καθεστώς του Σαντάμ, κα
θώς γνωρίζει την ιστορία του

Επίθεση ΚΚΕ στον ΣΥΝ 
με σάθπισμα διάσπασης
και εκτός των άλλων κρατά σε 
βαθιά παρανομία τους εκεί 
κομμουνιστές. Ωστόσο δεν 
πρόκειται να δεχτεί τις υπαγο
ρεύσεις των ΗΠΑ. Τις αλλαγές 
τις κάνουν οι λαοί, όταν απο
φασίσουν να τις κάνουν.

«ΟΑοι τρώνε»

Απαντώντας σε ερωτήσεις 
δημοσιογράφων, αναφέρθηκε 
στο νοσηρό κλίμα της διαφθο
ράς, των εκβιασμών, αλλά και 
των δοσοληψιών ορισμένων 
ανθρώπων του Τύπου με επι
χειρηματίες, υποστήριξε ότι 
πρόκειται για την κορυφή του 
παγόβουνου. Επίσης, δεν δι
καιούται κανείς να λέει ότι έ

πεσε από τα σύννεφα, καθώς 
τα ίδια γίνονται εδώ και δεκαε
τίες, από την εποχή του σχεδί
ου Μάρσαλ μέχρι τα κοινοτικά 
πλαίσια στήριξης.

«Ολοι τα τρώνε, και αυτοί 
που φωνάζουν και αυτοί που 
δεν φωνάζουν. Απλώς κάποιοι 
θέλουν περισσότερα, θέλουν 
καλύτερη διανομή στην πίτα», 
είπε.

•  Αναχωρούν σήμερα για το 
Πόρτο Αλέγκρε ο ευρωβου
λευτής του ΚΚΕ Κ. Αλυσσαν- 
δράκης και ο Ηρ. Τσαβαρίδης, 
μέλος του Κ.Σ. της ΚΝΕ, προ
κειμένου να πάρουν μέρος στο 
Παγκόσμιο Κοινοβουλευτικό 
Φόρουμ και το Παγκόσμιο 
Κοινωνικό Φόρουμ.

«Αν κάποιος 
θέλει το 
Ναύπλιο ως 
πλυντήριο των 
ευθυνών του, 
εμείς δεν θα 
γίνουμε το 
απορρυπαντικό» 
είπε η Αλέκα 
Παπαρήγα

Εκρηξη Κωνσιανιοπουλου για τις χωριστές πορείες
Καθήκον της Αριστερός και όλων των 

φιλειρηνικών δυνάμεων είναι η απο
μόνωση των επιθετικών κύκλων των Ηνω
μένων Πολιτειών και της Βρετανίας. Είναι 
μια προσφορά στην ανθρωπότητα.

Την επισήμανση αυτή έκανε ο Νίκος 
Κωνσταντόπουλος σε δηλώσεις του χθες, 
μία μέρα πριν αναχωρήσει για το Πόρτο 
Αλέγκρε της Βραζιλίας, όπου θα πάρει μέ
ρος στο Παγκόσμιο Κοινοβουλευτικό Φό
ρουμ κατά της παγκοσμιοποίησης και θα 
συναντηθεί με τον πρόεδρο Λούλα.

«Καλούμε -τόνισε- όλες τις πολιτικές 
δυνάμεις του τόπου να συντονίσουμε τις 
προσπάθειές μας για να αποτρέψουμε τον 
πόλεμο κατά του Ιράκ. Η καταδίκη ενός ά
δικου, παράνομου και καταστροφικού πο
λέμου μάς υποχρεώνει να ενώσουμε και να 
συντονίσουμε τις προσπάθειές μας με συ
γκεκριμένους στόχους, εκτός από την απο
τροπή του, να μην υπάρξει καμία ελληνική 
συμμετοχή και καμία διευκόλυνση. Η Ευ
ρωπαϊκή Ενωση να διαφοροποιηθεί και να 
μη γίνει πολιτικός κλώνος των ΗΠΑ».

«ΕτενοκεφαΑιά»
Η καταδίκη του πολέμου θα γίνει και 

στο Πόρτο Αλέγκρε, όπως είπε, θα γίνει ό
μως και στο Ναύπλιο, με αφορμή τη σύνο
δο των υπουργών Εργασίας της Ε.Ε., στις 
εκδηλώσεις κατά του νεοφιλελευθερισμού 
και της παγκοσμιοποίησης.

Τέτοιες κινητοποιήσεις, σύμφωνα με 
τον πρόεδρο του ΣΥΝ, έπρεπε να είναι συ
ντονισμένες και ενιαίες.

«Δυστυχώς όμως -πρόσθεσε- εδώ στην 
Ελλάδα έχουμε να κάνουμε με το δογματι
σμό, τη στενοκεφαλιά και το σεχταρισμό 
της ηγεσίας του ΚΚΕ», η οποία «δεν μπο
ρεί να συλλάβει την εξέλιξη των σύγχρο
νων κοινωνικών κινημάτων και δεν μπορεί 
να απαλλαγεί από το δογματικό παρελθόν 
της». Και αναρωτήθηκέ γιατί μόνο στην 
Ελλάδα πρέπει να γίνουν δύο πορείες στο 
Ναύπλιο και δύο πορείες στην Αθήνα, στις

«Οι κινητοποι
ήσεις έπρεπε 
να είναι ενιαίες 
αλλά δυστυχώς, 
έχουμε να 
κάνουμε με τη 
στενοκεφαλιά 
της ηγεσίας του 
ΚΚΕ» ανέφερε 
ο Ν. Κωνστα
ντόπουλος (στη 
φωτογραφία με 
τον Ν. Βούτση 
και τον X.
Γκολέμα του 
«Κέντρου Ν. 
Πουλαντζάς»)

15 Φεβρουάριου, κατά του πολέμου.

Απάντηση στην Παπαρήγα
Σχολιάζοντας ο εκπρόσωπος Τύπου του 

ΣΥΝ Νίκος Βούτσης τα περί πλυντηρίου 
που είπε στη συνέντευξή της η Αλέκα Πα
παρήγα, παρατήρησε ότι «η ηγεσία του 
ΚΚΕ δυστυχώς συμπεριφέρεται ως ηγεσία 
ενός κόμματος περιορισμένης ευθύνης, ε
νώ οι προκλήσεις των καιρών απαιτούν 
μια εντελώς διαφορετική προσέγγιση από 
την κοινωνική και πολιτική Αριστερά της 
εποχής μας».

mailto:epoi@enet.gr
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Παρέλαση 
οργανώσεων 
για τις 
διαδηλώσεις 
του Ναυπλίου
Τπς ΓΕΩΡΓΙΑΣ ΔΑΜΑ

Μεγαλώνει καθημερινά η λίστα 
των πολιτικών και κοινωνικών 

οργανώσεων που καλούν σε μαζικές 
διαμαρτυρίες ενάντια στην Ευρώπη 
της λιτότητας, του πολέμου και του 
ρατσισμού, κατά τη διάρκεια της 
Συνόδου των υπουργών Εργασίας 
της Ευρωπαϊκής Ενωσης στο 
Ναύπλιο (23-25 Ιανουάριου).
•  Τη μετάβαση στο Ναύπλιο, με 
πούλμαν που μίσθωσε το  ΠΑΜΕ, 
διοργανώνει η «Δράση:
Θεσσαλονίκη 2003» (κρατήσεις τηλ. 
2105238744). Θα αναχωρήσουν 2-3 
μετά το μεσημέρι της Παρασκευής 
(24/1) από την πλατεία Καραϊσκάκη 
οι εργαζόμενοι στις τηλεπικοινωνίες, 
στους κλάδους της υγείας και της 
ενέργειας, στις μεταφορές, τις 
συγκοινωνίες, τις  τράπεζες και οι 
επαγγελματοβιοτέχνες. Από την 
πλατεία Βάθη τα πούλμαν με 
εργαζόμενους στη βιομηχανία- 
κλωστοϋφαντουργία και από την 
πλατεία Λαυρίου με φοιτητές και 
εργαζόμενους στο δημόσιο τομέα.
Για τους εργαζόμενους στον κλάδο 
του Τύπου και χάρτου ως χώρος 
συγκέντρωσης για αναχώρηση έχει 
οριστεί το Σωματείο Λιθογράφων 
(Αριστοτέλους και Σολωμού) και για 
τους εργαζόμενους σε νοσηλευτικά 
ιδρύματα το  Μετρό-ΦΙΞ. Επίσης, 
λεωφορεία θα αναχωρήσουν από: 
Ιπποκράτους και Αλεξάνδρας, 
τέρμα Πατησίων, την πλατεία Κοραή 
στον Πειραιά, την Πετρούπολη, το 
Ιλιον, τον Αγ. Παντελεήμονα 
Αχαρνών, το  Περιστέρι, το  Αιγάλεω, 
την Αγ. Βαρβάρα, το  Χαϊδάρι, το 
Μαρούσι, την Αργυρούπολη, τον 
Αλιμο, τον Υμηττό, την Ηλιούπολη, 
το Μπραχάμι, το  Ελληνικό, τη 
Γλυφάδα, το  Βύρωνα, την 
Καισαριανή, του Ζωγράφου, την 
Καλλιθέα, τη Νέα Σμύρνη, τον 
Ταύρο, το  Νέο Φάληρο και το 
Μοσχάτο.
•  «Από το  Σιάτλ στη Φλωρεντία, 
από το  Ναύπλιο στη Θεσσαλονίκη» 
είναι ο τίτλος ανοιχτής συζήτησης 
με θέμα τ ις  εργασιακές σχέσεις και 
τη διαδήλωση του Ναυπλίου που 
οργανώνει η Πρωτοβουλία 
Εξαρχείων του Ελληνικού 
Κοινωνικού Φόρουμ, την προσεχή 
Τετάρτη (22/1) 7 μ.μ. στο 
Πολυτεχνείο. Γ ια δηλώσεις 
συμμετοχής στη συγκέντρωση- 
διαμαρτυρία του Ναυπλίου (τηλ.: 
210-3306286, 2283018).
•  Ενωτικό κάλεσμα για μαζικό 
συλλαλητήριο στο Ναύπλιο 
άπευθύνουν συνδικαλιστές της 
ΓΣΕΕ, της ΟΤΟΕ, του ΔΗΚΚΙ, 
οικολόγοι, η Πρωτοβουλία Γένοβα, 
το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Φόρουμ, η 
«Συμμαχία Σταματήστε τον 
Πόλεμο», εκπρόσωποι Παλαιστινίων 
και μουσουλμάνων. Ζητούν από 
συνδικάτα και φορείς να βαδίσουν 
μαζί σε μια πορεία «ενάντια στον 
επερχόμενο πόλεμο κατά του Ιράκ 
που ετοιμάζεται με τη συνενοχή των 
ευρωπαϊκών κυβερνήσεων, ενώ 
θυσιάζονται τα εργασιακά 
δικαιώματα και οι μετανάστες 
μπαίνουν στο στόχαστρο της 
ρατσιστικής Ευρώπης-φρούριο».

ο  μ π α ιξ  οτον Γιώργο μετά τις επιδεωρήοεις α θ η ν α ι

« Δ ε ν  ε ίμ α ο ιε  
ό ι ι  έ χ ε ι ό π λ α

Οχι επίδεοη χωρίς νέα απόφααη ΟΗΕ
t

ο ιγουρ ο ι 
to  ιρ α κ »

Της ΚΥΡΑΣ ΑΔΑΜ

ΗεΜηνική προεδρία 
κρίνει όη δα πρέπει 
να υπάρξει και νέο 

ψήφιομα του ΟΗΕ στην 
περίπτωση κλιμάκωσης 
των μέτρων εναντίον του 
Ιράκ, αν και σ’ αυτό το 
στάδιο θεωρεί ότι θα 
πρέπει να παραταθεί 
ο χρόνος που έχουν στη 
διάθεσή τους οι διεθνείς 
παρατηρητές για να 
εξακολουθήσουν τις 
έρευνες και πέραν της 
27ης Ιανουάριου.

Χθες το βράδυ στην Αθήνα 
ο υπουργός Εξωτερικών Γ. 
Παπανδρέου ενημερώθηκε 
επί δυόμισι και πλέον ώρες α
πό τον επικεφαλής των επιθε
ωρητών, Χανς Μπλιξ, και τον 
διευθυντή της Διεθνούς Υπη
ρεσίας Ατομικής Ενέργειας, 
Μοχάμεντ Μπαραντέι, για τα 
αποτελέσματα των μέχρι τώ
ρα ερευνών τους.

«Μικρή πρόοδος»
Ο κ. Μπλιξ στάθηκε ιδιαιτέρως 

στη συμφωνία δέκα σημείων ανάμε
σα στον ΟΗΕ και το Ιράκ για τη δι
ευκόλυνση του έργου των επιθεωρή
σεων και ανέφερε ότι έχει σημειωθεί 
μια μικρή πρόοδος στις έρευνες, αν 
και παραμένουν άλυτα προβλήματα, 
αφού π.χ. «η Βαγδάτη δεν επιτρέπει 
ακόμα τις ελεύθερες πτήσεις ερευ-

«Δεν ξέρουμε ακόμα αν αυτά που βρήκαμε είναι κομμάτια πάγου η η κορυφή του 
παγόβουνου», είπε ο Χανς Μπλιξ, έχοντας στο πλάι του τον Γ. Παπανδρέου και το 

διευθυντή της Διεθνούς Υπηρεσίας Ατομικής Ενέργειας Μ. Μπαραντέι

νητικών (κατασκοπευτικών) αερο
σκαφών πάνω από το έδαφος του!».

Ο κ. Μπλιξ ανέφερε χαρακτηρι
στικά ότι η ομάδα των επιθεωρητών 
δεν γνωρίζει ακόμα αν αυτά που έ
χουν βρει «είναι κομμάτια πάγου ή η 
κορυφή του παγόβουνου. Οι Ιρακι- 
νοί θέλουν να πείσουν ότι δεν έχουν 
όπλα μαζικής καταστροφής. Εμείς 
δεν λέμε ότι έχουν, αλλά λέμε ότι δεν 
είμαστε σίγουροι πως έχουν... Δεν υ
πάρχουν αρκετά στοιχεία για να

κλείσουμε τους φακέλους...».

«Να μη χρειαστεί»
Ο κ. Παπανδρέου πάντως, εκφρά

ζοντας την επιθυμία της πλειοψηφίας 
των κρατών-μελών της Ε.Ε., είχε το
νίσει προηγουμένως ότι η προεδρία 
έχει την ελπίδα «να μη χρειαστεί να 
συζητηθεί καν το θέμα της επίθεσης 
κατά του Ιράκ, εφόσον εφαρμοστούν 
οι αποφάσεις του ΟΗΕ από τη χώρα 
και αυτό διαπιστωθεί από τους επι-

£ θεωρητές. Η ευρύτερη επιθυ- 
^ μία των κρατών-μελών της Ε.Ε. 
m είναι, αν υπάρξει κλιμάκωση 

των μέτρων εναντίον του Ιράκ, 
αυτό να απαιτήσει μια νέα α
πόφαση του ΟΗΕ».

Μετά τη συνάντησή του με 
τον κ. Μπλιξ, ο κ. Παπανδρέ
ου τόνισε ότι η Ε.Ε. στηρίζει 
το έργο των επιθεωρητών και 
έχει κάθε λόγο να εφαρμοστεί 
η απόφαση 1441 του Συμβου
λίου Ασφαλείας. Κατά την 
προσωπική μάλιστα εκτίμηση 
του προεδρεύοντος του Συμ
βουλίου, μπορεί να αποφευ
χθεί ο πόλεμος εφόσον το 
Ιράκ αποδείξει ότι δεν έχει ό
πλα μαζικής καταστροφής.

«Κάθε προσπάθεια»
Από την πλευρά του ο εκπρό

σωπος της προεδρίας, κ. Μπε- 
γλίτης, ανέφερε ότι η ελληνική 
προεδρία θα καταβάλει κάθε 
προσπάθεια και θα εξαντλήσει 
κάθε δυνατότητα για την αναζή
τηση μιας ειρηνικής λύσης στο 
θέμα του Ιράκ, στο πλαίσιο και 

με πλήρη σεβασμό των σχετικών απο
φάσεων του Συμβουλίου Ασφαλείας. 
Δεν θέλησε ακόμα να σχολιάσει τις 
πληροφορίες περί διπλωματικών κι
νήσεων για την ειρηνική απομάκρυν
ση του Σαντάμ από την εξουσία ώστε 
να αποφευχθεί ο πόλεμος.

Το Σάββατο ο κ. Παπανδρέου εί
χε μακρά τηλεφωνική επικοινωνία 
με τον Τούρκο ομόλογό του, κ. Για- 
κίς, με αλληλοενημέρωση για το θέ
μα του Ιράκ.

του ΝτενκτάςΝέο ρεσιτάλ
Λ Ε Υ Κ Ο Σ ΙΑ _____________________

Του ΦΑΝΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗ

Αδιάλλακτος εμφανίστηκε και 
χθες ο Ντενκτάς στην τρίτη κοινή 

συνάντηση με Κληρίδη και Ντε Σστο.
Οι δύο ηγέτες αντάλλαξαν άτυπα 

έγγραφα, στα οποία περιέχονται οι 
απόψεις τους επί του σχεδίου 
Ανάν, και συγκεκριμένα οι θέσεις 
τους επί των αρνητικών γ ι’ αυτούς 
σημείων. Το έγγραφο Ντενκτάς χα
ρακτηρίστηκε από έγκυρη πηγή ως 
«χαώδες».

Ο ίδιος επανάλαβε ότι δεν θα υ
πογράψει το σχέδιο Ανάν αν δεν 
αλλάξουν ορισμένα σημεία, τα ο
ποία χαρακτηρίζει «απαράδεκτα». 
Τα σημεία αυτά αφορούν τις εγ
γυήσεις της Τουρκίας, τον αριθμό 
των τουρκικών στρατευμάτων που 
θα παραμείνουν στην Κύπρο (θεω
ρεί ανεπαρκή τον αριθμό που προ
τείνει ο Ανάν) καθώς και την ανα
γνώριση των τίτλων ιδιοκτησίας 
που εξέδωσε το ψευδοκράτος.

αδιαλλαξίας
Υποστήριξε πως αν επιστραφεί η 

Καρπασία, θα απειληθεί η ασφά
λεια της Τουρκίας και των Τουρκο
κυπρίων.

Εκτός από την αδιαλλαξία του 
στις διαπραγματεύσεις, τις ο
ποίες οδηγεί και πάλι σε αδιέ
ξοδο, ο Ντενκτάς μεθοδεύει 
τώρα και δημοψήφισμα όχι 
για να διευκολύνει τις εξελί
ξεις, αλλά για να περιπλέξει τα 
πράγματα.

Αποκαλύψεις Γουέστον
Ο Αμερικανός συντονιστής Τό- 

μας Γουέστον αποκάλυψε ότι σε 
περίπτωση που το Κυπριακό λυθεί 
στη βάση του σχεδίου Ανάν, θα 
βρεθούν τα απαιτούμενα κονδύλια 
για την υλοποίηση των προνοιών 
του σχεδίου για αποζημιώσεις.

Σε συνέντευξή του στην τουρκο- 
κυπριακή εφημερίδα «Κίπρις» ανέ
φερε ότι έχουν ήδη αρχίσει οι σχε
τικές προετοιμασίες (προφανώς,

εννοεί τη σύσταση ειδικού ταμείου 
για αποζημιώσεις).

Ο Ντε Εότο
Μετά τη συνάντησή του με τον 
πρόεδρο Κληρίδη ο Ντε Σότο 

επανέλαβε τη θέση της Γενι
κής Γραμματείας των Ηνω
μένων Εθνών για συμφωνία 
στο Κυπριακό πριν από τις 28 
Φεβρουάριου ώστε να δοθεί 

χρόνος, όπως είπε, για τη διενέρ
γεια των δημοψηφισμάτων. Ανέφε
ρε ότι του είναι δύσκολο να προ- 
βλέψει τι θα γίνει μετά. Είναι γ ι’ 
αυτό που πιστεύει, πρόσθεσε, ότι 
μπορούμε να φτάσουμε σε μία δι
ευθέτηση τις επόμενες εβδομάδες.

Απαντώντας σε ερώτηση τι θα γί
νει σε περίπτωση που δεν επιτευ
χθεί συμφωνία μέχρι τις 28 Φε
βρουάριου, δήλωσε ότι δεν θα έλε
γε ότι ο γ.γ. του ΟΗΕ θα παύσει να 
ασχολείται με το Κυπριακό.

Πρόσθεσε, πάντως, ότι ο Κόφι

Ανάν έχει αφιερώσει πολλές προ
σπάθειες τα τελευταία χρόνια και 
εκτιμά ότι πρέπει να αξιοποιηθεί η 
ευκαιρία που παρουσιάζεται διότι, 
είπε, δεν είναι βέβαιος ότι θα πα- 
ραμείνει και μετά την 28η Φεβρου
άριου.

Ως εκβιασμός και προς τις δύο 
πλευρές κρίνεται η δήλωσή του, πά
ντως, ότι «αν δεν υπάρξει συμφω
νία για λύση του Κυπριακού μέχρι 
τις 28 Φεβρουάριου, πιθανότατα ο 
Κόφι Ανάν θα τερματίσει την προ- 
σπάθειά του και θα επικρατήσει 
σκότος και αβεβαιότητα».

Ο υπουργός Εξωτερικών I. Κα- 
σουλίδης σχολιάζοντας τη δήλωση 
είπε ότι το τι θα γίνει σε περίπτωση 
μη επίτευξης λύσης, θα αποφασι- 
στεί από το Συμβούλιο Ασφαλείας. 
Ο γ.γ. του ΟΗΕ, πρόσθεσε, θα ε
τοιμάσει μετά τις 28 Φεβρουάριου 
έκθεση προς το Συμβούλιο Ασφα
λείας το οποίο θα δώσει νέους ό
ρους εντολής για τη συνέχεια.
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- Του ΣΤΑΘΗ

Το άβαιον και τα ντουβάρια
Εξ όνυχος (της κυρίας Καραμάνου) τον  λέοντα 

(του πολιτισμικού ιμπεριαλισμού και τη ς  ομο- 
γενοποιημένης σκέψης)...

Στο θέμα του  «αθάτου» στο Αγιονόρος επα
νήλθε η κ. Καραμάνου! Εχει πράγματι την αξιο 
θαύμαστη επιμονή ενός καλού ανθρώπου, πει
σμένου για το  δίκιο του!

Τόσο πεισμένου, ώστε η κ. Καραμάνου στις 
πρόσφατες περί το  θέμα δηλώ σεις τη ς  να λέει ό 
τι: «η απόφαση αυτή (για το  άβατον) ελήφθη πριν 
από χίλια χρόνια, την εποχή του  μαύρου Μ εσαί
ωνα στην Ευρώπη.» (!!!)

«Μαύρο Μεσαίωνα» μπορεί να έχουν στο κε
φάλι τους εκείνοι που μιλούν για πράγματα που 
δεν γνωρίζουν, αλλά οπωσδήποτε κάθε άλλο πα
ρά «Μαύρος Μεσαίωνας» ήταν η εποχή στην ο
ποίαν αναφέρετα ι η κ. Καραμάνου για το  Βυζά

ντιο! Αντιθέτω ς τό τε  ακριβώς ανθούσε η 
πρώτη λεγάμενη Βυζαντινή Αναγέννηση 
στην Ανατολή (της Ευρώπης) ενώ τα υ το - 
χρόνως στη Δύση (της Ευρώπης) είναι η 
εποχή που τα  νέα έθνη εμφανίζονται ρω
μαλέα στο πόδι (στην πραγματικότητα 
στον εμπλουτισμό) του παλιού ρωμαϊκού 
πολιτισμού.

Καθ' ότι το ις  πράγμασι «Μεσαίωνας» έ 
τσι όπως τον εννοεί η κ. Καραμάνου, δεν υ

πήρξε ποτέ, αλλά αυτά είναι ψιλά γράμμα
τα. Το θέμα όμως δεν είναι η Ιστορία, αλλά η 

τρέχουσα πολιτική αντίληψη κα ί διαχείρ ιση! Είναι 
πολύ περισσότερο η μετατροπή των «πολιτικώς 
ορθών» σε όχημα επιβολής ενός τρόπου και μό
νον (ενός μοντέλου) ζωής, τα ιρ ιασμένου στην 
παγκοσμιοποίηση, τον  εκδυτικ ισμό και (εν τέλε ι) 
τον εξαμερικανισμό.

Α ν στη θέση των Αγιονορειτώ ν μοναχών, οι ο
ποίοι θέτουν ως προϋπόθεση τη ς  ύπαρξής 

τους το  άβατον στον (περιορισμένον) τόπον 
τους, η κ. Καραμάνου Βάλει μια φυλή Ινδιάνων, 
ας πούμε, των «Πενγκουΐν», οι οποίοι αναλόγως 
για να ζήσουν στην περιοχή τους θέτουν ως προ
ϋπόθεση να μην μπει μέσα ουδείς  λευκός, τι θα 
κάνουμε; Θα μπουκάρουμε ή θα σεβαστούμε την 
απόφαση των «Πενγκουΐν» να ζουν χωρίς να βλέ
πουν τη  φάτσα μας;

Το κάνω πιο λιανά για να καταλάβει (αν μπορεί

να καταλάβει η αυτής πολιτική ορθότης κ. Καρα
μάνου): Οι εν λόγω Ινδιάνοι «Πενγκουΐν» ζουν με 
έναν τρόπο που έχει ορισμένα στοιχεία, τα  οποία 
δεν γουστάρω καθόλου.

Τους προτείνω να τ ' αλλάξουν (να πάψουν λό 
γου χάριν να'ναι Εβραίοι και να γίνουν Γερμανοί). 
Αυτό που για αυτούς είναι ο τρόπος ζωής τους 
(ή ο τρόπος που επέλεξαν να ζήσουν) για μένα ε ί
ναι ιδ ιομορφία, καθυστέρηση, «μεσαίων»...

Και κάνω ό,τι μπορώ για να τους αλλάξω την  ι
δ ιομορφ ία. Αυτο ί επ ιμένουν στο «άβατο» τους. 
Αν εγώ επιμένω να μπουκάρω στον χώρο τους 
ντερντεμ ί και σώνει -ε ,  αυτό  είναι φασισμός, κ. 
Καραμάνου μου.

Α ν κάποιες μοναχές στο μοναστήρι το υ ς  στα 
Απένινα, έχουν ορίσει άβατο για τους άντρες, 

δεν θα π άω -αν επ ιμείνωνα πάω (μ ετο ν ν ό μ ο τη ς  
Ευρωένωσης ή με το ν  νόμο δυτικά του Pío Πέ- 
κος, Αριζόνα) στο μοναστήρι τους, αυτό είναι φα
σισμός, κυρία Καραμάνου μου.

Η πολιτική ορθότης ως ευήθεια  είναι ίσως α
νεκτή.

Αλλά η πολιτική ορθότης συν την  ευήθεια  είναι 
επικίνδυνη! Για όλους τους διαφορετικούς!

Αν θέλετε  να κάνετε «Ευρωπαίους» το υς  Αγιο- 
νορ ε ίτες  με το  ζόρι, όσον επίσης με το  ζόρι θα 
θέλα τε (κατ' ακολουθίαν υποθέτω) να κάνετε 
«Ευρωπαίες» και τ ις  Ιταλ ίδες καλόγρ ιες (ή Ανδα- 
λουσ ιανές αδελφ ές το υ ς  που ζουν στο δ ικό τους 
άβατο), απλώς το υ ς  «εξαφανίζετε», όπως οι Αμε
ρ ικανοί το υ ς  Ινδιάνους, όπως οι Γερμανοί τους 
Τσιγγάνους, τους ομοφυλόφ ιλους, τους Ιεχωβά
δες, το υς  Εβραίους, το υ ς  κομμουνιστές και τους 
στρατιώ τες - α ιχμαλώ τους πολέμου.

Ο «εκσυγχρονισμός» είναι συνήθως παιδαριώ
δης, ο απολιτικός εκσυγχρονισμός όμως είναι ε 
πικίνδυνος!

Τ ο μόνον παρήγορον (στη μονότονη κι αποπνι- 
κτική ευήθεια  αυτής τη ς  επαναλαμβανόμενης 

ιστορίας) είναι όχι η Ιστορία «έχει την ευρυχωρία 
τη ς» - όπως θα λεγε  κι ένας Βυζαντινός λόγ ιος 
(του «μαύρου μεσαίωνα» τη ς  κ. Καραμάνου).

Πολύ σ οφότερος από πολλούς που, στην επο
χή μας, το υ ς  έχει Βαρέσει η αμερικανιά στο κε
φάλι...

ΣΤΑΘΗΣ Σ.

Α πάντηση  
κυβέρνησης  
σ τον  πάγκαηο  
για  Τουρκία
Απάντηση στον αρχιεπίσκοπο, 
στον Θ. Πάγκαλο και σε όσους 
επικρίνουν την κυβέρνηση για 
την υποστήριξη που παρέχει 
στον ευρωπαϊκό 
προσανατολισμό της 
Τουρκίας έδωσε χθες η 
κυβέρνηση. Ο υπουργός Τύπου 
επισήμανε ότι σε λίγα χρόνια η 
Τουρκία θα έχει περίπου 100 
εκατομμύρια κατοίκους και 
πρόσθεσε με έμφαση:
«Πιστεύω ότι το  καλύτερο είναι 
να έχεις γείτονα μία μεγάλη 
χώρα, η οποία να λε ιτουργεί με 
τα  ευρωπαϊκά δεδομένα, να 
σέβεται τα  ανθρώπινα 
δικαιώματα, να λε ιτουργεί ως 
ευρωπαϊκό κράτος.
Αν το  έχεις αυτό, τό τε  μπορείς 
να μιλάς για συνθήκες ειρήνης, 
ασφάλειας, σταθερότητας και 
ανάπτυξης στην περιοχή, για 
μείωση των εξοπλισμών, 
περισσότερους πόρους για 
κοινωνική πολιτική, 
περισσότερες επενδύσεις και 
νέες θέσεις εργασίας».
Ο κ. Πρωτόπαπας υποστήριξε 
ότι στην τελευτα ία  σύνοδο 
κορυφής τη ς  Κοπεγχάγης 
φάνηκε ότι και οι άλλες 
ευρωπαϊκές χώρες θέλουν να 
ενισχύσουν τον ευρωπαϊκό 
προσανατολισμό τη ς  
Τουρκίας. Και πρόσθεσε ότι είναι 
στο χέρι τη ς  Τουρκίας να 
εκμεταλλευθεί την  ευκαιρία 
κάνοντας βήματα στους τομε ίς  
τη ς  ειρήνης, τη ς  ασφάλειας, της 
σταθερότητας, τη ς  
επίλυσης του Κυπριακού και της 
διασφάλισης των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων.

Π τ ο  επαγγελματικό ασυμβίβαστο των βου
λευτών συζητήθηκε εκτενώς και σ’ όλες του τις 
πτυχές κατά τη διαδικασία αναθεώρησης του 
Συντάγματος που ολοκληρώθηκε με την υπερ
ψήφιση της σχετικής διάταξης με ευρεία πλειο- 
ψηφία 166 ψήφων.

Η επανάληψη της σχετικής συζήτησης τώρα 
που άρχισε (από 31.12.2002) να ισχύει η συ
νταγματική διάταξη και με αφορμή την ψήφιση 
του εκτελεστικού νόμου που καλείται να ρυθμί
σει τις λεπτομέρειες της εφαρμογής, συναντά έ
να προφανές όριο: τον συνταγματικό κανόνα 
που ισχύει απευθείας, δεσμεύει τους πάντες και 
τελεί υπό δικαστικό έλεγχο καθώς το Ανώτατο 
Ειδικό Δικαστήριο (άρθρο 100 Συντ.) είναι το 
μόνο αρμόδιο για την επιβολή των προβλεπό- 
μενων κυρώσεων.

Αλλωστε η τυχόν μη ψήφιση του εκτελεστικού 
νόμου έχει ως μόνη συνέπεια την πλήρη και χω
ρίς καμία εξαίρεση ισχύ του ασυμβιβάστου.

Το βαθύτερο νόημα της συζήτησης

□ θ α  έπρεπε άρα να αναρωτηθούν όλοι -βου
λευτές, πολίτες και δημοσιογράφοι-τι νόημα έ
χει και τι σκοπό εξυπηρετεί κατά βάθος η εμμο
νή στην αμφισβήτηση μιας συνταγματικής διά
ταξης με την οποία κάποιοι διαφώνησαν και την 
καταψήφισαν αλλά αυτή υπερψηφίστηκε και ι
σχύει!

Ισως .κάποια μέλη της Βουλής αυτής (που 
στην πρώτη συνοδό της ήταν αναθεωρητική) να 
πιστεύουν ότι εξακολουθούν να διαθέτουν τα 
πλεονεκτήματα του μέλους ενός αναθεωρητι
κού οργάνου. Αυτό όμως είναι είτε ανεπίτρεπτη 
άγνοια, είτε ασυγχώρητη αφέλεια, είτε προκλη
τική ασέβεια προς το ισχύον Σύνταγμα της χώ
ρας και μάλιστα από κάποιους που είχαν την 
τμή, την τύχη και την ευθύνη της συνδιαμόρφω- 
σής του.

Ισως κάποιοι άλλοί να πιστεύουν ότι αμφι
σβητώντας όχι το νομικό αλλά το πολιτικό κύρος 
μιας συνταγματικής διάταξης, που δεν τους α
φορά άμεσα, όπως το επαγγελματικό ασυμβίβα
στο των βουλευτών, διαμορφώνουν τις προϋπο
θέσεις για να αμφισβητήσουν (όχι βέβαια νομι
κά αλλά επικόινωνιακά) το κύρος άλλων συ
νταγματικών απαγορεύσεων που τους αφορούν 
άμεσα και θίγουν τα οικονομικά τους συμφέρο
ντα. Λησμονούν όμως ότι εντέλει ο δικαστής και 
όχι ο νομοθέτης είναι αυτός που επιλαμβάνεται 
της εφαρμογής παρόμοιων διατάξεων.

Η αμφισβήτηση του Συντάγματος

□ η  αμφισβήτηση του Συντάγματος έχει δυ
στυχώς τρεις κρίσιμες επιπτώσεις.

Πρώτον, μειώνει τα αντανακλαστικά και.τις

Ιπντιδοάσεις των πολιτών, των ειδικών και των 
ενημέρωσης σε περιπτώσεις νομοθετι- 
καστικής παραβίασης του Συντάγματος, 
ερον, καθυστερεί και παρεμποδίζει την 
ίλυψη» των νέων ρυθμίσεων που περι- 
ονται στο αναθεωρημένο Σύνταγμα, δη- 
IV επίκληση και την αξιοποίησή τους από 
ιίτη, τον νομοθέτη ή τον δικαστή. Αυτό 
τίριο ιδίως στον τομέα των συνταγματι- 
ίαιωμάτων.

ς  είναι και ο λόγος για τον οποίο άφησα 
ι να εξελιχθεί χωρίς να αντιδράσω τις τε- 
;ς εβδομάδες η νέα επίθεση κατά του α- 
άστου ως επιχείρηση απαξίωσης της α- 
ιησης και άρα του ισχύοντος Συντάγμα- 
χώρας.
εράσπιση του Συντάγματος δεν είναι υπό- 
υ εισηγητή της πλειοψηφίας στη διαδικα- 
ιθεώρησης ή της κυβέρνησης και της κοι- 
ευτικής πλειοψηφίας. Είναι υπόθεση ό- 
πολιτών. Ολη αυτή η συζήτηση θίγει άλ- 

ιατά βάθος τη βάση της προστασίας των 
ιατικών δικαιωμάτων όλων των πολιτών.

ιαγωγία της Νέας Δημοκρατίας

ργιστική είναι στο πλαίσιο αυτό η στάση

+
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Χρειαζόμαστε 
ένα Σύνταγμα 
ασυμβίβαστο

της Νέας Δημοκρατίας που επιδίδεται σε μία 
ακατάσχετη δημαγωγία αποκρΰπτοντας την α
λήθεια: Η πρόταση για τη θέσπιση του πλήρους 
επαγγελματικού ασυμβίβαστου των βουλευτών 
διατυπώθηκε για πρώτη φορά από δικά της κο
ρυφαία στελέχη (Γ. Σουφλιάς, I. Βαρβιτσιώ- 
της) στην Επιτροπή Αναθεώρησης, ήδη από 
την πρώτη φάση της διαδικασίας το 1998 (Πρα
κτικά, σελ. 245,257,271).

Η πρόταση του ΠΑΣΟΚ στην Ολομέλεια της 
Αναθεωρητικής Βουλής που έσπευσε να υιο
θετήσει και ο εισηγητής της Νέας Δημοκρατίας 
ήταν αποτέλεσμα των συζητήσεων που είχαν 
προηγηθεί στην επιτροπή και είχε ως στόχο να 
ανακρούσει έμπρακτα τις συνεχείς κατηγορίες 
της αντιπολίτευσης πως δεν λαμβάνονται πρό
σθετα μέτρα διασφάλισης της διαφάνειας και 
παρεμπόδιση της διαπλοκής.

Αποδεικνύεται απλώς, για μία ακόμη φορά, 
ότι η Νέα Δημοκρατία αρέσκεται να προτείνει 
σκληρά μέτρα χωρίς κόστος και ενοχλείται κα
τά βάθος όταν τα μέτρα αυτά ή και άλλα ακόμη 
δραστικότερα λαμβάνονται πράγματι. Πιέζο
με νη, λοιπόν, από τις αντιδράσεις μεγάλου 
βαθμού βουλευτών της, η Ν.Δ. κατέφυγε στο 
αυτονόητο δόγμα τής κατά συνείδηση ψήφου. 
Ακόμη όμως και έτσι, μεγάλος αριθμός βου
λευτών της υπερψήφισε τη νέα ρύθμιση που ε
ντάχθηκε στο Σύνταγμα της χώρας.

Γιατί χρειάζεται το ασυμβίβαστο

Η  Οι λόγοι που οδήγησαν τον αναθεωρητικό 
νομοθέτη στην επιβολή του πλήρους επαγγελ
ματικού ασυμβίβαστου των βουλευτών είναι 
κατά βάση τρεις:

Πρώτον, όταν δεν υπάρχουν και δεν μπο
ρούν να διαμορφωθούν κανόνες δεοντολογίας 
και κοινοβουλευτικά έθιμα που να οριοθετούν 
την επαγγελματική δραστηριότητα των βου
λευτών (όπως συμβαίνει στο αμερικανικό κο
γκρέσο και πολλά άλλα κοινοβούλια), τότε η 
μόνη λύση είναι η θέσπιση σαφών και απλών 
συνταγματικών διατάξεων. Αν το ασυμβίβαστο 
δεν προβλεπάταν συνταγματικά, αλλά παραπε- 
μπόταν στον κοινό νομοθέτη, τότε είναι πολύ 
πιθανό οι αναγκαίες νομοθετικές ρυθμίσεις να 
μην ψηφιζόντουσαν ποτέ.

Είναι αδιανόητο να αντλεί κάποιος επαγγελ
ματικά πλεονεκτήματα αξιοποιώντας τη βου
λευτική του ιδιότητα. Είναι αθέμιτο σε σχέση με 
τους συναδέλφους του στο επάγγελμα. Είναι, 
για παράδειγμα, αδιανόητο να είναι κάποιος 
αρχηγός ή κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος κόμ
ματος και να ασκεί μάχιμη δικηγορία υπερασπι
ζόμενος διάφορα επιχειρηματικά συμφέροντα.

Δεύτερον, το προηγούμενο καθεστώς δημι
ουργούσε κραυγαλέες και αδικαιολόγητες ανι
σότητες ανάμεσα σε βουλευτές διαφόρων ε
παγγελμάτων και ανάμεσα στους βουλευτές της 
Αττικής και τους βουλευτές των άλλων περιφε
ρειών. Πριν την αναθεώρηση οι βουλευτές που 
είναι καθηγητές πανεπιστημίου, γιατροί του 
ΕΣΥ, δημόσιοι υπάλληλοι ή λειτουργοί, συμβο
λαιογράφοι, στρατιωτικοί ή αστυνομικοί, ιδιω
τικοί υπάλληλοι σε επιχειρήσεις που συναλλάσ
σονται με τον δημόσιο τομέα κ.ο.κ. δεν μπορού
σαν να ασκήσουν το επάγγελμά τους. Αυτό συ-

νιστούσε είτε κώλυμα εκλογιμότητας και κοινο
βουλευτικό ασυμβίβαστο είτε μόνον ασυμβίβα
στο μετά την εκλογή του βουλευτή.

Αντίθετα, οι δικηγόροι, οι ιδιώτες γιατροί, οι 
μηχανικοί, οι επιχειρηματίες, οι φαρμακοποι
οί (το φαρμακείο των οποίων λειτουργεί χωρίς 
τη δική τους παρουσία και προσωπική εργα
σία) κ.ο.κ. δεν ενέπιπταν στο ασυμβίβαστο.

Κατά τον τρόπο αυτό, ένας διάσημος και κα
ταξιωμένος καθηγητής Αρχαιολογίας εκλεγό
μενος βουλευτής ενέπιπτε στο ασυμβίβαστο, ε
νώ ένας δικηγόρος με επαγγελματική έδρα την 
Αθήνα μπορούσε να ασκεί χωρίς χρονικό 
φραγμό πλήρως το επάγγελμά του, αξιοποιώ- 
ντας την πολιτική και τηλεοπτική προβολή του.

Κατά την ίδια λογική, ο νομοθέτης επιβάλλει 
στον καθηγητή Ιατρικής να μην ασκεί ιδιωτική 
ιατρική, αλλά ο καθηγητής Ιατρικής που εκλέ
γεται βουλευτής και τελεί σε αναστολή άσκησης 
των καθηγητικών καθηκόντων του, μπορούσε 
να ασκεί χωρίς φραγμό ιδιωτική ιατρική.

Τρίτον, στο δικό μας αμιγώς κοινοβουλευτι
κό σύστημα ένας μεγάλος αριθμός βουλευτών 
της πλειοψηφίας (σήμερα 49) αναλαμβάνουν 
καθήκοντα υπουργών και υφυπουργών και ως 
εκ τούτου τελούν ούτως ή άλλως σε καθεστώς 
πλήρους επαγγελματικού ασυμβίβαστου. Αυτό 
σημαίνει ότι οποιοσδήποτε βουλευτής της πλει
οψηφίας μπορεί να κληθεί ανά πάσα στιγμή να 
αναλάβει υπουργικά καθήκοντα και να υπα
χθεί αμέσως στο ασυμβίβαστο.

Εδώ εντοπίζεται η μεγάλη πολιτική υποκρι
σία της συζήτησης για το ασυμβίβαστο. Δεν 
γνωρίζω περίπτωση βουλευτή που αρνήθηκε 
να αναλάβει καθήκοντα υπουργού ή υφυπουρ
γού με το επιχείρημα ότι έχει επαγγελματικές 
υποχρεώσεις ή οικονομική ανάγκη να ασκεί το 
επάγγελμά του. Η αποζημίωση του υπουργού 
είναι ως γνωστόν η αποζημίωσή του ως βου
λευτή με ελάχιστα έξοδα παράστασης, λιγότε- 
ρα από τις πρόσθετες αποζημιώσεις των α
πλών βουλευτών λόγω συμμετοχής σε συνε
δριάσεις επιτροπών.

Ταυτοχρόνως, στο δικό μας κοινοβουλευτικό 
σύστημα η Βουλή λειτουργεί διαρκώς, δώδεκα 
μήνες το χρόνο ( μαζί με το Τμήμα διακοπής), ε
πί πέντε συνήθως ημέρες την εβδομάδα. Η ά
σκηση του νομοθετικού έργου και του κοινο
βουλευτικού ελέγχου απαιτεί προετοιμασία και 
παρουσία. Επιπλέον είναι αδιανόητο να ασκεί 
κάποιος βουλευτής κοινοβουλευτικό έλεγχο ή 
να καταθέτει απόψεις και προτάσεις στη νομο
θετική διαδικασία έχοντας ενδεχομένως άμεση 
ή έμμεση επαγγελματική σχέση με συμφέροντα 
που ωφελούνται ή βλάπτονται από τις ρυθμί
σεις. Αυτό δεν μπορεί να συμβαίνει, αλλά ούτε 
και να διατηρείται ως υποψία ή ως δυνατότητα.

Ανεπάγγελτοι και επαγγελλόμενοι

□  Το πιο προκλητικό επιχείρημα κατά του α
συμβίβαστου είναι αυτό που λέει ότι η εφαρμο
γή της νέας διάταξης θα οδηγήσει στο φαινό
μενο του ανεπάγγελτου βουλευτή!

Ο βουλευτής οφείλει να διαμορφώσει την κοι
νωνική και επαγγελματική του προσωπικότητα 
και ιστορία πριν να διεκδικήσειτην εκλογή του. 
Η σκέψη πως η βουλευτική ιδιότητα θα λειτουρ-
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γεί ως πρόσθετο επαγγελματικό πλεονέκτημα 
και ως μέσο αθέμιτου επαγγελματικού ανταγω
νισμού είναι προκλητική και απαράδεκτη.

Ο βουλευτής οφείλει να έχει επαγγελματική 
υπόσταση πριν από την εκλογή του και να έχει 
τη δυνατότητα να επανέλθει σ’ αυτή μόλις χάσει 
τη βουλευτική του ιδιότητα. Το γεγονός ότι επί 
δέκα σχεδόν χρόνια τελώ ως υπουργός σε κα
θεστώς ασυμβίβαστου ως δικηγόρος και σε κα
θεστώς αναστολής ως καθηγητής Πανεπιστημί
ου δεν με έχει αποκόψει ούτε από την επιστήμη 
μου ούτε από τη δυνατότητά μου να επανέλθω 
στις δραστηριότητές μου αυτές μόλις χρειαστεί.

Εκτός και αν θεωρούνται ανεπάγγελτοι βου
λευτές όπως ο καθηγητής Γ. Χουρμουζιάδης και 
παλιότερα ο καθηγητής Δ. Παντερμαλής, που 
λαμπρύνουν την ελληνική αρχαιολογία και τε
λούν αναγκαστικά σε αναστολή άσκησης του ε
παγγέλματος του καθηγητή του Πανεπιστημίου.

Ο ανεξάρτητος βουλευτής!

Β  Εξίσου προκλητικό είναι το επιχείρημα που 
λέει ότι ο βουλευτής με επαγγελματική δρα
στηριότητα και οικονομικές δυνατότητες μπο
ρεί να είναι πολιτικά και κομματικά περισσό
τερο ανεξάρτητος.

Αναρωτιέμαι ποια παραδείγματα βουλευ
τών έχουν, τόσο ιστορικά όσο και στην παρού
σα Βουλή, υπόψη τους όσοι διατυπώνουν το ε
πιχείρημα αυτό.

Οσοι υπάγονται ούτως ή άλλως και με βάση 
το προηγούμενο συνταγματικό καθεστώς σε α
συμβίβαστο ή σε αναστολή άσκησης του επαγ
γέλματος τους (π.χ. όλοι οι υπουργοί και υφυ
πουργοί, οι καθηγητές ΑΕΙ, οι δημόσιοι υπάλ
ληλοι και λειτουργοί) είναι λιγότερο ανεξάρ
τητοι πολιτικά από αυτούς που ασκούν απεριό
ριστα και ενεργά το επάγγελμά τους;

Η εμπειρία διδάσκει ότι οι διαφωνίες διατυ
πώνονται κυρίως από πολιτικά στελέχη που εί
ναι κατ’ ανάγκη αποκλειστικά αφοσιωμένα 
στην πολιτική τους δραστηριότητα και κατέ
χουν κορυφαίες ή σημαντικές θέσεις στο πολι
τικό γίγνεσθαι της χώρας και στους κομματι
κούς τους χώρους.

Η βουλευτική αποζημίωση

□  βάναυσα εξευτελιστικό είναι, τέλος, το επι
χείρημα που λέει ότι η μεγάλη πλειοψηφία των 
μελών της αναθεωρητικής Βουλής υπερψήφισε 
το επαγγελματικό ασυμβίβαστο με την προσδο
κία της αύξησης της βουλευτικής αποζημίωσης.

Η βουλευτική αποζημίωση έπρεπε προ πολ- 
λσύ να διασφαλίζει την αξιοπρέπεια των βου
λευτών ανεξάρτητα από την ισχύ του επαγγελ
ματικού ασυμβίβαστου.

Αν θέλουμε να έχουμε αξιοπρεπείς βουλευ
τές και ανεξάρτητα κόμματα, τότε πρέπει ο 
κρατικός προϋπολογισμός να καταβάλει αδια
μαρτύρητα το αναγκαίο -πολύ μικρό συνολι
κά- κόστος.

Οποιος άλλωστε θέλει να δει ποιο είναι το 
μέσο ευρωπαϊκό επίπεδο στα θέματα αυτά, δεν 
έχει παρά να συγκρίνει την αποζημίωση των 
ευρωβουλευτών με την αποζημίωση των Ελλή
νων βουλευτών.

Το παράδοξο, όμως, είναι ότι όταν η βου
λευτική αποζημίωση μένει σε χαμηλό επίπεδο, 
διατυπώνονται υποψίες και υπαινιγμοί για το 
πώς αντεπεξέρχονται οι βουλευτές στις πολιτι
κές και κοινωνικές τους υποχρεώσεις. Μόλις 
γίνει οποιαδήποτε κίνηση αύξησης της αποζη
μίωσης ή διασφάλισης κάποιων έμμεσων πα
ροχών (όπως έγινε πρόσφατα με τη χρονομερι- 
στική μίσθωση αυτοκινήτων για τους βουλευ
τές) ασκείται οξεία κριτική γιατί οι βουλευτές 
«ευλογούν τα γένια τους» ή επιβαρύνουν τον 
προϋπολογισμό με το κόστος λειτουργίας των 
δημοκρατικών και κοινοβουλευτικών θεσμών!

Η επάνοδος οτο επάγγελμα

□  Το ίδιο ισχύει και με τη διαμόρφωση των 
προϋποθέσεων επανόδου του βουλευτή που 
χάνει την ιδιότητά του στο επάγγελμά του. Αυ
τό προβλέπεται ρητά στο Σύνταγμα και είναι α
ναγκαίο, αν θέλουμε βουλευτές με κοινωνικό 
και επαγγελματικό κύρος να ασχολούνται με 
τα κοινά, γνωρίζοντας ότι μπορούν να επανέλ- 
θουν στο επάγγελμά τους, μετά τη λήξη της 
βουλευτικής τους θητείας.

Είναι επίσης άδικο τέτοια διαδικασία να 
προβλέπεται εδώ και χρόνια για τους δημόσι
ους υπαλλήλους και λειτουργούς και για τους 
εργαζόμενους στο δημόσιο τομέα, που ήταν 
βουλευτές, και να μην προβλέπεται για τους 
άλλους, εφ’ όσον τώρα και αυτοί υπάγονται σε 
επαγγελματικό ασυμβίβαστο.

Οι εξαιρέσεις

E E  Είναι, τέλος, προφανές και από την απλή 
ανάγνωση του αναθεωρημένου άρθρου 57, αλ
λά και από τα πρακτικά των σχετικών συζητή
σεων, ότι το Σύνταγμα επιτρέπει στον κοινό νο
μοθέτη να προβλέψει ορισμένες (επαγγελματι
κές βεβαίως) δραστηριότητες των βουλευτών, 
οι οποίες όμως σε καμία περίπτωση δεν πρέπει 
να είναι απαγορευμένες κατά το πρώτο εδάφιο 
της ίδιας παραγράφου. Δεν πρέπει, δηλαδή, να 
σχετίζονται με το Δημόσιο, τους OTA, τον ευ
ρύτερο δημόσιο τομέα, ή επιχειρήσεις που συ
ναλλάσσονται με το Δημόσιο ή επιχορηγούνται 
από αυτό.

Ο νομοθέτης πρέπει να είναι φειδωλός και 
να σέβεται την αρχή της αναλογικότητας και το 
σκοπό της συνταγματικής διάταξης, στον οποίο 
ήδη αναφερθήκαμε. Οι εξαιρέσεις αυτές μπο
ρεί -ανάλογα με την επιλογή του νομοθέτη-να 
είναι από ελάχιστες έως μερικές ανά κατηγο
ρία επαγγελμάτων και ιδιοτήτων.

Αυτό όμως δεν είναι αναγκαίο να γίνει ούτε 
άπαξ ούτε εξ αρχής. Ο νομοθέτης μπορεί χωρίς 
χρονικούς περιορισμούς να συμπληρώσει, να 
τροποποιήσει ή να εξειδικεύσει τις ρυθμίσεις 
αυτές ανάλογα με την εμπειρία που θα διαμορ
φωθεί στο μεταξύ.

Αν όμως γινόταν το αντίστροφο, αν δηλαδή 
δεν είχε επιβληθεί συνταγματικά το ασυμβίβα
στο με έναρξη εφαρμογής τη δήλη ημέρα της 
31.12.2002 και είχε αφεθεί η ευχέρεια θέσπι
σής του στον κοινό νομοθέτη μαζί με την εισα
γωγή των αναγκαίων εξαιρέσεων και ρυθμίσε
ων, δεν θα είχε γίνει απολύτως τίποτα.

Ο σεβασμός του Συντάγματος

m  Αυτό συνεπώς που προέχει είναι ο σεβα
σμός του Συντάγματος και η ένταξη του ισχύο- 
ντος ασυμβίβαστου στο ευρύτερο πλαίσιο ενός 
πλέγματος ρυθμίσεων (κυρίως) του Κανονι
σμού της Βουλής που αφορούν συνολικά το 
status και το ρόλο του βουλευτή μέσα στη Βου
λή, μέσα στην περιφέρεια του, μέσα στα κόμ
ματα και μέσα στο σύστημα ενημέρωσης.

Αυτό που έχει την κύρια σημασία δεν είναι 
το επαγγελματικό ασυμβίβαστο των βουλευ
τών, αλλά η ανάγκη να υπάρχει ένα «ασυμβί
βαστο» Σύνταγμα, που να εγγυάται το δημο
κρατικό κράτος δικαίου.



ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ
Η ΑΔΕΣΜΕΥΤΗ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ

ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ  ΤΡΙΤΗ 21 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2003

ΑΠΟΨΕΙΣ
Τόοη πρεμούρα...

ΜΕΤΑ την ενημέρωση της ελληνικής προεδρίας από τον 
επικεφαλής των επιθεωρητών του Ο Η Ε Χανς Μπλιξ, 
ο υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Παπανδρέου δήλω
σε, ότι πρέπει να παραταθουν οι επιθεωρήσεις στο 
Ιράκ και υπογράμμισε, ότι είναι απαραίτητη μια δεύ
τερη απόφαση του Συμβουλίου Ασφαλείας.

ΕΚΦΡΑΖΟΝΤΑΣ τη θέση της προεδρίας της Ε.Ε. ο κ. 
Παπανδρέου είπε, ότι η απόφαση του Ο Η Ε θα πρέπει 
να είναι για την ειρήνη και όχι γ ια  τον πόλεμο. Παρά 
την αντίθετη άποψη των πολέμαρχοί της Ουάσιγκτον 
και του υποτακτικού συμμάχου τους, Τόνι Μπλερ, που 
βιάζονται να εξαπολύσουν τον τρομοκρατικό πόλεμο 
κατά του Ιράκ, η δεύτερη απόφαση του Ο Η Ε είναι 
αντικειμενικά απαραίτητη. Πολεμική επιχείρηση χω
ρίς την έγκριση του Ο Η Ε θα είναι παράνομη, θα είναι 
«έγκλημα επίθεσης», κατά τον χαρακτηρισμό 130 Ευ
ρωπαίων νομικών.

ΕΙΝΑΙ ΑΠΑΡΑΙΤΗΤΗ μια δεύτερη απόφαση του ΟΗΕ, 
που όλοι εύχονται να είναι για την ειρήνη και όχι για 
τον πόλεμο, διότι οι επιθεωρητές ενεργούν με εντολή 
του ΟΗΕ, στον οποίο και θα καταθέσουν τις εκθέσεις 
τους, τις οποίες ο Ο Η Ε θα αξιολογήσει και θα αποφα
σίσει τελικά. Οι επιθεωρητές δεν ενεργούν για λογα
ριασμό της Ουάσιγκτον, η οποία, άλλωστε, αδιαφορεί 
για τις επιθεωρήσεις. Ομως, χθες ο υπουργός Αμύνης 
των ΗΠΑ Ντόναλντ Ράμσφελντ δήλωσε, ότι η διπλω
ματική προσέγγιση έχει ξεπεραστεί και «στην περί
πτωση του Ιράκ πλησιάζουμε στο τέλος του δρόμου, 
καθώς έχουν εξαντληθεί όλες οι εναλλακτικές λύσεις».

ΕΚ ΔΙΑΜΕΤΡΟΥ αντίθετες είναι οι εκτιμήσεις των επι
θεωρητών του ΟΗΕ, ο επικεφαλής των οποίων, Χανς 
Μπλιξ, δήλωσε χθες, ότι επετεύχθη συμφωνία με το 
Ιράκ σε δέκα μέτρα, που θα διευκολύνουν το έργο των 
επιθεωρήσεων. Το Ιράκ φυσικά δεν αποδέχθηκε το 
ενδεχόμενο να υπερίπτανται στον εναέριο χώρο του 
αμερικανικά κατασκοπευτικά U2, ενώ η Ουάσιγκτον 
ετοιμάζει πόλεμο.

ΓΙΑ ΤΗ ΣΥΜΦΩΝΙΑ των δέκα μέτρων με το Ιράκ ο ίδιος 
ο Χανς Μπλιξ δήλωσε: «Υπάρχει ένας αριθμός σημεί
ων, που σε διαφορετική περίπτωση θα ήταν αρνητικά, 
αλλά τα οποία τώρα έχουν αντίστροφε ί».

ΘΕΛΕΙ ο αυτοκράτορας να εξαπολύσει το συντομότερο 
δυνατό τον πόλεμο και δεν μπορεί να περιμένει την 
εξάντληση του χρονοδιαγράμματος του ΟΗΕ, που ορί
ζει, ότι οι επιθεωρητές θα ορίσουν τέλη Μαρτίου τις 
υποχρεώσεις του Ιράκ και μετά 4 μήνες θα καταθέ
σουν έκθεση για  το κατά πόσο η Βαγδάτη έχει συμ
μορφωθεί.

Η ΠΑΡΑΚΑΜΨΗ αυτής της διαδικασίας με μία μονομε
ρή πολεμική επιχείρηση από τις ΗΠΑ θα σημάνει πλή- 
ρη αχρήστευση του ΟΗΕ, παραβίαση του διεθνούς δι
καίου και περιφρόνηση της παγκόσμιας κοινής γνώ
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Π ολίτικα Π αρασκήνια

Ε γ κ α ίν ια  κα ι γ κ ρ ίν ια
Γράφαμε χθες ότι είναι μάλλον ανοησία, το κόμμα της αξιωματικής 

αντιπολίτευσης να επικρίνει την κυβέρνηση για ένα δημόσιο έργο την 
παραμονή των εγκαινίων του. Απλούστατα, διότι έτσι δείχνει ότι α ι
σθάνεται άβολα, καθώς η κυβέρνηση καρπώνεται τις εντυπώσεις.

Προχθές, παραμονή των εγκαινίων της νέας περιμετρικής οδού της

«Βέτο» στη νίκη;
Μπορεί στη Ν.Δ. να έχουν σχεδόν σίγουρη τη 
νίκη τους στις εθνικές εκλογές και να 
συμηεριφέρονται ως κυβέρνηση σε αναμονή, 
ο Αντώνης Σαμαράς όμως έχει διαφορετική 
γνώμη και κρούει τον κώδωνα του κινδύνου. 
«Η μάχη είναι άνιση και δύσκολη», είπε στο 
«Εψιλον» της «Κυριακάτικης Ε». Γιατί; Διότι, 
όπως υποστήριξε, το ΠΑΣΟΚ είχε τις 
επιτυχίες του (τρομοκρατία, Κυπριακό), αλλά 
είναι και κόμμα προεκλογικό, στηρίζεται σε 
ένα ισχυρότατο κατεστημένο, θα παίξει το 
χαρτί της Προεδρίας και θα εκμεταλλευθεί 
τους Ολυμπιακούς Αγώνες και τη διαχείριση 
του Γ' ΚΠΣ.
Και τι μένει να κάνει η Ν.Δ.; Ο ίδιος λέει ότι 
απαιτείται συναγερμός και όχι απλώς 
προσωπικά προσκλητήρια. Λέτε να θεωρεί ότι 
στον συναγερμό ο Κ. Μητσοτάκης δεν 
θα φέρει αντίρρηση στη δική του επιστροφή 
στη Ν.Δ.;
Πάντως ο κ. Σαμαράς δεν ξέχασε το βέτο του 
πρώην πρωθυπουργού στην επιστροφή του 
και του απάντησε με μια ατάκα: «Αν ο 
καθένας βάλει το δικό του βέτο, τότε θα μπει 
βέτο και στη νίκη της Ν.Δ.». Προφήτης;

Π.ΣΩΚ.

β Κ  Η  λαϊκή σοφία το λέει πιο απλά:
Ο κόσμος καίγεται και 

Ο  ο μικρόκοσμος
στην Ελλάδα χτενίζεται... Ν.Ρ.

Πάτρας, έβγαλε επικριτική ανα
κοίνωση ο τομεάρχης του κόμμα
τος Σ. Τσιτουρίδης. Χθες, ανήμε
ρα των εγκαινίων, τη σκυτάλη πή
ρε ο εκπρόσωπος του κόμματος 
Θ. Ρουσόπουλος.

Μόνο που αυτός φέρθηκε λίγο 
πιο έξυπνα. Η ανακοίνωσή του 
αρχίζει με τη φράση «εκφράζου
με την ικανοποίησή μας» για  τη 
λειτουργία του νέου δρόμου. Και 
ακολουθούν οι -εν  πολλοίς βάσι
μες- επικρίσεις γ ια  την καθυστέ
ρηση και λιγότερο βάσιμες για  το 
κόστος.

Πάντως, αν οι της Ν.Δ. συνεχί- 
σουν έτσι, μάλλον είναι χαμένοι 
από χέρι. Από τώρα και μέχρι τις 
εκλογές θα γίνουν τόσα εγκαίνια, 
που θα χάσουν το μέτρημα. Τι θα 
κάνουν; Ο,τι έκαναν με το Μετρό 
και το αεροδρόμιο και τους βγή
κε ανάποδα;

Γ. ΚΑΡ.

Δοκιμασία
Νωρίς - νωρίς αρχίζουν τα δύσκο

λα για την υπερνομάρχη Φώφη Γεν- 
νηματά:
•  Τέσσερις νομαρχιακοί σύμβουλοι 
του συνδυασμού Μαν. Γλέξου (ο ί
διος και οι Σπ. Λυκούδης, Εύη Κα- 
ρακώστα και Γ. Αλεβιζόπουλοξ)
προτείνουν ειδική συνεδρίαση για 
να συζητηθεί το διαβόητο νομοσχέ
διο (ψηφίστηκε την περασμένη Τε
τάρτη μόνον από το ΠΑΣΟΚ) για 
την ιδιωτικοποίηση της ETA Α.Ε.,

Η εκδίκηση 
της μακέτας!
Βλέποντας τους πυλώνες τής, 
υπό κατασκευήν, γέφυρας του 
Ρίου - Αντιρρίου και την πρόοδο 
του έργου, ο Κ. Λαλιώτης χθες 
έτριβε τα χέρια του από 
ικανοποίηση και χαρά.
«Αυτή είναι η πιο γ λύκειά 
εκδίκησή μου», ακούστηκε να 
λέει σε τοπικούς παράγοντες 
που ήταν μαζί του, εννοώντας 
φυσικά ότι εκδικείται τη ΝΑ. 
Γιατί το είπε; Θυμήθηκε ότι 
πριν από τις εκλογές του 2000 
πολεμήθηκε και διακωμωδήθηκε 
από τη ΝΑ. για τη μακέτα που 
απεικόνιζε το έργο 
ολοκληρωμένο.
Θυμήθηκε ακόμα ότι με τον ίδιο 
τρόπο είχε αντιμετωπισθεί και 
το 1999, όταν είχε δηλώσει ότι 
επιθυμία του είναι να περάσει 
το 2004 η ολυμπιακή φλόγα 
από τη γέφυρα. Θυμήθηκε, 
επίσης, ότι η ΝΑ. δεν είχε 
ψηφίσει στη Βουλή τη σύμβαση 
για την κατασκευή της γέφυρας. 
Πάντως, πριν από τον 
λαμπαδηδρόμο με τη φλόγα, θα 
περάσει τη γέφυρα ο Μίκης 
Θεοδωράκης, που έχει εκφράσει 
αυτή την επιθυμία. Μαζί του, 
λέει, θα είναι ο Κ. Λαλιώτης.

Π.ΣΩΚ.

που απειλεί και τον κοινόχρηστο χα
ρακτήρα της παραλίας του Σαρωνι- 
κού.
•  Στην αρμοδιότητα της είναι και η 
φροντίδα για το Αλσος του Πεδίου 
του Αρεως, όπου αγανακτισμένοι 
περίοικοι γκρέμισαν προχθές τα κά
γκελα της περίφραξης και καταγ
γέλλουν ότι το πάρκο υφίσταται πολ
λαπλή κακοποίηση από την εγκατά
λειψη, τα έργα «αναβάθμισης», τα 
μεγάλα συμφέροντα (αυθαίρετα του 
«Πανελληνίου») και την εμπορευ-
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και παπάς και κομμουνιστής
Εχουν και οι πολιτικοί τις ευαισθησίες τους. Και (κάποτε) κλαίνε 
κι αυτοί. Και κλαίνε πραγματικά, όχι για τον φακό. Σε μια τέτοια 
περίπτωση βρέθηκε ο γ.γ. του ΑΚΕΛ και πρόεδρος της Βουλής Δ. 
Χριστόφιας το μεσημέρι της Παρασκευής στο «Χίλτον», όπου πήγε 
για να προτείνει τον Τάσο Παπαδόπουλο ως υποψήφιο πρόεδρο. 
Εκεί βρήκε και τον Παπαλάζαρο Νεοφύτου, έναν πολύ συμπαθή 
ηλικιωμένο παπά από την Πάφο, του οποίου δύο παιδιά 
σκοτώθηκαν στο πραξικόπημα κατά τον Μακαρίου τον Ιούλιο τον 
1974.
Ο Παπαλάζαρος είναι μέλος του ΑΚΕΛ εδώ και πολλά χρόνια και 
είναι ίσως ο μόνος παπάς στον Ελληνισμό που διακηρύσσει ότι 
είναι κομμουνιστής και μάλιστα με ταυτότητα. Τώρα, πώς 
συμβιβάζει τα κηρύγματα του χριστιανισμού με εκείνα του άθεου 
κομμουνισμού, αυτή είναι άλλη υπόθεση. Χριστόφιας και 
Παπαλάζαρος συναντήθηκαν την Παρασκευή στους διαδρόμους 
τον «Χίλτον», όπου πήγαν για να υποστηρίξουν την υποψηφιότητα 
τον άλλοτε αντικομμοννιστή Τάσον Παπαδοπούλαν...

Φ.Κ.

ματοποιημενη χρηση του.
Η συνέπεια λόγων και έργων σε 

μια πρώτη δοκιμασία.
Γ.Β.

Γιατί σιωπούν;
Αντέδρασαν στελέχη του ΠΑΣΟΚ 

στη Θεσσαλονίκη, επειδή γράψαμε 
ότι ουδείς απάντησε στην προκλητι
κού περιεχομένου δήλωση του νο
μάρχη Παν. Ψωμιάδη σχετικά με τη 
χωροθέτηση μονάδας απεξάρτησης 
του ΟΚΑΝΑ.

Ο υφυπουργός Εξωτερικών Γιάν
νης Μαγκριώτης τηλεφώνησε για να 
υπογραμμίσει το ενδιαφέρον του, αλ
λά amó δεν αλλάζει την κατάσταση. 
Οι εκλεγμένοι του ΠΑΣΟΚ στον δή
μο και τη νομαρχία δεν απαντούν στις 
επιλεκτικές ευαισθησίες του Βασίλη 
Παπαγεωργόπουλου και του Παν. 
Ψωμιάδη, απέναντι σε ομάδες πολι
τών, που δεν θέλουν στη γειτονιά τους 
τη μονάδα του ΟΚΑΝΑ, ούτε ανα
λαμβάνουν και καμιά πρωτοβουλία.

Τρεις υπουργοί (Τσοχατξόπου- 
λος, Βενιζέλος, Πασχαλίδης), δυο υ
φυπουργοί (Μαγκριώτης, Γκεσού- 
λης) και βουλευτές κάνουν διάφο
ρους σχεδιασμούς, ακόμα και για την 
EXPO του 2008, ενώ επί μήνες δεν 
μπορεί να βρεθεί λύση για τη λει
τουργία της μονάδας απεξάρτησης 
και 550 νέοι περιμένουν στη σειρά.

Ιδού η «καθημερινότητα», ιδού και 
η αναποτελεσματικότητα.

Ν.Ρ.

το άβατον ζει...
Το καλύτερο για το άβατον στο 

Αγιον Ορος το είπε η Ντάρα Μπακο- 
γιάννη. Τάσσεται υπέρ της διατήρη
σης του αβάτου, διότι το καθεστώς 
amó είναι παλιά κληρονομιά και ένα 
από τα λίγα έθιμα που διατηρούνται. 
Πρόσθεσε ότι υπάρχουν πολύ πιο 
σοβαρές διακρίσεις ανάμεσα στα 
δύο φύλα και καλά θα κάνει η Ε.Ε. 
να ασχοληθεί με αυτές.

Η μόνη μας ένσταση είναι πού τις 
βλέπουν αυτές τις διακρίσεις ανάμε
σα στα δύο φύλα σήμερα στην Ευρώ
πη; Υπάρχουν;

Λ.Π.

Χωρισμένοι
Το ψυχολογικό -και όχι μόνο- χά

σμα, που χωρίζει Αιτωλούς και 
Ακαρνάνες με Αχαιούς και Ηλείους, 
κατά τα άλλα «συνεταίρους» στην 
Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας, διαπι
στώθηκε για άλλη μια φορά χθες κα
τά την επίσκεψη του πρωθυπουργού 
Κ. Σημίτη στα μεγάλα έργα της ζεύ
ξης Ρίου-Αντιρρίου και της παρά
καμψης Πάτρας.

Περιφερειακής σημασίας υποτίθε-

ται ότι είναι τα δύο έργα, αλλά τον 
πρωθυπουργό στο Pío υποδέχθηκαν 
ενωμένες μόνον οι «πράσινες δυνά
μεις» Αχάΐας και Ηλείας. Οι αντί
στοιχες της Αιτωλοακαρνανίας, αν ε
ξαιρέσουμε τον υπουργό Μεταφο
ρών και Επικοινωνιών Χρ. Βερελή, 
απούσιασαν. Αντε να λειτουργήσει η 
γέφυρα, μήπως και το περιφερειακό 
χάσμα γεφυρωθεΐ.

Π αν.Τσ ..

ΟΩοι ΒρυξέΩΩες
«Επιδρομή» της ελληνικής προε

δρίας στις Βρυξέλλες. Πάνω από δέ
κα Ελληνες υπουργοί χθες και σήμε
ρα έχουν ραντεβού στις Βρυξέλλες 
με τις αρμόδιες επιτροπές του Ευρω
παϊκού Κοινοβουλίου, για να παρου
σιάσουν τις προτεραιότητες της ελλη
νικής προεδρίας στους τομείς της αρ- 
μοδιότητάς τους.

Η «επιδρομή» προβλέπεται να 
συνεχιστεί όλη την εβδομάδα. Κι ό
λοι οι πρόεδροι - υπουργοί θέλουν 
να κάνουν δηλώσεις, να δώσουν συ
νεντεύξεις και να έχουν συναντή
σεις με τους ανταποκριτές. Δικαιο
λογημένη η επιθυμία προβολής στο 
βήμα της προεδρίας. Το ζήτημα εί
ναι, όμως, ότι η είδηση στις Βρυξέλ
λες δεν βγαίνει από το τι θα κάνει ο 
πρόεδρος-υπουργός αλλά από το τι 
έκανε...

Π.Π.

Κ3ξ  ΠΕΡΙΠΤΕΡΑ, 
ΑΠΑΐΤδ ΕΝΘΕΤΗ ΕΠΙΤΑΓΗ 
ΓΙΑ ΝΑ ΔΙΑΒΑΧ? ΕΝΤΥΠΟ 
Π0 ΠΑΡΑΔΗΜΟ Ι̂ΟΓΡΑΦΕΙ.'

στα γεγονότα

ΚΙ,

Του ΒΙΚΤΩΡΑ ΝΕΤΑ

ανεις απ’ όσους γνωρίζουν τι συμβαίνει' 
στη νεοελληνική πιάτσα -και το γνωρίζουν 
προπαντός οι δημοσιογράφοι και οι επι

χειρηματίες- δεν εξεπλάγη από τις αποκαλύ
ψεις για εκβιαστές και εκβιαζομένους, για τις 
συναλλαγές εξαγοράς σιωπής, προβολής ή εύ
νοιας, για τις διαπλοκές εκδοτικών, πολιτικών 
και οικονομικών συμφερόντων, για τον χορό 
των αναθέσεων δημοσίων έργων και κρατικών 
προμηθειών, για το βρώμικο και μαύρο χρήμα, 
που ρέει άφθονο, διαβρώνει, φθείρει και δια- 
φθείρει όλους τους τομείς της δημόσιας ζωής.

Με τα όσα συμβαίνουν τις τελευταίες δεκαε
τίες σ’ αυτόν τον τόπο, μοιάζει αθώα η 
προ εκατονταετίας γνωστή εκβιαστική α
πειλή «ή μου δίνεις υπουργείο ή βγάζω ε
φημερίδα», η οποία στο κάτω της γραφής 
είχε κίνητρο την πολιτική φιλοδοξία. Τα ί
δια, βεβαίως, συνέβαιναν πάντοτε και 
«κατά την ανθρωπίνην φύσιν μέλλουν να 
συμβούν περίπου όμοια», όπως έγραφε ο 
Θουκυδίδης. Απλώς στις μέρες μας έχουν 
αλλάξει τα μέσα και οι μέθοδοι, μέχρι του 
σημείου, μάλιστα, πολλές άνομες συναλ
λαγές να είναι νόμιμες ή νομιμότυπες, ο

Εκ&ιαζόμενοι,
εκβιαστές 
και οι ένοχοι
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ο Ο Μάκης έφυγε από την 
ΑΕΚ για να προλάβει τα 
χειρότερα. Βάζω στοίχημα 
ότι η «κάθαρση» στο 
ποδόσφαιρο θα 

σταματήσει σ ’ αυτόν. Και οι 
βαρύγδουπες διακηρύξεις και 
αυτών των ημερών θα 
αποδειχθούνέπεα πτερόεντα...

Γ.ΚΑΡ.

πότε η εξαγορά της σιωπής, της προβολής ή της 
εύνοιας να γίνεται φανερά και με τιμολόγια. 
Είναι μια μέθοδος που εφαρμόζεται σ’ όλο τον 
κόσμο, είτε απευθείας μεταξύ των ενδιαφερο
μένων, είτε με τη μεσολάβηση γραφείων δημο
σίων σχέσεων ή διαφημιστικών εταιρειών, τις 
υπηρεσίες των οποίων χρησιμοποιούν ακόμη 
και κυβερνήσεις κρατών για προβολή, εξα
σφάλιση εύνοιας, προώθηση θέσεων, επηρεα- 
σμό πολιτικών και κυβερνητικών παραγόντων, 
όπως και της κοινής γνώμης. Πληρώνονται α
κριβά από τις κυβερνήσεις χωρών τα λεγάμενα 
«αφιερώματα» σε μεγάλες αμερικανικές εφη
μερίδες και περιοδικά, τα οποία δεν έχουν μό
νο διαφημιστικές καταχωρήσεις, αλλά και ε
πώνυμα άρθρα.

ι λεγάμενες χορηγίες σε εκδόσεις, αλλά 
I και σε τηλεοπτικές και ραδιοφωνικές εκ
πομπές, είναι μια άλλη μέθοδος, που δεν 

χρησιμοποιείται πάντοτε αθώα με μόνο στόχο 
την προβολή, αλλά και για την εξασφάλιση σιω
πής ή ευνοϊκής μεταχείρισης. Υπάρχει ακόμη 
και η μέθοδος της γκρίζας διαφήμισης με ενυ
πόγραφα άρθρα, ρεπορτάζ και δημοσιεύματα, 
που ανθούσε άλλοτε σε εφημερίδες και περιοδι
κά, με την ανοχή πάντοτε των εκδοτών. Ενας εκ
δότης, μακαρίτης τώρα, έλεγε πολύ σοβαρά 
στους δημοσιογράφους του: «Σας έχω γραφεία 
στο κέντρο της Αθήνας με τηλέφωνα, σας έχω ε
φημερίδα, μη μου ζητάτε και μισθούς». Δύο άλ
λοι μεγάλοι εκδότες εφημερίδων, επίσης μακα
ρίτες, όταν υποψιάζονταν ότι κάποιο ρεπορτάζ 
ή κάποια είδηση είχε πληρωθεί, φώναζαν τον 
δημοσιογράφο που το έγραψε και του ζητούσαν 
να μοιραστούν τα χρήματα.

Από τη θητεία μου επί 46 χρόνια στη δημοσιο
γραφία γνωρίζω ότι κανένας δημοσιογράφος 
δεν μπορεί να εκβιάσει, να προσφέρει εύνοια 
και προβολή ή να σιωπήσει για γεγονότα και να 
αποκρύψει ειδήσεις, αν δεν το θέλει ή δεν το α
νέχεται ο εκδότης του εντύπου, ο καναλάρχης ή 
ο ιδιοκτήτης του ραδιοσταθμού. Οι ιδιοκτήτες ή 
το κάνουν απευθείας για λογαριασμό τους ή 
χρησιμοποιούν δημοσιογράφους, οι οποίοι θέ
λουν να χρησιμοποιηθούν. Αυτά συμβαίνουν για 
τις χοντρές δουλειές πάσης μορφής διαπλοκής.
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Και αυτές είναι που ενδιαφέρουν και όχι η δη
μοσιογραφική εργασία σε γραφεία Τύπου, γρα
φεία δημοσίων σχέσεων του δημοσίου ή του ι
διωτικού τομέα. Και εκεί μπορεί πολλά να συμ
βαίνουν και πολλοί «να εξαγοράζονται» και να 
προσφέρουν υπηρεσίες με κάποια αμοιβή. Μα
κάρι να ήταν αυτό το πρόβλημα, που δεν είναι.

Το πρόβλημα είναι ο εκβιασμός και μάλιστα 
με μεθόδους μαφίας, με απειλή κατά της 
ζωής του εκβιαζομένου, η οποία δεν γίνε

ται μία φορά, αλλά είναι συνεχής. Παρέχεται έ
νας είδος προστασίας με την απειλή αποκάλυ
ψης και διασυρμού, αλλά και μεσολάβηση για 
να εξαιρεθεί ο εκβιαζόμενος μεγαλοεπιχερημα- 
τίας από τη λίστα θυμάτων τρομοκρατικής ορ
γάνωσης. Αν αυτό το τελευταίο επιβεβαιωθεί α
πό τη δικαστική έρευνα, τότε ανοίγει ένα άλλο 
μεγάλο κεφάλαιο στο θέμα των εκβιασμών, της 
διαπλοκής και του βρώμικου χρήματος, στο ο
ποίο εμπλέκονται εκβιαστές και εκβιαζόμενοι. 
Η απλή λογική λέει ότι ο εκβιαστής δεν μπορεί 
να εκβιάσει, αν ο εκβιαζόμενος δεν είναι ευά
λωτος, δηλαδή δεν φοβάται τις όποιες αποκαλύ
ψεις. Ο πλούτος είναι ευάλωτος, διότι κανείς 
δεν έγινε πλούσιος με τον ιδρώτα του προσώπου 
του, αλλά με άλλες μεθόδους, κατ’ ευφημισμόν 
ονομαζόμενες επιχειρηματικές, στις οποίες πε
ριλαμβάνεται και η εξαγορά συνειδήσεων, η 
διαπλοκή κ.τ.λ.

Είναι κοινό μυστικό ότι πολλοί μεγαλοεπι- 
χειρηματίες μοιράζουν προς πολλές κατευ
θύνσεις όχι μόνο δώρα, αλλά και χρήματα. 

Ο Μποδοσάκης, μάλιστα, τα μοίραζε ο ίδιος 
στους πολιτικούς αρχηγούς -όπως μου αφηγή
θηκε ο αείμνηστος ΓΤαναγ. Κανελλόπουλος- 
γιατί δεν είχε εμπιστοσύνη στους μεσάζοντες, οι 
οποίοι μπορεί στη διαδρομή να τα ξάφριζαν. 
Ενας μεγαλοεκδότης εφημερίδων, όταν οι για
τροί δεν του έδωσαν μεγάλα χρονικά περιθώρια 
ζωής, είπε με παράπονο και θυμό: «Σ’ αυτή τη 
ζωή όλα εξαγοράζονται. Μόνον ο θάνατος δεν 
εξαγοράζεται».

Τι επιτρέπει, όμως, να εξαγοράζονται τα πά
ντα και προς ποια κατεύθυνση πρέπει να ανα
ζητηθούν ευθύνες για τη διαφθορά που έχει δια- 
βρώσει τόσο βαθιά την κοινωνία; Δεν αρκεί μό
νο να αποκαλυφθούν οι εκβιαστές και οι μέθο
δοί τους, αλλά να ελεγχθούν και οι εκβιαζόμε- 
νοι, αν είναι ή όχι καθαροί. Να αναζητηθούν και 
στη μία και στην άλλη περίπτωση οι ευθύνες της 
Πολιτείας, των κυβερνήσεων και των μηχανι
σμών της, για την έλλειψη διαφάνειας και ελέγ
χου τής κάθε δραστηριότητας και προπαντός της 
επιχειρηματικής και της εκδοτικής. Ελέγχεται η 
Πολιτεία, διότι επιτρέπει να λειτουργούν παρά
νομα τηλεοπτικοί σταθμοί, να εκδίδονται ζημιο
γόνα έντυπα (εφημερίδες και περιοδικά), χω
ρίς να δικαιολογούν τις πηγές των εσόδων τους. 
Δίδει το ίδιο το κράτος τα μέσα για να ασκηθούν 
εκβιασμοί στη ζούγκλα της ανεξέλεγκτης επι
χειρηματικής δραστηριότητας του άγριας μορ
φής καπιταλισμού.

Να μιλήσουμε, όμως, και για την ταμπακιέ- 
ρα, δηλαδή για τους δημοσιογράφους, που 
κινούνται μέσα στον οχετό της διαφθοράς. 

Η Πολιτεία, για να μας προστατέψει δήθεν, κα
θιέρωσε και γ ι’ αυτούς το «πόθεν έσχες», όπως 
ισχύει για τα πολιτικά πρόσωπα. Κάθε χρόνο 
καταθέτουμε στον αρμόδιο αντεισαγγελέα του 
Αρείου Πάγου τη σχετική, μάλλον τυπική, δήλω
ση για τα περιουσιακά μας στοιχεία, την οποία 
ουδείς ελέγχει. Βεβαίως, οι δηλούντες μπορούν 
να καταγράψουν όσα έχουν, χωρίς να αναφέ
ρουν από πού τα έχουν ή πώς τα απέκτησαν, ό
πως ακριβώς συμβαίνει και με τις δηλώσεις των 
βουλευτών, που δημοσιεύονται κάθε χρόνο στις 
εφημερίδες και προκαλούν τον χλευασμό των α
ναγνωστών.

Το δημοσιογραφικό επάγγελμα οφείλει να 
αυτοπροστατευθεί και να επιδιώξει την αυ
τοκάθαρσή του. Να αξιώσει να αλλάξει ο 

διάτρητος νόμος του «πόθεν έσχες» και οι δη
λώσεις να δημοσιοποιούνται, δηλαδή να είναι 
στη διάθεση καθενός στα γραφεία της ΕΣΗΕΑ 
και να ελέγχονται από τον αντεισαγγελέα του 
Αρείου Πάγου. Αυτά τα στοιχειώδη να γίνουν ε
δώ και τώρα και να έρθουν όλα στο φως, διότι 
δεν έρχονται, αλλά συσκοτίζονται στα τηλεοπτι
κά παράθυρα.
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ΜΕΓΑΛΑ ΕΡΓΑ 
ΚΑΙ ΔΙΑΦΑΝΕΙΑ
Η λαϊκή ρήση που λέει ότι 
όπου υπάρχει καπνός 
υπάρχει και φωτιά δεν θα 
μπορούσε παρά να βρει την 
επιβεβαίωσή της και στα 
πολύφερνα μεγάλα έργα. Η 
σύγκρουση κυβέρνησης - 
Ν Α  που βρίσκεται σε 
εξέλιξη για τις υπερβάσεις 
μπορεί να μην αποτυπώνει 
όλες τις διαστάσεις του 
θέματος, αλλά σίγουρα δεν 
είναι χωρίς αντίκρισμα. Οσο 
και να υπερβάλλει η Ν.Δ., 
όσο και να προσπαθεί να 
υποβαθμίσει τα έργα που 
γίνονται, είναι, από την άλλη 
μεριά, γεγονός 
αναμφισβήτητο ότι οι 
σημαντικές υπερβάσεις 
στους προϋπολογισμούς 
αποτελούν κανόνα και όχι 
εξαίρεση.

· · ·  Κανείς δεν ισχυρίζεται 
ότι σε ένα μεγάλο έργο, δεν 
θα υπάρξουν απρόβλεπτες 
εξελίξεις που μπορεί να 
επιβαρύνουν και να 
ανατρέψουν τους αρχικούς 
σχεδιασμούς. Εδώ όμως το 
απρόβλεπτο έχει γίνει ο 
κανόνας, οι ελλείψεις στις 
μελέτες είναι σχεδόν 
καθεστώς, με συνέπεια το 
κόστος να είναι πολλαπλάσιο 
εκείνου που αρχικά είχε 
προΒλεφθεί. Δεν μπορεί, για 
παράδειγμα, να παραδίνεται 
η νέα εθνική οδός και λίγο 
μετά την παράδοσή της να 
ανακαλύπτεται ότι πρέπει να 
ανακατασκευαστεί το 
οδόστρωμα... Κάτι δεν πάει 
καλά. Είτε με αυτούς που 
σχεδιάζουν είτε με αυτούς 
που εκτελούν είτε με αυτούς 
που ελέγχουν...
· · ·  Είναι διάχυτη επίσης η 
εντύπωση στην κοινή γνώμη 
-και όχι μόνο...- ότι ο 
ανταγωνισμός των εταιρειών 
δεν λειτουργεί. Συμμαχίες 
και συμπράξεις που έχουν 
δημιουργηθεί τα τελευταία 
χρόνια έχουν διαμορφώσει 
ένα σκηνικό όπου ελάχιστοι 
όμιλοι σχεδόν μονοπωλούν 
τα έργα.Υπήρξαν άλλωστε 
και συγκεκριμένες 
καταγγελίες, για χτυπήματα 
κάτω από τη ζώνη, από 
ανταγωνιστές που βρέθηκαν 
εκτός από το μοίρασμα της 
πίτας... Και βέβαια το 
επιχείρημα ότι και αυτοί στο 
παρελθόν έκαναν τα ίδια δεν 
αποτελεί ούτε δικαιολογία 
ούτε άλλοθι. Ουκ ολίγες 
φορές επίσης, οι έλεγχοι από 
τις κοινοτικές υπηρεσίες, 
αποκάλυψαν ολιγωρίες και 
υπερβάσεις με συνέπεια να 
χαθούν δεκάδες ή και 
εκατοντάδες δισ... Πάει πολύ 
να ζητήσουμε από το 
αρμόδιο υπουργείο να δώσει 
στη δημοσιότητα έναν πλήρη 
και αναλυτικό κατάλογο με 
τα έργα που εκτελεί κάθε 
εταιρεία, για να έχει 
τουλάχιστον ο πολίτης μια 
ολοκληρωμένη εικόνα πού 
και σε ποιους πάνε τα 
εκατοντάδες δισ. που 
πληρώνει ως 
φορολογούμενος;

ΣΗΦΗΣ ΠΟΛΥΜΙΛΗΣ 
polimilis@enet.gr
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Ε ν -Στάσεις

Να μπορούσαμε 
να ζήσουμε αλλιώς

Οσο πιο πολύ γεμίζει ο δημόσιος 
βίος από σκάνδαλα τόσο πιο 
πολύ αδειάζει ο ιδιωτικός από 

σημασία. Οι πληροφορίες για τους 
εκβιασμούς εκπροσώπων τού -πολύ 
μεγάλου- κεφαλαίου στο όνομα της 
τρομοκρατίας αποκαλύπτουν έναν 
κόσμο που κάνει τον «καθημερινό

άνθρωπο» να 
υποπτευθεί, 
για άλλη μια 
φορά, πόσο 
ανοχύρωτος 
και αδαής 
είναι στην 
πραγμα
τικότητα 
μέσα στην 
ανούσια και 
παραπλα
νητική 
υπερπληρο- 

φόρησή του. «Οχετός», λοιπόν. Οχι 
όμως αυτός της καλοκαιρινής 
τρομολαγνείας, που δεν λέει να 
κατακάτσει, αλλά ένας άλλος; αυτός 
που μας περιλούζει για να μας 
πληροφορήσει ότι εκτός από τη «17 
Νοέμβρη» που δολοφονούσε, εκτός 
από την άλλη «17 Νοέμβρη»-μαϊμού

που, υπηρετώντας γνωστά-άγνωστα 
συμφέροντα, πλαστογραφούσε την 
πρώτη, υπήρχε και μια τρίτη, 
δημοσιογραφική ή άλλη, η οποία στο 
όνομα της πρώτης και της δεύτερης 
εκβίαζε ανθρώπους από τους 
οποίους κάποιοι τουλάχιστον είχαν 
συνηθίσει να θεωρούν τον εκβιασμό 
που τους γινόταν μέρος του 
παιχνιδιού.
Μια, δυο, τρεις, λοιπόν, πολλές 
τρομοκρατίες, όχι για να 
επαναλάβουμε στο επίπεδο της 
-φονικής- ιδεοληψίας τη ρήση του 
Τσε για το Βιετνάμ, αλλά για να 
καταλάβουμε ότι δεν υπάρχει 
δυστυχώς κανένας πάτος του 
πηγαδιού που να μην έχει ένα ακόμη 
πιο σκοτεινό σκαλοπάτι, δεν υπάρχει 
καμία χαίνουσα μαύρη τρύπα στο 
δρόμο μας, που να μην μπορεί να 
οδηγήσει σε μια ακόμη βαθύτερη 
άβυσσο. Ο πρόεδρος γνωστού 
σωματείου, καταδικασμένος για 
συκοφαντία, ελεύθερος για λόγους 
υγείας και υγιέστατος, εισβάλλει τις 
ώρες οι οποίες στη δημοκρατία 
ανήκουν μόνο στο γαλατά στο σπίτι 
ενός από τους πολλούς 
ποδοσφαιριστές του που υπέστησαν

Δεν υπάρχει 
δυοτυχώς κανένας 
πάτος του πηγαδιού 
που να μην έχει ένα 
ακόμη πιο σκοτεινό 
σκαλοπάτι

την ίδια μεταχείριση και που 
επιτέλους -λόγω διασημότητας είτε 
χαρακτήρα- αποφασίζει να 
διαμαρτυρηθεί. Κάπου στο βάθος της 
μνήμης ξυπνάνε ιστορίες για κάποιο 
γιο παπά, που, ντυμένος με ράσα, 
υγιέστατος τότε και εκείνος, έδερνε 
φοιτητές μέσα στο Πολυτεχνείο του 
1973 και αναρωτιέται κανείς ποια να 
ήταν η πραγματικότητα της 
κάθαρσης, πόση κάθαρση να έφεραν 
οι παράτες και οι φανφάρες του 
μεταπολιτευτικού μας βίου, που όσο 
και αν υπήρξε κολοβός φαίνεται πως 
ενοχλεί ακόμα κάποιους, όχι για τις 
ατέλειες και τα λάθη του, αλλά για τα 
λίγα, πολύτιμα καλά που έκανε.

Οσο πιο πολύ γεμζει ο δημόσιος 
βίος από σκάνδαλα τόσο 
αδειάζει ο ιδιωτικός. Κενό. 

Μέσα στα υπερπλήρη λεωφορεία και 
τα τρόλεϊ, όπου καθημερινά 
στοιβάζονται χωρίς οίκτο ανθρώπινα 
σώματα, στα μέσα αυτά 
συγκοινωνίας που ακόμη δεν έμαθαν 
να κυκλοφορούν, σε μια πόλη που 
δεν έμαθε να τα πιστεύει. Μέσα στις 
θλιβερές αίθουσες διδασκαλίας, 
όπου αν πάταγε ο κ. Ευθυμίου, τις

ώρες που δεν παίζει επικοινωνιακό 
μπάσκετ στα προαύλια, δεν θα 
έβλεπε την γκλαμουριά του τσίρκου 
που του χάρισε ο κ. Κωστόπουλος. 
Μέσα στους βρώμικους δρόμους, 
όπου οι πολίτες αυτής της χώρας 
απαντούν στην αδιαφορία του 
κράτους με τη δική τους αδιαφορία, 
στοιβάζοντας τα σκουπίδια τους 
κάτω από το παράθυρο του διπλανού 
τους που απαντάει με τα ίδια όπλα, 
βγάζοντας βόλτα τα σκυλιά τους, 
προφανώς εκπαιδευμένα να 
αποπατούν στη μέση των λιγοστών 
πεζοδρόμων και να βάζουν στόχο ό,τι 
λιγοστό πράσινο έχει απομείνει. 
Μέσα στα γραφεία με το 
τσιμπλιάρικο φως από νέον, όπου οι 
άνθρωποι διδάσκονται τη ρουτίνα 
και την αποφυγή της ευθύνης, με τη 
βοήθεια της υποχρεωτικής μουσικής 
ακρόασης, της ίδιας μουσικής 
ακρόασης που, μέσα στα λεωφορεία, 
τα καράβια, τα αεροπλάνα, τρελαίνει 
όσους δουλεύουν και όσους 
περιμένουν.

Μορφές καθημερινού ή
έκτακτου οχετού, εικόνες που 
επαναλαμβάνονται κατά το 

πλατωνικό πρότυπο της κλίνης, όπου 
κάθε επανάληψη είναι μια χειρότερη, 
κατώτερη εκδοχή της προηγουμένης. 
Μια θολούρα που δυναμώνει καθώς 
αναταράζεται ο βυθός, μια ζάλη, να 
μην ξέρεις πώς να αντιδράσεις, να 
μην ξέρεις τα δικαιώματά σου, να 
μην ξέρεις πού να απευθυνθείς χωρίς 
να σε χλευάσουν. «Να μπορούσαμε 
να ζήσουμε αλλιώς. Αδιάφορο», 
έλεγε ο ποιητής.

Της ΠΕΠΗΣ 
ΡΗΓΟΠΟΥΛΟΥ

Μιλάει για «κάθαρση» στο 
ποδόσφαιρο ο κ. Λιάνης -ποιος; 
ο άνθρωπος που (μαζί με τον κ.

Βενιξέλο) εκχώρησαν το 
Καράίσκάκη στον κ. Κόκκαλη, 

λες και το βρήκαν απ’ τον 
πατέρα τους... Πίσω, 
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Αφησαν το Πεδίον του Αρεως να 
ρημάξει! Εγκλημα! Υσιερα το 
έφραξαν! Εγκλημα! Δηλαδή -εμ 
ανίκανοι να το κρατήσουν καθαρό, 
ασφαλές κι ανοιχτό στον κόσμο (στον 
οποίον και ανήκει) -εμ, ανάλγητοι, το 
έφραξαν! (τιμωρώντας τους πολίτες 
για τη δική τους ανικανότητα).

Ε, μαζεύτηκαν χθες - προχθές οι 
περίοικοι και γκρέμισαν μία απ’ τις 
περιφράξεις! Με το καλό και τις 
υπόλοιπες!

Ολες!

Καλά τα πρώτα νέα απ’ τη Βραζιλία, 
αμέσως μετά την εκλογή του πρώην 
μεταλλεργάτη Λουλά ως Προέδρου της 
μεγάλης αυτής χώρας! Το πρώτον είναι 
ότι φαίνεται πως ο Λούλα δεν χάνει 
καιρό, δείχνοντας με τις πρώτες του 
κινήσεις ότι ίσως να μην πρόκειται 
απλώς περί κάποιου ποπονλιστή, αλλά 
περί ενός πραγματικού αριστερού!

Εδωσε αμέσως τίτλους ιδιοκτησίας 
στους κατοίκους των 
παραγκουπόλεων, ακύρωσε 
«αμυντικές» παραγγελίες 
αεροσκαφών, και τα κονδύλια που 
εξοικονόμησε, θα τα διαθέσει για να 
μάθουν γράμματα οι αναλφάβητοι 
(πληρώνοντας και τους δασκάλους και 
τους μαθητές).

Διόρισε υπουργό περιβάλλοντος τη 
γνωστή για τους αγώνες της υπέρ των 
δασών του Αμαζόνιου, κυρία Μαρίνα 
Σίλβα -καλά, πολύ καλά τα πρώτα νέα

απ’ τη Βραζιλία.
Αν ο Λούλα και το κόμμα Εργατών 

καταφέρει πέντε πράγματα (και 
κυρίως «τρία πιάτα φαΐγια τον καθένα 
καθεμέρα») στην πολύπαθη και μεγάλη 
αυτή χώρα, ο υπόλοιπος κόσμος θα 
«στήσει αυτί»!

★  ★  ★
Στα καθ’ ημάς, βρώμα, λάσπη επί 

δικαίους και αδίκους (τώρα ανοίγουν 
τάφους και τους γεμίζουν λάσπη κι 
αυτούς), αδράνεια, εξαγγελίες 
συλλήψεων, συλλήψεις που δεν 
γίνονται, συλλήψεις που σέρνονται, 
εκφυλισμός των θεμάτων, διάχυση 
υποψιών παντού, βρώμα, λάσπη,
Βανδή

όχι άλλη Βανδήήήήήήήήή,

ξαναμανά λάσπη, χαιρετίσματα απ’ 
του Μαξίμου, επικοινωνιακή πολιτική 
απ’ του Μαξίμου, τρία πουλάκια 
κάθονταν απ’ του Μαξίμου, ανομία, 
αποδεκτή ανομία, καταξιωμένη 
ανομία, βρώμα, λάσπη, εκβιασμοί, 
καταγγελίες, απώλεια πόρων απ’ την 
Ενωση, θάνατος στα νοσοκομεία, 
βρώμα, λάσπη, αδράνεια, Βανδή, όχι 
άλλη Βανόήήήή, λαμόγια, 
παραδημοσιογραφία, παρακράτος, 
υπόκοσμος, υπόνομοι, βρώμα, 
δυσωδία, απελπισία!

Απελπισία..! ΣΤΑΘΗΣ Σ.
21.1.2003

stathis@enet.gr

mailto:polimilis@enet.gr
mailto:stathis@enet.gr


ΕΠΙΣΚΕΨΗ 
ΤΥΝΗΣΙΩΝ 
ΣΤΑ ΝΑΥΠΗΓΕΙΑ 
ΕΛΕΥΣΙΝΑΣ
Πολυμελής αντιπροσωπεία 
του υπουργείου Αμυνας 
της Τυνησίας με 
επικεφαλής τον υπαρχηγό 
ΓΕΝ, αρχιπλοίαρχο Ταρέκ 
Φαουζί Ελ Αρμπί, 
επισκέφθηκε χθες τα 
Ναυπηγεία Ελευσίνας, 
συνοδευόμενη από 
ανώτατους Ελληνες 
αξιωματικούς του ΓΕΝ.
Οι ξένοι επίσημοι 
ενημερώθηκαν από τα 
στελέχη της εταιρείας για 
τις δραστηριότητες της 
επιχείρησης στις νέες 
ναυπηγήσεις, τις 
κατασκευές τροχαίου 
υλικού και επισκευές 
εμπορικών πλοίων και 
επισκέφθηκαν τις 
παραγωγικές 
εγκαταστάσεις, όπου 
ναυπηγούνται οι 
πυραυλάκατοι «Super Vita» 
και το πλοίο υποστήριξης 
στύλου «Προμηθέας».
Τα μέλη της τυνησιακής 
αντιπροσωπείας 
εξέφρασαν την 
ικανοποίησή τους για το 
τεχνολογικό επίπεδο των 
εγκαταστάσεων και την 
ποιότητα των εργασιών στα 
Ναυπηγεία Ελευσίνας, τα 
οποία, όπως είπαν, 
μπορούν ύνετα να 
καταταχθούν στην 
κατηγορία των μεγάλων 
σύγχρονων ευρωπαϊκών 
ναυπηγείων.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΗΣ: 
ΑΝΑΓΚΗ, Μ ΙΑ  
ΝΕΑ ΕΛΛΗΝΙΚΗ 
ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
«Τώρα το λόγο, την ευθύνη 
έχει ο Πρόεδρος της 
Δημοκρατίας και οι 
πολίτες. Εχουμε ανάγκη 
από μια νέα ελληνική 
δημοκρατία», δήλωσε χθες 
ο ιδρυτής της 
Δημοκρατικής 
Περιφερειακής Ενωσης, 
Μιχάλης Χαραλαμπίδης. 
«Οταν σε μια χώρα», είπε, 
«καταργείται η πολιτική, 
ελέγχεται η ενημέρωση, 
αποσύρεται η δημοκρατία, 
τάτε έχουμε συγκρούσεις, 
λόμπι, κρυφών εξουσιών 
και μηχανισμών, που 
λειτουργούν στη βάση ενάς 
κρυφού συντάγματος. Αυτή 
είναι η δομική αιτία των 
επιφαινόμενων. Χρόνια 
πριν προειδοποίησα ότι θα 
οδηγήσουν στη ζούγκλα».

«ΤΡΟΜΟΚΡΑΤΙΑ 
ΚΑΙ ΑΡΙΣΤΕΡΑ»
Η παρουσίαση του βιβλίου 
του δημοσιογράφου 
Αντώνη Κορκαγιάννη 
«Τρομοκρατία και 
Αριστερά» (εκδόσεις 
«Πόλις») θα γίνει την 
Πέμπτη στις 7 μ.μ. στην 
αίθουσα της ΕΣΗΕΑ, 
Ακαδημίας 20. Με το 
συγγραφέα και το κοινό θα 
συζητήσουν οι 
δημοσιογράφοι Αντ. 
Συγγελάκης και Κ. 
Τσουράκης.

______________________________________________________ ο  Λ  ■ τ  ■ κ  ή  Ί 1

ε π α ν ε φ ε ρ ε  δέμα Κόκκαδη, δύμιοε τη δίωξη και εξάγγειδε «μετωπική αύγκρουαη με τη διαπΑοκή»

Λ ά β ρ ο ς Κ α ρ α μ α ν λ ή ς  κ α ια  
κ υ β έρ ν η ο η ς  γ ια  m  δ ια φ θ ο ρ ά
Θ έμα ΚόκκαΑη 

επανέφερε ο 
Κώστας 

Καραμανλής 
επικρίνοντας την 
κυβέρνηση γιατί τηρεί 
σιγή ιχθύος παρά την 
άσκηση ποινικής 
δίωξης για βαρύτατα 
αδικήματα εναντίον του 
επιχειρηματία.

«Φωτογραφίζοντας» τον Σ. 
Κόκκαλη, ο πρόεδρος της 
Ν.Δ. είπε: «Ποτέ η κυβέρνηση 
δεν δέχθηκε την ενεργοποίη
ση των ελεγκτικών μηχανι
σμών της Βουλής για τη διε- 
ρεΰνηση υποθέσεων που πα- 
ραπέμφθηκαν στη Δικαιοσύ
νη. Εναν ολόκληρο χρόνο με
τά την άσκηση ποινικής δίω
ξης για βαρύτατα αδικήματα 
εναντίον μονοπωλιακών και 
κρατικοδίαιτων προμηθευτών, 
δεν κινείται τίποτα. Επικρατεί 
σιγή ιχθύος από την πλευρά 
της κυβέρνησης. Και αυτό δεν 
μπορεί να συνεχίζεται».

«Δεν παραγράφεται»
Ο κ. Καραμανλής μάλιστα, 

προειδοποίησε πως δεν θα 
δεχτεί παραγραφή του θέμα
τος. «Για μια ακόμη φορά 
προειδοποιούμε ότι τίποτα

δεν λησμονείται, τίποτα δεν 
διαγράφεται, τίποτα δεν πα
ραγράφεται», είπε χαρακτη
ριστικά. Ο κ. Καραμανλής 
προφανώς εννοούσε την υπό
θεση για το «Ξυστό» και το 
νυν υπουργό Γεωργίας Γ. 
Δρυ, ο οποίος με την προη
γούμενη ιδιότητα του υφυ
πουργού Οικονομικών είχε υ
πογράψει τη σχετική σύμβα
ση. Ωστόσο, η συγκεκριμένη 
υπόθεση βρίσκεται στη Βουλή

από τις αρχές του περασμέ
νου Οκτωβρίου και όχι ένα 
χρόνο, όπως είπε ο πρόεδρος 
της Νέας Δημοκρατίας.

Οι αναφορές αυτές του κ. 
Καραμανλή έγιναν χθες το 
βράδυ κατά τη διάρκεια εκδή
λωσης της Γραμματείας Γυ
ναικείων Θεμάτων της Ν.Δ., 
και γενικεύτηκαν με θέματα 
διαφθοράς. Οπως είπε, χρειά
ζονται πρωτοβουλίες που να 
κατοχυρώνουν τη διαφάνεια

«Τίποτα δεν 
λησμονείται, 
τίποτε δεν 
παραγράφεται», 
τόνισε ο Κ. 
Καραμανλής, 
αναφερόμενος 
στην υπόθεση 
του «Ξυστό»

και να διασφαλίζουν την τή
ρηση της νομιμότητας από ό
λους· όποιοι και αν είναι, ό
που και αν βρίσκονται. «Η σύ
γκρουσή μας με τη διαπλοκή, 
τη διαφθορά και την ασυδο
σία ήταν και είναι μετωπική», 
ανέφερε. Μίλησε ειδικότερα 
για το κράτος, που όπως είπε 
«έγινε εστία διαφθοράς και 
ασυδοσίας και αιχμαλωτίσθη- 
κε σε μικρά και μεγάλα συμ
φέροντα που προσπαθούν να

μειώσουν και να περιθωριο
ποιήσουν αρχές και αξίες που 
αποτέλεσαν το θεμέλιο της 
κοινωνίας και της χώρας 
μας».

«Δίπηα, όχι απέναντι»
Ο πρόεδρος της Ν.Δ. ανα

φέρθηκε για μια ακόμη φορά 
στα σχέδιά του για επανίδρυση 
του κράτους και την κατάρτιση 
ενός προγράμματος αλλαγών 
και μεταρρυθμίσεων που οδη
γούν σ’ ένα κράτος αυξημένων 
δυνατοτήτων δίπλα και όχι α
πέναντι, συμπαραστάτη και ό
χι δυνάστη του πολίτη. Παράλ
ληλα, αναφερόμενος στις επό
μενες εθνικές εκλογές, είπε ότι 
δεν θα επιτρέψει την επανάλη
ψη αντιδημοκρατικών μεθο- 
δεύσεων, ούτε την επιστράτευ
ση καθεστωτικών πρακτικών. 
«Σε κάθε περίπτωση, θα είμα
στε αποτελεσματικοί υπερα
σπιστές της ουσίας και της ποι
ότητας της Δημοκρατίας. Πα
ρακρατικές δράσεις, όπως ε
κείνες που αναπτύχθηκαν στις 
παράνομες ελληνοποιήσεις, 
δεν πρόκειται να γίνουν ανε
κτές. Καθεστωτικές πρακτικές, 
όπως συνέβη με τις παράνομες 
κυβερνητικές παρεμβάσεις στη 
Σοφοκλέους, θα προσκρού
σουν στην πικρή εμπειρία των 
πολιτών», είπε.

Υποδοχή και πάνω οτις καρέκλες Ζητούν συγκεκριμένο στοιχεία 
για τους; εϋέγχους οτο Δημόσιο

Της ΜΑΙΡΗΣ ΠΙΝΗ

Πολλά υποσχόμενος για ένα καλύτερο 
και πιο ανθρώπινο μέλλον, δίπλα στον 
πολίτη αλλά και τη γυναίκα, τη γυναίκα σύ

ντροφο, μάνα, εργαζόμενη, άνεργη, την α
γωνίστρια της ζωής, εμφανίστηκε χθες ο 
πρόεδρος της Ν.Δ. Κώστας Καραμανλής 
στην κοπή της πίτας των γυναικών της Ν.Δ., 
σε κεντρικό ξενοδοχείο της Αθήνας.

Οι γυναΐκες-μέλη και φίλες δεν αρκέστη- 
καν μόνο σε ένα χαιρετισμό, αλλά άρχισαν 
να ανεμίζουν τις πετσέτες του ξενοδοχείου, 
για να τον υποδεχτούν. Πολλές από αυτές 
έβγαλαν τα παπούτσια τους και ανέβηκαν 
στις καρέκλες, ζητωκραυγάζοντας.

Στο βήμα -προσφέροντάς του το μαχαίρι 
για την κοπή- κάλεσε τον πρόεδρο η υπεύ
θυνη του Τομέα Γυναικών, Φάνη Πετραλιά, 
η οποία είπε πως η χρονιά που πέρασε «ή
ταν καλή, αφού έβαψε την Ελλάδα γαλάζια 
και ανέδειξε τη Ν.Δ. πρώτη πολιτική δύνα
μη. Παράλληλα έδωσε στους δήμους και 
στις νομαρχίες της χώρας περισσότερες γυ
ναίκες».

Την ατάκα της κ. Πετραλιά δεν άφησε α
σχολίαστη ο πρόεδρος του κόμματος και ε
πιβεβαίωσε ότι από τις περισσότερες γυ
ναίκες που σήμερα έχουν ενεργό συμμετο
χή στα κοινά, οι 117.000 είναι εγγεγραμμέ
νες στα μητρώα της Ν.Δ., 12.000 είναι ενερ

γά μέλη των Νομαρχιακών και Τοπικών 
Επιτροπών, 1.900 μετέχουν στα όργανα δι
οίκησης των Νομαρχιακών και Τοπικών 
Επιτροπών, ενώ 742 εξελέγησαν. Υποσχέ- 
θηκε στις επόμενες εθνικές εκλογές μεγα
λύτερη συμμετοχή τους στα ψηφοδέλτια.

Ο κ. Καραμανλής άσκησε οξεία και αυ
στηρή κριτική στην κυβέρνηση και προσω
πικά στον πρωθυπουργό για τη μη πάταξη 
της ανεργίας. «Φτάσαμε στο φαινόμενο κά
θε σπίτι να έχει περισσότερους από δύο α
νέργους», τόνισε.

Συμπεριέλαβε τους οικογενειάρχες που 
δεν τους καταβάλλεται το οικογενειακό ε
πίδομα, τους άνεργους και τις άνεργες κυ
ρίως επιστήμονες, τους νέους που παρασύ- 
ρονται από τη μάστιγα των ναρκωτικών και 
μετά την αποθεραπεία τους κανείς δεν 
φροντίζει για την κοινωνική τους επανέ
νταξη, τους πολίτες που ξεροσταλιάζουν 
στις ουρές του ΙΚΑ και των νοσοκομείων.

Τέλος, κάλεσε τις γυναίκες να γίνουν 
μπροστάρισσες των διεκδικήσεων για μια 
καλύτερη ζωή και επανέλαβε τη δέσμη προ
τάσεων που έχει συντάξει ο Τομέας Γυναι
κών του κόμματος και αφορούν τη θεσμο
θέτηση ανεξάρτητης αρχής για την εφαρμο
γή της ισότητας, την ψήφιση της Χάρτας της 
Οικογένειας και τη συγκρότηση ενιαίου 
φορέα αντιμετώπισης του δημογραφικού.

Να καταθέσει στη Βουλή στοιχεία για πόσες υποθέσεις 
προέκυψαν, από διοικητικούς ελέγχους σε δημοσίους υπαλλήλους 
ή άλλες έρευνες, ενδείξεις στοιχειοθέτησης της τριπλής ή απλής 
υπαλληλικής ευθύνης -πειθαρχικής, αστικής, ποινικής- ζητούν από 
τον υπουργό Εσωτερικών πέντε βουλευτές της Ν.Δ. Ρωτούν, 
επίσης, να πληροφορηθούν πότε διαπράχθηκαντα αδικήματα 
αυτά και σε πόσες υποθέσεις και πότε αναγγέλθηκαν στους 
αρμόδιους εισαγγελείς ή παραπέμφθηκαν στο γενικό επίτροπο της 
Επικράτειας στο Ελεγκτικό Συνέδριο για τον καταλογισμό του 
ζημιώσαντος με το  ποσόν της προξενηθείσης ζημιάς στο Δημόσιο 
ή στο οικείο υπηρεσιακό συμβούλιο. Οι βουλευτές της Ν.Δ. ζητούν 
τα παραπάνω στοιχεία σημειώνοντας πως η βραχεία παραγραφή 
των αδικημάτων των δημοσίων υπαλλήλων μαζί με τη χρονοβόρα 
διαδικασία τη ς  εξακρίβωσης τη ς  ζημιάς και του καταλογισμού 
καταλήγουν σε ατιμωρησία των επίορκων υπαλλήλων.

Τον καταγγεηϊΐει για... δεκαθεσίτη
Οι δέκα θέσεις, τα αξιώματα και οι πάσης φύσεως αμοιβές του 
τέω ς ειδικού γραμματέα Αθλητισμού Β. Ελλάδος και τέως γ. 
γραμματέα Εμπορίου είναι το  αντικείμενο ερώτησης του Βουλευτή 
τη ς  Ν.Δ. Μ. Κεφαλογιάννη προς τους υπουργούς Πολιτισμού, 
Τύπου και MME, Εθνικής Αμυνας και Οικονομίας. Ο βουλευτής 
αναφέρεται σε «πολιτικό φίλο του υπουργού Πολιτισμού» τον 
οποίο δεν κατονομάζει, αλλά λέει γι' αυτόν πως φέρεται 
δραστηριοποιημένος σε δέκα θέσεις και αξιώματα λαμβάνοντας 
τ ις  αντίστοιχες αμοιβές και αποζημιώσεις. Ρωτάει βάσει ποιων 
συγκεκριμένων τυπικών και ουσιαστικών προσόντων κατέχει τις 
θέσεις αυτές πέραν της κομματικής του ιδιότητας και ζητεί να 
κατατεθεί πίνακας με τ ις  απολαβές του από το  Δημόσιο.
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φ ω ν ε ς  Ν Α . για μίζες, υπερτψοήογήοεις, εξαγορά ουνειδήοεων

Ε π ε ο α ν  κ α ν ο ν ιέ ς  
γ ια  ιο ύ ς  ε ^ ο π λ ιο μ ο ύ ζ

Των ΑΛΙΚΗΣ ΜΑΤΣΗ 
ΜΑΡΙΑΣ ΔΕΔΕ

ΚαταΑήοιευοη ιου 
δημόσιου 
χρήματος, 

εξυπηρέτηση 
οικονομικών 
συμφερόντων ημετέρων, 
εξαγορά συνειδήσεων 
και προσώπων, 
αδικαιοήόγητες 
υπερτιμοτίογήοεις, 
υπαινιγμοί για μίζες.

Αυτές είναι μερικές από τις 
σοβαρότατες καταγγελίες, 
στις οποίες προέβησαν βου
λευτές της Ν.Δ., κατά τη συζή
τηση επίκαιρης επερώτησης 
του κόμματος για τους εξοπλι
σμούς. Συζήτηση στην οποία ο 
υπουργός Αμυνας Γιάννος 
Παπαντωνίσυ δεν παρέστη, έ
στειλε αντ’ αυτού τον υφυ
πουργό του Λ. Αποστολίδη, ο 
οποίος κατηγόρησε τη Ν.Δ. ότι 
«επιστρέφει στην τακτική της 
σκανδαλολογίας γιατί πιστεύ
ει ότι έτσι θα θολώσει το κλίμα 
και θα πείσει το λαό να την ε
παναφέρει στην εξουσία».

«ΚαπέΗο»
Συγκεκριμένα, η Ν.Δ. διά 

του Σπ. Σπηλιωτόπουλου κα
ταλόγισε στην κυβέρνηση ότι 
«όταν υπάρχουν συμφέροντα 
των ημετέρων διαπλεκομένων 
έχουμε πρωτοφανείς μεθο
δεύσεις, πέραν πάσης επιχει
ρησιακής λογικής». Είπε πως 
«είναι αμφίβολο αν έστω και 
μία προμήθεια εξοπλισμού έ
γινε χωρίς καπέλο» και έκανε 
λόγο για «εξαγορά συνειδή
σεων και προσώπων και εξό
ντωση αξιωματικών που αντι- 
τίθενται σ’ αυτά τα σχέδια». 
Τόσο ο ίδιος όσο και ο Π. 
Καμμένος μίλησαν για επιλο
γές των προμηθευτών των 
Ενόπλων Δυνάμεων «ανάλο
γα με το ποιος τους εκπροσω
πεί στην Ελλάδα».

2 δια. ευρώ
Ο κ. Καμμένος μάλιστα έ

κανε ιδιαίτερη αναφορά στις 
προμήθειες υλικού για το λε
γόμενο ηλεκτρονικό πόλεμο, 
για να πει επακριβώς: «Το 
σύνολο των υπερτιμολογήσε- 
ων από το 1996 έως σήμερα 
είναι 2 δισ. ευρώ. Ο σημερι
νός υπουργός Αμυνας, μετά 
τη νύχτα του Αγίου Βαρθολο
μαίου, όπου ο Α. Τσοχατζό- 
πουλος πριν φύγει είχε υπο
γράψει όλες τις εκκρεμείς 
συμβάσεις, είχε πει ότι θα ε
πανεξεταστούν όλες. Υπο-

Σπ. Σπηλιωτόπουλος: 
Αμφίβολο αν έστω και μία 

προμήθεια εξοπλισμού έγινε 
χωρίς καπέλο

γράψατε όμως όλες τις συμ
βάσεις, και μάλιστα με καπέ
λο. Τότε όμως το Ελληνικό 
Δημόσιο υπέγραψε σύμβαση 
με την εταιρεία ΣΟΝΕΚ, 
συμφερόντων Κόκκαλη 
Λιακουνάκου, για την προμή
θεια τέτοιου υλικού. Σύμβου
λος μάλιστα ήταν ο καθηγη
τής Ουζούνογλου, τον οποίο 
πλήρωσαν 200 εκατ. δρχ. και 
απέτυχε. Αμέσως μετά ο ί
διος άνθρωπος εμφανίστηκε 
ως εκπρόσωπος της συγκε
κριμένης εταιρείας. Και σαν 
να μην έφτανε αυτό, η προκα
ταβολή ανέβηκε από το 40% 
στο 50% και το κόστος του 
συγκεκριμένου προγράμμα
τος ανέβηκε από τα 15 στα 22 
εκατ. ευρώ».

Ο βουλευτής είπε ότι έχει ή-

Π. Καμμένος: 2 δισ. ευρώ οι 
υπερτιμολογησεις, «νύχτα 
Αγίου Βαρθολομαίου» λίγο 

πριν φύγει ο Ακης

δη προσφύγει σε πρωτόδικη 
για δύο συγκεκριμένες υπο
θέσεις για να καταλήξει λέγο
ντας πως «πρέπει να μπει ει
σαγγελέας στην όλη ιστορία», 
και να διερωτηθεί «πώς είναι 
δυνατόν κατηγορούμενος για 
κατασκοπία (εννοούσε τον Σ. 
Κόκκαλη) να υπογράφει σύμ
βαση για 6.000 ασυρμάτους».

Σε ανάλογες καταγγελίες 
προέβησαν και οι άλλοι επε- 
ρωτώντες της αξιωματικής α
ντιπολίτευσης (Μ. Λιάπης, Α. 
Παυλίδης, Σοφία Καλαντζά- 
κου). Μάλιστα ο κ. Παυλό- 
πουλος έκανε αναφορά και 
στον προχθεσινό τίτλο της 
«Κ.Ε.», εις επίρρωσιν των λε
γομένων τους, αφού είπε: 
«Δεν είδατε ότι ο φιλικός σας 
Τύπος μιλάει για Ελλάδα

Λ. Αποστολίδης: Το ’91-’93 
ούτε ξέρατε τι υπογράφατε. 
Αν έχετε στοιχεία, να πάτε 

στον εισαγγελέα

Ελλήνων εργολάβων;».

«Ρίχνετε Ράαπη»
Απαντώντας στις κατηγο

ρίες αυτές ο κ. Αποστολίδης 
αντέτεινε πως και η Ν.Δ. την 
περίοδο ’91-’93 είχε συνάψει 
συμβάσεις εξοπλιστικών προ
γραμμάτων αποκλειστικά με 
τις ΗΠΑ και τότε, είπε, «ούτε 
ξέρατε τι υπογράφατε». Υπε
ρασπίστηκε τη στρατιωτική η
γεσία της χώρας λέγοντας 
«δεν μπορείτε να τους ρίχνετε 
λάσπη, γιατί οι αποφάσεις για 
τα εξοπλιστικά προγράμματα 
ελήφθησαν ενώπιον τους», 
αλλά μίλησε και για «τα δείγ
ματα γραφής του πρωθυπουρ
γού» για να καταλήξει «εφό
σον έχετε στοιχεία, να πάτε 
στον εισαγγελέα».

Επέκταση 5 ορόφων στο «Ωνάσειο»
Επέκταση των κτιριακών εγκαταστάσεων 

του Ωνάσειου Καρδιοχειρουργικού Κέ
ντρου επιτρέπεται, με τροπολογία που κατέ
θεσαν στο νομοσχέδιο για την αναδιοργάνω
ση του Εθνικού Συστήματος Κοινωνικής Φρο
ντίδας, οι υπουργοί ΠΕΧΩΔΕ Β. Παπανδρέ- 
ου και Υγείας Κ. Στεφάνής.

Σε αυτήν προβλέπεται πως:
•  «Η παρούσα έγκριση επέχει θέση άδειας 
της αρμόδιας πολεοδομικής αρχής, καθώς και 
θέση αναθεώρησης της άδειας ίδρυσης και 
λειτουργίας του άρθρου 2 του Π.Δ. 235/2000. 
•  Για τους όρους και περιορισμούς δόμησης 
και τις πολεοδομικές διατάξεις ορίζονται συ
ντελεστής δόμησης 2,55, επιτρεπόμενο ποσο

στό κάλυψης 67% και υλοποιούνται κατά πα
ρέκκλιση των ισχυουσών διατάξεων του ΓΟΚ 
και των κανονισμών δόμησης, πλην εκείνων 
που αφορούν σε θέματα ασφάλειας και αντο
χής του κτιρίου, καθώς και στην εξασφάλιση 
θέσεων στάθμευσης.

Η κτιριακή επέκταση προβλέπεται στο χώ
ρο πάνω από το υφιστάμενο υπόγειο γκαράζ, 
μεταξύ παράδρομου λεωφ. Συγγρού, οδού Λυ- 
σικράτους και οδού Δοϊράνης, υπό μορφή πε- 
νταώροφου κτιρίου εν επαφή με το υπάρχον 
κτίριο και μεταξύ άλλων θα δημιουργηθούν ε
πιπλέον 1 αίθουσα χειρουργείου, 3 αίθουσες 
αιμοδυναμικού, 22 κλίνες ΜΕΘ και 42 κλίνες 
νοσηλείας.

Εμπλεξαν και τον αρχηγό ΓΕΣ
Α ργά χθες το  βράδυ ο βουλευτής της 

Νέας Δημοκρατίας Σπήλιος 
Σπηλιωτόπουλος έδωσε στη δημοσιότητα 
απόρρητο έγγραφο που υπογράφει η 
ηγεσία του Στρατού Ξηρός. Οπως 
υποστήριξε ο βουλευτής τη ς  Ν.Δ., απ' αυτά 
τα  χαρτιά προκύπτει η αντίρρηση του 
αρχηγού ΓΕΣ, αντιστράτηγου Παναγιώτη 
Χαρβάλα, στον εκσυγχρονισμό των 
αντιαεροπορικών συστημάτων ΧΟΚ. Πηγές

του υπουργείου Αμυνας επισήμαναν ότι στο 
κείμενό του ο αρχηγός όχι μόνο δεν 
διαφωνεί με τον εκσυγχρονισμό, αλλά ως 
όφειλε, και με πλήρη γνώση του 
αντικειμένου, επισημαίνει τα προβλήματα 
που ενδεχομένως θα δημιουργηθούν από 
τον εκσυγχρονισμό και ζητεί να επιλυθούν 
πριν από την υπογραφή τη ς  σύμβασης. 
Πολλά από τα προβλήματα μέχρι σήμερα 
έχουν λυθεί με το  ελάχιστο δυνατό κόστος.

4ωρη μάχη Τουρκοκυπρίων 
με Τούρκους οιο «Χαμπέρ»
Του ΣΥΜΕΩΝ ΣΟΛΤΑΡΙΔΗ

υ  πτά έναντι δύο» θα μπορούσε να ήταν ο τίτλος του 
' ' Ε  κινηματογραφικού έργου. Ο λόγος για την εκπο
μπή του τηλεοπτικού σταθμού «Χαμπέρ Τουρκ», που προ
βλήθηκε Κυριακή βράδυ. Από τη μια οι πρόεδροι των 
τουρκοκυπριακών κομμάτων Ρεπουμπλικανικό Λαϊκό και 
Κοινωνικό-Απελευθερωτικό Μεχμέτ Αλί Ταλάτ και Χου- 
σεΐν Ανγκολεμλί, αντίστοιχα, και από την άλλη επτά 
Τούρκοι δημοσιογράφοι, οι οποίοι εξέφραζαν το τουρκι
κό κατεστημένο.

Για τέσσερις ώρες οι δύο Τουρκοκύπριοι ηγέτες, οι ο
ποίοι στο παρελθόν είχαν συμμετάσχει και σε μάχες κατά 
των Ελληνοκυπρίων, προσπαθούσαν να πείσουν τους συ
νομιλητές τους ότι τα σημερινά δεδομένα υποχρεώνουν 
τον τουρκοκυπριακό λαό να συμφωνήσει με την ελληνο
κυπριακή πλευρά, ώστε από κοινού να εργαστούν για την 
πρόοδο του νησιού, τερματίζοντας με τον τρόπο αυτό την 
απομόνωση και τον αφανισμό που υπόκεινται επί τόσα 
χρόνια.

Τόνιζαν ότι ο πολύς κόσμος δεν γνωρίζει την πραγματι
κότητα του κυπριακού προβλήματος, ότι η Τουρκία ευθύ- 
νεται για το εμπάργκο που υφίσταται η τουρκοκυπριακή 
πλευρά, ότι εξαετίας των συναισθημάτων τους δεν έβλε
παν την πραγματικότητα, ότι κατέληξαν στο συμπέρασμα 
για τον Ντενκτάς ότι είναι άνθρωπος του παρακράτους, το 
οποίο αντιδρά στην επίλυση του Κυπριακού για δικά του 
οφέλη.

Υποστήριξαν ότι και οι Τουρκοκύπριοι έχουν δικαίω
μα λόγου σε μια υπόθεση που τους αφορά άμεσα και α- 
ντέδρασαν στο επιχείρημα που τους προβλήθηκε ότι η 
Τουρκία δεν μπορεί να επιστρέφει σπιθαμή γης, αφού έ
χυσε αίμα για να την κατακτήσει, λέγοντας ότι «και στην 
Κορέα ο Τούρκος στρατιώτης έχυσε το αίμα του».

το  «βαθύ κράτος»
Εκαναν λόγο για το «βαθύ κράτος» της Τουρκίας και τη 

σχέση που έχει ο κατοχικός ηγέτης, τονίζοντας ότι «οι σχέ
σεις του Ντενκτάς με αυτό είναι τόσο ισχυρές, που μπο
ρούν να μας βάλουν σε μια βαθιά λακκούβα», και δήλω
σαν απερίφραστα ότι δεν χρειάζονται την υποστήριξη των 
ακραίων στοιχείων της Τουρκίας, οι οποίοι επιθυμούν «να 
μετατρέψουν σε λίμνη αίματος τη Μεσόγειο».

Σε άλλο σημείο υποστήριξαν ότι «η Κύπρος για την 
Τουρκία είναι ένα στρατηγικό τμήμα. Ορισμένοι που δεν 
θέλουν την είσοδο της Τουρκίας στην Ε.Ε. κατηγορούν 
την Ε.Ε. και ταυτίζονται με τον Ντενκτάς. Εάν μπούμε 
στην Ε.Ε., θα λυθεί το Κυπριακό, γεγονός που δεν θέλουν 
ορισμένοι. Ετσι, ο Ντενκτάς κλείνει το δρόμο των Τουρ
κοκυπρίων και της Τουρκίας προς την Ε.Ε., συνεργαζό- 
μενος με ορισμένους κύκλους». Βρέθηκαν αντιμέτωποι με 
τα πυρά των δημοσιογράφων που τόνιζαν συνέχεια ότι 
«χωρίς την Τουρκία θα ήσασταν ένα τίποτε». «Πώς λοι
πόν», έλεγαν, «μπορείτε να αποκαλείτε τον τουρκικό 
στρατό κατοχικό και να υποστηρίζετε ότι πρέπει να φύγει, 
όταν είναι γνωστό ότι θυσιαστήκαμε για εσάς, χύσαμε αί
μα, έχουμε στρατηγικά δικαιώματα και τώρα μας λέτε ότι 
δυστυχείτε εξαιτίας μας». Οι Τουρκοκύπριοι ηγέτες προ
σπαθούσαν να πείσουν τους συνομιλητές τους ότι η συνε
χιζόμενη άρνηση του τουρκικού κράτους να συμβάλει 
στην επίλυση του Κυπριακού, θα δημιουργήσει ταυτόχρο
να πρόβλημα και στην Τουρκία, αφού όπως είπε ο Αλί Τα
λάτ: «Η Κύπρος είναι Ευρώπη».

«Ετο όνομα του τουρκιομού»
Το αποκορύφωμα ήταν όταν ο Αλτιμούρ Κιλίτς παρο

μοίασε το σχέδιο Ανάν με τη συνθήκη των Σεβρών και εί
πε ότι «τα πάντα πρέπει να γίνουν στο όνομα του τουρκι- 
σμού και υπό την εγγύηση της Τουρκίας».

Εντονη συζήτηση και πρωτόγνωρη για τα τουρκικά δε
δομένα. Παρά το γεγονός ότι οι δύο Τουρκοκύπριοι πολι
τικοί δέχτηκαν τα πυρά των αντιπάλων, εν τούτοις θεω
ρείται θετικό βήμα για τη δημοκρατία και τον εκδημο
κρατισμό της γείτονος. Είναι πρώτη φορά που ακούγεται 
η τουρκοκυπριακή αντιπολίτευση από τουρκικό τηλεοπτι
κό κανάλι και εκφράζει τις απόψεις της. Ισως κάποιοι να 
χαρακτήρισαν τις ενέργειες τους και τις απόψεις τους 
«προδοσία». Ενα είναι πάντως αναμφισβήτητο γεγονός, 
ότι πλέον στη σύγχρονη Τουρκία άρχισαν να αμφισβητούν 
το κατεστημένο και την κρατική πολιτική που ακολουθή
θηκε μέχρι σήμερα και δεν έβγαλε «πουθενά».
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π α ρ α δ ο θ η κ ε  για va ôiKüôici ο πρώην πρόεδρος ιης Σερβίας Μίδαν Μιήουτίνοβιτς

Ο ίκ ε ιο θ ε λ ώ ς  ο ι η  Χ ά γ η
Ο πρώην πρόεδρος 

ιης Σερβίας ΜίΑαν 
ΜιΑουτίνοβπς 

παραδόδηκε οικειοθεΑώς 
σιο Διεθνές Δικαστήριο 
της Χάγης, όπου άρχισαν 
οι δίκες κατ άτίδων 
Σέρβων κατηγορουμένων 
για εγκΜματα ποτίέμου.

Με την παράδοση του Μιλου- 
τίνοβιτς, ο οποίος τα πρώτα χρό
νια του εμφυλίου πολέμου της Γι- 
ουγκοσλαβίας είχε διατελέσει 
πρεσβευτής στην Αθήνα, πριν γί
νει πρόεδρος το 1997, ο στενός 
κύκλος συνεργατών του Μιλόσε- 
βιτς είναι πίσω από τα κάγκελα. 
Από τους κατηγορουμένους του 
στενού κύκλου λείπει μόνο ο 
Βλάικο Στοϊλίκοβιτς, ο οποίος 
αυτοκτόνησε λίγο πριν παραδο
θεί στο Δικαστήριο. Ο Μιλουτί- 
νοβιτς, που κατηγορείται για ε

γκλήματα πολέμου στο Κόσοβο, 
έφτασε στη Χάγη με αεροπλάνο 
που του παραχώρησε η κυβέρνη
ση της Γιουγκοσλαβίας.

Προβλήματα καρδιάς
Συνοδευόμενος από δυο δικη

γόρους και έναν γιατρό, εξαιτίας 
του προβλήματος υγείας που α
ντιμετωπίζει με την καρδιά του, ο 
Μιλουτίνοβιτς μεταφέρθηκε αμέ
σως στο κέντρο κράτησης του Δι
καστηρίου, στο προάστιο Σεβε- 
νίνγκεν. Σήμερα, ενδεχομένως 
θα εμφανιστεί στο δικαστήριο για 
να του απαγγελθεί η κατηγορία 
και να δηλώσει «ένοχος» ή «αθώ
ος». Κατηγορείται για εγκλήματα 
που διέπραξαν οι σερβικές δυνά
μεις ασφαλείας κατά του αλβανι
κού πληθυσμού στο Κόσοβο την 
περίοδο 1998-1999. Οι κατηγο
ρίες πηγάζουν από το γεγονός ό
τι μπορούσε να επηρεάσει τη 
δράση των δυνάμεων ασφαλείας. 
Αξίζει να σημειωθεί ότι η κυβέρ

νηση της Γιουγκοσλαβίας 
παρείχε εγγυήσεις στο 

ΔΠΔ της Χάγης ζητώ
ντας την αποφυλάκι- 

ση του Μιλουτίνο- 
βιτς μετά την α
παγγελία της κα
τηγορίας και μέ
χρι την έναρξη 
της δίκης.

Από το στενό περιβάλλον του 
Μιλουτίνοβιτς διέρρευσε ότι επι
κεφαλής των δικηγόρων του εί
ναι ο Βρετανός Τζον Λίβιν- 
γκστον, ο οποίος έχει ήδη μια ε
πιτυχία στο ΔΠΔ καταφέρνοντας 
την αθώωση ενός Κροάτη κατη
γορουμένου για εγκλήματα πο
λέμου. Ο ηλικίας 60 ετών Μιλου- 
τίνοβιτς κατηγορείται για το 
διωγμό 800.000 Αλβανών του 
Κοσόβου και για το θάνατο του
λάχιστον 900 από αυτούς το 1999.

Γιατροί για  Μιλόσεβιτς
Ο Μιλουτίνοβιτς συναντήθηκε 

το απόγευμα με την εισαγγελέα 
του ΔΠΔ Κάρλα ντελ Πόντε. Η 
εκπρόσωπός της, Φλόρενς Χάρ- 
τμαν, είπε ότι η συνάντηση δεν εί
χε τίποτα εξαιρετικό. Θεωρείται 
όμως πολύ σημαντικό το αν ο Μι- 
λουτίνοβιτς θα συνεργαστεί με το 
Δικαστήριο, κυρίως σε βάρος του 
Μιλόσεβιτς. Τέτοια εξέλιξη θα ή
ταν πολύ σημαντική για την ει
σαγγελία του Δικαστηρίου. Ο 
Μιλουτίνοβιτς έχει δηλώσει ότι 
είναι αθώος, γιατί δεν μπορούσε 
να ελέγξει από τη θέση του τις 
δυνάμεις ασφαλείας.

Σήμερα φθάνουν στη Χάγη 
τρεις στρατιωτικοί γιατροί από 
τη Γιουγκοσλαβία, μεταξύ των ο
ποίων καρδιολόγος και νευρολό
γος, για να εξετάσουν τον Μιλό
σεβιτς, ο οποίος έχει γρίπη και η 
δίκη του έχει διακοπεί. Χθες άρ
χισε η δίκη τεσσάρων παραστρα- 
τιωτικών Σέρβων που κατηγο- 
ρούνται για εγκλήματα πολέμου 
-την εκτέλεση 17 μουσουλμάνων 
αμάχων-το 1992. Οι δύο δικάζο
νται ερήμην.

(Ασοοιέιτεντ, Γαλλικό, ΑΠΕ)

Μιλόσεβιτς και Μιλουτίνοβιτς. 
Τότε στην εξουσία, τώρα στο 

Δικαστήριο της Χάγης

Τότε θαλασοοπόροι, 
τώρα, οέρφερ...
Α Ο Ε  Α Ν Τ Ζ Ε Λ Ε Σ

Τ ο μυθικό για την ιστορία της ναυσιπλοΐας Βορειοδυτικό 
Πέρασμα, που επί αιώνες αποτελούσε μια αληθινή 

πρόκληση για τους θαλασσοπόρους και εξερευνητές, αλλάζει 
τόσο πολύ εξαιτίας του φαινομένου του θερμοκηπίου που 
μπορεί να μεταμορφώσει το πρόσωπο των παγκόσμιων 
μεταφορών.
Επιστήμονες προβλέπουν ότι ενδέχεται σε διάστημα 50 
χρόνων να μην υπάρχουν καθόλου πάγοι στο Πέρασμα, το 
οποίο, αν πράγματι γίνει αυτό, θα είναι πλέον ανοιχτό σε 
σκάφη αναψυχής, δεξαμενόπλοια αλλά και πολεμικά πλοία. 
Ηδη έχει αποκτήσει και το χαϊδευτικό όνομα «Η διώρυγα του 
Παναμά του Βορρά».
Αξιωμστούχοι του αμερικανικού ναυτικού όμως κυκλοφόρησαν 
μια έκθεση που αμφισβητεί τη θεωρία αυτή προς χάριν ενός 
νέου παγοθραυστικού πολεμικού πλοίου που θα περιπολεί στα 
νερά του Αρκτικού Ωκεανού, σύμφωνα με δημοσίευμα των 
«Λος Αντζελες Τάιμς». Το περασμένο καλοκαίρι, το ναυτικό 
του Καναδά έστειλε πλοία του βόρεια του Αρκτικού Κύκλου 
για πρώτη φορά από το τέλος του Ψυχρού Πολέμου.
Αν και η θερμοκρασία στον πλανήτη σημείωσε άνοδο κατά 0,6 
βαθμούς Κελσίου στη διάρκεια του τελευταίου αιώνα, η 
θερμοκρασία στην Αρκτική ανέβηκε κατά 1,7-2,2 βαθμούς 
Κελσίου. Ηδη αυτή η αύξηση της θερμοκρασίας έχει 
προκαλέσει αλλαγή του τοπίου που αν συνεχιστεί με τους 
σημερινούς ρυθμούς θα έχει πραγματικά δραματικές 
συνέπειες.
Στη διάρκεια του καλοκαιριού, μεγάλα τμήματα του 
Βορειοδυτικού Περάσματος δεν καλύπτονται από πάγο και το 
ταξίδι γίνεται σχετικά πιο εύκολο. Η έλξη που ασκεί η όλη ιδέα 
είναι ότι θα συντομεύσει το ταξίδι κατά 5 χιλιάδες μιλιά και θα 
προσφέρει μια καινούργια πορεία περιπέτειας στους 
φανατικούς του είδους.

Το Βορειοδυτικό Πέρασμα
Αρκτικός Ωκεανός Νήσος.Μπίτσι Γριλανδία
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Η  ΑΓΟΡΑ ΑΠΑΙΤΕΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ 

ΜΕ ΙΚΑΝΟΤΗΤΕΣ ΚΑΙ ΦΙΛΟΔΟΞΙΕΣ.
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2ετές πρόγραμμα επαγγελματικής εκπαίδευσης Γραμματέων Διοίκησης. 
Έναρξη Ακαδημαϊκού Προγράμματος, Φεβρουάριος 2003.
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ΕΣΗΕΜΟ: Καλεί 
σε επαγρύπνηση
Η Ενωση Συντακτών 
Ημερησίων Εφημερίδων 
Θεσσαλονίκης, 
αποδοκιμάζοντας και 
καταδικάζοντας τα 
κρούσματα καταχρηστικής 
άσκησης του 
δημοσιογραφικού έργου 
τονίζει σε ανακοίνωσή της: Η 
ΕΣΗΕΜΘ επικαλείται την 
κοινή αντίληψη για τους εξής 
διαχωρισμούς: 
α) Μεταξύ εκδοτικών 
επιχειρήσεων και 
επιχειρηματικών φορέων των 
MME αφ' ενός, και των 
δημοσιογράφων, αφ' ετέρου, 
β) μεταξύ δημοσιογράφων - 
μελών των αναγνωρισμένων 
δημοσιογραφικών 
οργανώσεων /  Ενώσεων 
Συντακτών, αφ' ενός, και 
σφετεριστών της 
δημοσιογραφικής ιδιότητας, 
αφ' ετέρου, γ) μεταξύ 
συνεπών επαγγελματιών, που 
εργάζονται σκληρά και 
υπηρετούν με αφοσίωση τ ις  
αρχές και τη  δεοντολογία της 
δημοσιογραφίας, αφ' ενός, 
και των αεριτζήδων ή των 
αλεξιπτωτιστών του 
επαγγέλματος, αφ' ετέρου. Η 
ΕΣΗΕΜΘ καλεί σε 
επαγρύπνηση τόσο για τη 
διασφάλιση της 
δεοντολογικής άσκησης του 
επαγγέλματος όσο και για την 
απόκρουση τυχόν άδικων και 
γενικευμένων επιθέσεων κατά 
του δημοσιογραφικού 
λειτουργήματος.

προτίδενται να προοέάδουν οτον ειοαγγεήέα και να καιαβέοουν
Των ΚΑΤΕΡΙΝΑΣ ΚΑΤΗ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΣΤΑΘΗ

Ι εράρχες που έχουν προβληθεί από ta MME 
και είναι ευρέως γνωστοί, ανάμεσα τους και 
τέσσερις μητροπολίτες, φέρεται να 

περιλαμβάνονται στη λίστα του κυκλώματος 
των εκβιαστών, οι οποίοι κατάφερναν να τους 
αποσπούν μεγάλα χρηματικά ποσά απειλώντας 
τους ακόμη και με δημοσιοποίηση καθαρά 
προσωπικών τους θεμάτων.

Ορισμένοι μάλιστα από τους ανώτατους κληρικούς 
που, σύμφωνα με πληροφορίες, δεν υπέκυψαν στους ε
κβιασμούς προτίθενται να 
προσέλθουν στο εισαγγελικό 
γραφείο προκειμένου να κα
ταθέσουν στοιχεία για το ζο
φερό κύκλωμα ώστε να ανοί
ξουν το δρόμο για την ποινική 
τιμωρία των δραστών. Ενώ δεν 
αποκλείεται την είσοδο των δι
καστηρίων να περάσουν και 
ρασοφόροι, οι οποίοι για τον 
έναν ή τον άλλον λόγο είχαν 
ενδώσει στις πιέσεις των ε
κβιαστών.

Παράλληλα, από τον ίδιο 
χώρο (αλλά και από τον επι
χειρηματικό) φέρεται να προ
έρχονται και πολλοί από τους 
συντάκτες επιστολών που έχει 
στην κατοχή του ο εισαγγελέ
ας Πρωτοδικών, Δη μ. Παπαγ- 
γελόπουλος, το περιεχόμενο 
των οποίων σηματοδοτεί ρα
γδαίες αλλά και απρόβλεπτες 
εξελίξεις στην υπό διερεύνηση 
υπόθεση.

Στις επιστολές, πολλές από 
τις οποίες φέρουν και τα πλή
ρη στοιχεία του συντάκτη, φέ
ρεται να καταγγέλλονται κυ
ρίως ποινικά κολάσιμες συ
ναλλαγές που είχαν υποπέσει 
στην αντίληψη των αποστολέ
ων, με πρωταγωνιστές τρίτα 
πρόσωπα. Στη διάθεση του ει- 
σαγγελικού λειτουργού υπάρ
χουν όμως και άλλες επιστο
λές, που ενδεχομένως δεν εί
ναι αξιοποιήσιμες, αφού οι συ
ντάκτες τους, οι οποίοι φέρο
νται ως θύματα εκβιασμών, α- 
ναφέρονται ανώνυμα σε δρά
στες και γεγονότα χωρίς να ει
σφέρουν απτά στοιχεία.

Το γεγονός πάντως είναι ότι 
το αντικείμενο της προκαταρ
κτικής εξέτασης διευρύνεται 
αφού όπως φαίνεται οι «δρα
στηριότητες» τουλάχιστον ε
νός από τους εμπλεκόμενους 
είχαν επεκταθεί και σε άλλους 
χώρους, πλην του επιχειρημα
τικού.

Μάρτυρας-κλειδί σε βάρος

Ραοα 
εκΒιαοιών

του συγκεκριμένου προσώπου 
φέρεται να είναι ένα πρόσωπο 
με το οποίο μέχρι πρότινος εί
χε ιδιαίτερα στενή σχέση.

Απόηυτη μυστικότητα
Εξάλλου χθες το απόγευμα, 

κι ενώ ήδη από το πρωί κυκλο
φορούσε η φήμη για κλήτευση 
πασίγνωστου προσώπου από 
τον επιχειρηματικό χώρο, το 
εισαγγελικό γραφείο επισκέ- 
φθηκε ο ιδιοκτήτης του Ιατρι
κού Κέντρου, Γ. Αποστολό- 
πουλος.

Μετά από περίπου μιάμισι 
ώρα παραμονήςτου στο εισαγ- 
γελικό γραφείο, ο κ. Αποστο- 
λόπουλος ρωτήθηκε από δημο
σιογράφους:

«Εκβιαστήκατε;».
Η απάντηση ήταν κατηγορη

ματική: «Οχι, βέβαια». Κανείς 
όμως, εκτός από τον ίδιο και 
τον κ. Παπαγγελόπουλο, δεν 
είναι σε θέση να γνωρίζει προς 
τα πού κινήθηκε το περιεχόμε
νο της κατάθεσής του. Το πρωί 
ο εισαγγελέας, Δημ. Παπαγγε- 
λόπουλος, είχε εξετάσει κι άλ
λο πρόσωπο του οποίου η ταυ
τότητα κρατήθηκε μυστική, ό
πως έγινε και με τον μάρτυρα 
της περασμένης Παρασκευής.

Σύμφωνα με πληροφορίες, 
πρόκειται για μάρτυρες οι ο
ποίοι εισέφεραν στοιχεία ιδι
αίτερα σημαντικά για την έ
κβαση της υπόθεσης και ήταν 
οι ίδιοι που ζήτησαν να κρατη

θεί μυστική η προσέλευσή τους 
στην Εισαγγελία της Αθήνας. 
Οπως έλεγαν εξωδικαστικές 
πηγές, κάτι που είναι αδύνα
τον σ’ αυτή τη φάση να επιβε
βαιωθεί αρμοδίως, το ένα από 
τα δύο πρόσωπα που εξετά
στηκαν ενδέχεται να είναι ο Β. 
Χρόνης, γενικός διευθυντής 
των επιχειρήσεων της οικογέ
νειας Λάτση. Οπως έχει άλλω
στε γραφτεί στο πλαίσιο της 
προκαταρκτικής εξέτασης, 
λίαν συντόμως θα εξεταστεί 
σαν μάρτυρας και η ίδια η Μα- 
ριάννα Λάτση, που φέρεται α
ποφασισμένη να καταθέσει 
συγκεκριμένα στοιχεία, τα ο
ποία θα διευκολύνουν τον ει- 
σαγγελικό λειτουργό να ξετυ

λίξει το κουβάρι της υπόθεσης 
των εκβιασμών.

Ολα πάντως δείχνουν ότι η 
έρευνα θα διαρκέσει περισσό
τερο χρόνο απ’ αυτόν που αρ
χικά είχε εκτιμηθεί ότι θα α
παιτηθεί, μια και οι εξελίξεις 
είναι καταιγιστικές και πέρα 
από κάθε πρόβλεψη.

Ωστόσο, προς το τέλος της ε
βδομάδας ο κ. Παπαγγελό- 
πουλος θα είναι προφανώς σε 
θέση, συγκεντρώνοντας το υλι
κό της έρευνάς του, να προχω
ρήσει σε μία κατ’ αρχάς αξιο
λόγηση και να σχεδιάσει το 
πλάνο των επόμενων κινήσεών 
του, εξαντλώντας και τον κύ
κλο των μαρτύρων που επιθυ
μεί να εξετάσει.

Σημίτης: Θα 
ρίξουμε φως 
και θα φανεί 
η πραγματικότητα

«Η δημοκρατία νικά την τρομοκρατία», τόνισε ο Κώστας 
Σημίτης στην ομιλία του σε συγκέντρωση σε ξενοδοχείο 
τη ς  Πάτρας. Μίλησε για «στίγμα» που ταλαιπώρησε τη 
δημοκρατία για 27 χρόνια και, ανεβάζοντας τους 
τόνους, είπε εκτός χειρογράφου: «Θα ρίξουμε φως και 
θα φανεί η πραγματικότητα. Κάποιοι φαντάζονταν ότι 
άλλοι είναι πίσω από την τρομοκρατία και μας 
κατηγορούσαν ότι δεν κάνουμε σωστό τη  δουλειά μας. 
Εκείνοι δεν έκαναν σωστά τη  δουλειά τους».
Για το  ίδιο θέμα, στη γραπτή ομιλία του 
πρωθυπουργού, σημειώνεται: «Εγιναν απόπειρες 
αποπροσανατολισμού και πολιτικής εκμετάλλευσης από 
διάφορες πλευρές».
Στην περιοδεία του κυβερνητικού κλιμακίου ήταν 
παρόντες όλοι οι βουλευτές του ΠΑΣΟΚ στους νομούς 
Αχαιός και Ηλείας. Στην πρώτη σειρά των 
παραβρισκομένων ήταν ο Αλ. Χρυσανθακόπουλος, που 
είχε αποπεμφθεί απάτην κοινοβουλευτική ομάδα για 
την υπόθεση μ ε τά  «φρουτάκια».

Καραμανλής:
0 κόσμος 
παρακολουβεί 
εικόνες σήψης

Ευθύνες στην κυβέρνηση για την υπόθεση των 
εκβιασμών επέρριψε ο Κώστας Καραμανλής, ενώ ο Κ. 
Μητσοτάκης από την πλευρά του εξέφρασε αμφιβολία 
για το  αν αυτοί που πρέπει να δώσουν στοιχεία, θα τα 
δώσουν. Ο πρόεδρος της Ν.Δ. κατηγόρησε την 
κυβέρνηση ότι εμφανίζεται σαν ξένος παρατηρητής και 
φτάνει στο σημείο να παριστάνει την καταγγέλλουσα, 
σαν να μην υπάρχει υπεύθυνη εξουσία σ' αυτόν τον 
τόπο. «Ο κόσμος παρακολουθεί εικόνες από μια 
κατάσταση γενικευμένης σήψης που εκπλήσσει ακόμη 
και τους πιο υποψιασμένους και στην κυβέρνηση κάθε 
φορά μιλούν για “μαχαίρι που θα φτάσει στο κόκαλο”», 
είπε. Ο επίτιμος πρόεδρος της Ν.Δ., που ρωτήθηκε 
σχετικά, εξέφρασε τη  λύπη του για τα φαινόμενα 
παρακμής και σήψης που διαρκώς πληθαίνουν, είπε ότι 
πρέπει να διερευνηθούν και η Δικαιοσύνη θα κάνει το  
χρέος της, ωστόσο πρόσθεσε πως δεν είναι καθόλου 
Βέβαιος ότι αυτοί που θα πρέπει να δώσουν στοιχεία, 
θα τα  δώσουν.

Αίτηση αποφυΠάκισης κατέθεσε ο Ανέστης Παπαναστασίου

Στο αναιτιολόγητον του εντάλμα
τος προσωρινής κράτησης ακρι
βώς «λόγω της έλλειψης στοιχείων», 

στα πραγματικά περιστατικά που κα
ταδεικνύουν ότι η «ακτινογραφία» 
της 17Ν ουδέν έδειξε για το πρόσω
πό του, στο τεκμήριο της αθωότητας 
αλλά και στη διαφάνεια της «δημό
σιας ζωής του που δεν συνάδει με τον 
ολοκληρωτισμό της 17Ν» στηρίζει ο 
19ος κατηγορούμενος ως μέλος της 
οργάνωσης, Ανέστης Παπαναστασί
ου, το αίτημά του για άμεση αποφυ- 
λάκιση.

Ειδικότερα, με το οκτασέλιδο κεί
μενο της προσφυγής που κατέθεσε

χθες (διά του συνηγόρου του, Κ. 
Κούρκουλου) κατά του εντάλματος 
προσωρινής του κράτησης, ο Ανέστης 
Παπαναστασίου, ο οποίος κατηγορή- 
θηκε πρόσφατα για συμμετοχή στη 
17Ν, αναφέρεται:
★  Στην απουσία ενδείξεων ενοχής. 
Σημειώνει χαρακτηριστικά: «Η οργά
νωση 17Ν, για το διάστημα της τελευ
ταίας τουλάχιστον δεκαπενταετίας, 
“ακτινογραφήθηκε” με τις καταθέσεις 
των φερομένων ως μελών της, ως εκ 
τούτου αν με γνώριζαν κάποιοι από 
τους κατηγορηθέντες, είναι βέβαιον 
ότι θα είχαν αναφερθεί στο πρόσωπό 
μου».

★  Στις «αυθαιρεσίες» της κατηγορίας 
που του αποδίδεται, «δηλωτικό των ο
ποίων είναι το γεγονός ότι εμφανίζο
μαι ως μέλος της 17Ν μέχρι τη σύλλη
ψή μου (9.1.2003), ενώ δεν υφίστατο 
τότε 17Ν, εφόσον έχουν συλληφθείτα 
φερόμενα ως μέλη της».
★  Στο αυτονόητο ότι «αυτός καθ’ εαυ
τό ο εντοπισμός αποτυπωμάτων μου 
σε δυο έγγραφα χωρίς κανένα λογό
τυπο, όχι μόνο δεν παραπέμπει σε έ
νταξη αλλά ούτε καν σε εν γνώσει ε
παφή με την οργάνωση».
★  Στην «ανατροπή του τεκμηρίου της 
αθωότητας» που οδηγεί σε «άτοπα, ό
πως να αρνούμαιτην ένταξη και να μου

ζητείται να αποδείξω την αποχώρηση».
★  Στο «αναιτιολόγητο του εντάλματος 
του ανακριτή για την προσωρινή μου 
κράτηση, ακριβώς λόγω της έλλειψης 
στοιχείων».
★  Και ακόμη «στην όλη μου στάση και 
δραστηριότητα ως πολίτη, όπως προ
κύπτει και από δήλωση 55 συμπολιτών 
μου οι οποίοι συμφωνούν στο ότι ου
δέποτε ήμουν οπαδός της μιας αλήθει
ας που οδηγεί στον ολοκληρωτισμό 
και αποτελεί τον ιδεολογικό και ηθικό 
πυρήνα της 17Ν».

Η απόφαση επί της προσφυγής του 
Ανέστη Παπαναστασίου αναμένεται 
μέσα στις επόμενες ημέρες.
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Σ Η Μ Ι Τ Η Σ : «Αοτεία πράγματα τα περί υπερδάοεων - τα έργα παραδίδονται, είναι ποιοτικά

Ανιεπίβεοη με οκληρή
Ενιυπωσιάσιηκε
Ενα άλλο τοπίο αντικρίζουν οι ταξιδ ιώ τες λ ίγο  πριν φθά- 

σουν στην περιοχή του Ρίου. Οι τέσ σερ ις  πυλώνες, απ' 
όπου θα «κρεμαστεί» η γέφυρα που θα συνδέσει την  Πε
λοπόννησο με τη  Στερεά, βρίσκονται σ τις ορ ισ τικές τους 
θέσεις. Μάλιστα στον προτελευταίο, προς την πλευρά του 
Αντιρρίου, υπολείπονται μόνον 30 μέτρα για να ολοκλη
ρωθεί.

Στα έγκατα του συγκεκριμένου πυλώνα ξεναγήθηκε χθες 
ο πρωθυπουργός, μαζί με το  κυβερνητικό κλιμάκιο και ενη
μερώθηκε για την εξέλ ιξη  του έργου. «Το έργο θα δοθεί 
στην κυκλοφορία στα τέλη Οκτωβρίου», είπε ο κ. Σημίτης 
και ανακοίνωσε ότι η ολυμπιακή φλόγα θα περάσει από τη 
γέφυρα. Σημείωσε επίσης ότι η ζεύξη Ρίου-Αντιρρίου είναι 
η μεγαλύτερη υπό κατασκευή γέφυρα στον κόσμο και θε
ωρείται μία από τ ις  πιο πρωτοπόρες στον τομέα  της. Μο
ναδικό παρατράγουδο στην ενδιαφέρουσα ξενάγηση ο ε 
γκλωβισμός δημοσιογράφων στο ασανασέρ που εξυπηρε
τε ί τ ις  κινήσεις που γίνονται στο εσωτερικό του πυλώνα.

Στη συνέχεια ο πρωθυπουργός επισκέφθηκε την παρά
καμψη της Πάτρας, που έχει δοθεί στην κυκλοφορία πριν α
πό ένα μήνα. Ο νέος αυτοκινητόδρομος, μήκους 18,5 χλμ., 
εξυπηρετεί ήδη πάνω από 
15.000 αυτοκίνητα την ημέρα, 
κατά μέσο όρο, φτάνοντας τις  
εργάσιμες ημέρες ο κυκλο- 
φοριακός φόρτος και τ ις  
30.000 διελεύσεις. Τα ενδια
φέροντα αυτά στοιχεία πα
ρουσίασε στον πρωθυπουργό 
π Αγγελική Καλκατζή, υπεύ
θυνη της υπηρεσίας του  υ-

Ρίο ■ Αντίρριο: Χρονοδιάγραμμα
• Μάρτιος 2003. Αρχίζει η τοποθέτηση του καταστρώματος

της γέφυρας ................ ............... ..................... --·
.  Ιούνιος 2003. Ολοκλήρωση του πρώτου πυλώνα............
• Ιούλιος 2003. Ολοκλήρωση του δεύτερου πυλώνα______
• Καλοκαίρι 2003. Παράδοση της γέφυρας πρόσβασης

από την πλευρά του Αντιρρίου.......... ............... — ...........
.  Οκτώβριος 2003. Παράδοση του δεύτερου πυλώνα_____
• Δεκέμβριος 2003. Παράδοση του τελευταίου π υλώνα
.  Αύγουστος 2004.Διέλευση της ολυμπιακήςφλόγας____
. Οκτώβριος 2004. Ολοκλήρωση της γέφυρας

Η «ταυτότητα» του έργου______ __
• Μήκος γέφυρας, μαζί με οδικές προσβάσεις: 3.500 péjpa

• Καθαρό μήκος γέφυρας: 2.883 μέτρα.......... ............. ............| | |  f K g t f p l
• Απόσταση μεταξύ πυλώνων: 560 μ έτρ α ________________  ’ φ Ρ * ,
• Συνολικό ύψος πυλώνα: 227 μέτρα .............. ............... ......... . * ·*'«
• Βάρος πυλώνα: 170χιλ· τόνοι__________________ ______ I  j f
• Υποθαλάσσιο"τμήμα πυλώνα: 65 μέτρα______ ______ ____ ψ  I
• Διάμετρος πέλματος: 90 μ έτρ α _______________________
• Ογκος μπετόν γέφυρας: 260.000 κυβικά________________
• Συνολικό μήκος καλωδίων στήριξης οδοστρώματος. 40 χλμ

πουργείου ΠΕΧΩΔΕ για τους 
εθνικούς δρόμους.

Τόνισε ότι ο νέος αυτοκινη
τόδρομος, που εξυπηρετεί 
κυρίως τους διερχόμενους 
προς άλλες κατευθύνσεις 
(Ηλεία, Ζάκυνθος, κ.λπ.), έχει 
ήδη ενταχθεί στην καθημερι

νή ζωή τη ς  Πάτρας και έχει α
νακουφίσει σημαντικά τους 
κεντρικούς δρόμους. Σημειώ
νεται ότι δεν έχουν γίνει ακό
μη οι οδ ικές συνδέσεις προς 
το  νέο λιμάνι, ενώ υπό δημο- 
πράτηση είναι ο νέος δρόμος 
που θα κατασκευαστεί πα

ράλληλα στον Διακονιάρη.
Ο Κώστας Σημίτης δήλωσε 

εντυπωσιασμένος από το  ευ 
ρωπαϊκών προδιαγραφών έρ 
γο, το  οποίο δ ιαθέτει 12 σή
ραγγες συνολικού μήκους 5,1 
χλμ., οκτώ κοιλαδογέφυρες 
συνολικού μήκους 3,7 χλμ.

καθώς και πέντε ανισόπεδους 
κόμβους.

Λίγο αργότερα, η Ν.Δ. διά 
του εκπροσώπου τη ς  Θ. Ρου- 
σόπουλου, εξέφρασε ικανο
ποίηση για την παράδοση του 
έργου, υποστήριξε ωστόσο ό 
τι το  έργο ξεκίνησε το  1982 με

προϋπολογισμό 5,5 δισ. δρχ. 
και παραδόθηκε ύστερα από 
20 χρόνια με τελ ικό  κόστος 
125 δισ. δρχ.

Από την πλευρά της η κ. 
Καλκατζή σημείωσε ότι το  τ ε 
λικό κόστος έφθασε τα 272 
εκ. ευρώ (περίπου 83 δισ. 
δρχ.), στο οποίο συμπεριλαμ- 
βάνονται οι απαλλοτριώσεις 
τη ς  τάξης των 20 δισ. δρχ., οι 
μελέτες, οι δαπάνες για τ ις  
αρχαιολογικές ανασκαφές και 
οι μετακινήσεις των δικτύων 
των οργανισμών κοινής ωφέ
λειας, η εξυγίανση παλιού 
σκουπιδότοπου σε μήκος 400 
μέτρων, καθώς και 63 χλμ. πα
ράπλευρων και βοηθητικών 
δρόμων. «Ολα αυτά με κόστος 
περίπου 5 δισ. δρχ. το  χιλιόμε
τρο, που είναι από τα  χαμηλό
τερα για έναν αυτοκινητόδρο
μο τέτοιω ν προδιαγραφών», 
μας είπε η διευθύντρια του υ
πουργείου ΠΕΧΩΔΕ, διευκρι
νίζοντας ότι η πρώτη από τις  
οκτώ συνολικά εργολαβίες 
του έργου έγινε το  1990. Τόνι
σε επίσης ότι μετά από προ
σφυγές στην Ε.Ε. κατασκευά
στηκαν οι 12 σήραγγες, που 
δεν υπήρχαν στους αρχικούς 
σχεδιασμούς.

Χ.ΤΖ.

«Μιλάμε εδώ και χρόνια»
ε. ΤΕΙΤΟΥΡΙΔΗΕ ΓΙΑ ΤΑ ΔΗΜΟΕΙΑ ΕΡΓΑ

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ: ΟΛΑ Ο.Κ.
Εκτενή απάντηση στις επικρίσεις 
που δέχεται η κυβέρνηση για το  
κόστος και τ ις  καθυστερήσεις των 
δημοσίων έργων έδωσε χθες ο 
κυβερνητικός εκπρόσωπος. Βασικό 
επιχείρημά του είναι ότι στα έργα 
αυτά απασχολείται το  18% του 
εργατικού δυναμικού τη ς  χώρας 
και θα δημιουργηθούν και πολλές 
χιλιάδες νέες θέσεις εργασίας.
Ο κ. Πρωτόπαπας υποστήριξε, 
επίσης, ότι:
•  Τα έργα γίνονται «με διαφάνεια 
και αποτελεσματικότητα». Μάλιστα, 
υπενθύμισε ότι με απόφαση της 
κυβέρνησης όλες οι συμβάσεις 
άνω του ενός δισεκατομμυρίου 
δραχμών ελέγχονται υποχρεωτικά 
από το  Ελεγκτικό Συνέδριο.
•  Ο μαθηματικός τύπος που 
εφαρμόζεται στην ανάθεση των 
έργων οδήγησε στη 
χρησιμοποίηση «αντικειμενικών 
κριτηρίων».
•  Η ανάθεση των μεγάλων έργων 
σε ομίλους μεγάλων εταιρειών, 
που προέκυψαν ύστερα από 
συνενώσεις, αποτελεί καθεστώς σε 
όλη την Ευρώπη.
Ο υπουργός Τύπου κατηγόρησε τη 
Ν.Δ. ότι συστηματικά εγείρει 
αμφισβητήσεις «που δεν έχουν 
σχέση με την πραγματικότητα».

Με αφορμή παρασκήνιο στην «Ε» 
(20/1/03), ο βουλευτής Ν. Κιλκίς 
της Ν.Δ. -υπεύθυνος τομέα ΠΕΧΩΔΕ 

του κόμματος, Σάββας Τσιτουρίδης, σε 
επιστολή του αναφέρει:
«Με τίτλο “Κατόπιν εορτής”, ο Γ.ΚΑΡ. 
αφ’ ενός ασκεί κριτική στο έργο της 
Νέας Δημοκρατίας στο χώρο των 
δημοσίων έργων και αφ’ ετέρου 
προβαίνει σε διαγνώσεις “ιατρικού” 
χαρακτήρα.
Εις ό,τι αφορά στην κριτική, 
αυτονοήτως την αποδέχομαι. Τη 
“διάγνωση” την αντιπαρέρχομαι. Το 
σχόλιο της εφημερίδας σας όμως μου 
δίδει την ευκαιρία να σας 
γνωστοποιήσω πως και στο έργο της 
Περιμετρικής της Πάτρας, αλλά και σε 
όλα τα μεγάλα έργα, τις κυβερνητικές 
αστοχίες, τα λάθη και τις σκοπιμότητες 
τις είχαμε επισημάνει και συνεχίζουμε 
να τις επισημαίνουμε και εντός και 
εκτός Βουλής ως Νέα Δημοκρατία εδώ 
και αρκετά χρόνια· και δεν μένουμε 
μόνο στην κριτική. Αν κάποιοι δεν μας 
παρακολουθούν επαρκώς ή 
σιωπούσαν όλο αυτό το διάστημα, 
αυτό αφορά αυτούς. Αλλωστε όλοι 
κρινόμαστε σ’ αυτόν τον τόπο· και η 
κυβέρνηση και η αντιπολίτευση και, 
βεβαίως, οι κρίνοντες. Και το λέω με 
πολλή άνεση αυτό σε εσάς, γιατί ως

εφημερίδα αγωνισθήκατε και 
αγωνίζεσθε για κάτι που, αντί για 
αυτονόητο, φαντάζει στους καιρούς 
μας ως “ριζοσπαστικό” ή και 
“ανατρεπτικό” στη χώρα μας. Να 
λειτουργήσουν δηλαδή σύγχρονοι και 
σταθεροί κανόνες και να υπάρξει 
διαφάνεια σε όλο το σύστημα 
παραγωγής των δημοσίων έργων. Από 
τον προγραμματισμό, τη μελέτη, την 
εκτέλεση μέχρι τη διαχείριση των 
έργων αυτών. Εμείς δεν περιμέναμε 
ούτε τον κ. Σημίτη να πάει στην 
Πάτρα, ούτε να φθάσει ο κόμπος στο 
χτένι εις ό,τι αφορά την κατάσταση 
στα δημόσια έργα για να μιλήσουμε, 
να κάνουμε κριτική και προβάλουμε 
προτάσεις.
Και εκφράζω την ικανοποίησή μου 
όταν βλέπω, έστω και τώρα, και 
άλλους να γίνονται κοινωνοί της 
κριτικής και του προβληματισμού που 
αναπτύξαμε. Και επειδή ο γόνιμος 
προβληματισμός γύρω από τα θέματα 
αυτά εντείνεται, είμαι βέβαιος ότι, 
πέρα από την κριτική που θα 
συνεχίσουμε ως Νέα Δημοκατία, οι 
προτάσεις μας και σ’ αυτόν τον τομέα 
θα απασχολήσουν την εφημερίδα σας 
με την ανεξαρτησία και το κύρος που 
τη διακρίνει. Εμείς και το θέλουμε και 
το περιμένουμε».

ΛΕΩΦ ΟΡΕΙΟΔΡΟΜ ΟΣ  
ΚΑΙ ΣΤΗ Λ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΑΣ

Στην τελική ευθεία μπαίνει η κατασκευή της 
λεωφορειολωρίδας στη λεωφ. Αλεξάνδρας, καθώς η 
σχετική απόφαση των συναρμόδιων υπουργείων 
ΠΕΧΩΔΕ και Μεταφορών δημοσιεύθηκε ήδη στην 
Εφημερίδα τη ς  ΚυΒερνήσεως. Βάσει τη ς  απόφασης 
τοποθετείται από μία λεωφορειολωρίδα σε κάθε 
κατεύθυνση και συγκεκριμένα:
— Στην άνοδο, από τη  διασταύρωση τη ς  Αλεξάνδρας 
με την οδό Μαυρομματαίων, στο ύψος του Πεδίου 
του Αρεως, ώς την οδό Βουρνάζου, λίγο πριν από την 
Πανόρμου.
— Στην κάθοδο, από το  ύψος τη ς  οδού Εσλιν, ένα 
τετράγω νο μετά τη  διασταύρωση με τη  λεωφ. 
Κηφισίας, ώς τη  διασταύρωση με τη  Μαυρομματαίων. 
Σε πρώτη φάση η σήμανση τη ς  λεωφορειολωρίδας 
θα γίνει με τη  χρήση συνεχούς κίτρινης γραμμής, ενώ 
σε πολλά σημεία της, κυρίως κοντά σε 
διασταυρώσεις, η γραμμή θα είναι διακεκομμένη και 
θα υπάρχουν ανακλαστήρες. Στα σημεία αυτά, καθώς 
και στο ύψος του θεάτρου «Αλίκη» θα επιτρέπεται η 
είσοδος των τα ξ ί για επιβίβαση και αποβίβαση. Εκτός 
των λεωφορείων και τρόλε ϊ τη  λωρίδα θα μπορούν 
επίσης να χρησιμοποιούν τα  δίκυκλα, τα τουριστικά 
λεωφορεία και σχολικά, καθώς και τα  αυτοκίνητα 
άμεσης ανάγκης (Πυροσβεστική, Αστυνομία, κτλ). 
Σημειώνεται ότι όπως και για όλες τ ις  
λεωφορειολωρίδες η πρόσβαση για τα  Ι.Χ. και ταξί 
επιτρέπεται τ ις  καθημερινές μετά τ ις  9 το  βράδυ, τα 
Σάββατα μετά τ ις  4 το  απόγευμα, ενώ τ ις  Κυριακές 
και τ ις  αργίες η χρήση είναι ελεύθερη για όλους.

Ν.Μ.
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και η νεοδεξιά αντιδρά»

γλώοοα
Π Α Τ Ρ Α ________________________________________

Της απεσταλμένης μας ΧΑΡΑΣ ΤΖΑΝΑΒΑΡΑ

Σ ε μετωπική σύγκρουση μεταξύ της
κυβέρνησης και της Ν.Δ. εξελίσσεται το 
δέμα των μεγάλων έργων, που ξεκίνησε 

την περασμένη εβδομάδα με την Αττική Οδό.

Κατά τη χθεσινή επίσκεψή του στα έργα της ζεύξης Ρί- 
ου-Αντιρρίου και στην παράκαμψη της Πάτρας, ο Κώ
στας Σημίτης έκανε συνεχείς αναφορές και κατηγόρησε 
ευθέως την αξιωματική αντιπολίτευση ότι θέλει να αμαυ
ρώσει τα έργα, ενώ συνοψίζοντας τη στάση της σε όλα τα 
μεγάλα θέματα εγκαινίασε τον όρο «νεοδεξιά».

«Η Ν.Δ. γνωρίζει ότι τους επόμενους μήνες θα ολο
κληρώνονται και θα παραδίδονται στους χρήστες τους 
πολλά μεγάλα έργα και, επειδή δεν μπορεί πλέον να αμ
φισβητεί την ύπαρξή τους, επιδιώκει να δημιουργήσει την 
εικόνα ότι δήθεν τα έργα γίνονται με κακή ποιότητα και 
με τρόπο που δεν διασφαλίζει το δημόσιο συμφέρον», υ
πογράμμισε ο πρωθυπουργός και πρόσθεσε: «Η επίθεση 
λάσπης δεν έχει αντίκρισμα στους Ελληνες πολίτες, για
τί βλέπουν ότι τα έργα είναι λειτουργικά και ποιοτικά κα
λά». Σχετικά με τις υπερβάσεις είπε χαρακτηριστικά: 
«Αυτά είναι αστεία πράγματα».

Ανάλογη δήλωση έκανε η Βάσω Παπανδρέου, που με
τείχε στο κυβερνητικό κλιμάκιο, η οποία ανακοίνωσε ότι 
την Πέμπτη θα παρουσιάσει σε συνέντευξη Τύπου συ
γκεκριμένα στοιχεία για όλα τα έργα και στη συνέχεια θα 

επισκεφθεί τα εργοτάξια της Εγνατίας 
Οδού. Η υπουργός ΠΕΧΩΔΕ παραδέ
χθηκε ότι υπάρχουν κάποιες υπερβάσεις 
και καθυστερήσεις, τις οποίες απέδωσε 
στο μεγάλο χρόνο που μεσολαβεί στον 
προγραμματισμό των έργων. Υποστήρηξε 
ότι η εικόνα έχει βελτιωθεί τα τελευταία 
χρόνια. Απαντώντας σε ερώτηση της «Ε» 
αν θα ζητηθεί να επιστραφούν κονδύλια 
από το Β' ΚΠΣ, όπως είχε υπαινιχθεί ο κ. 

Μπαρνιέ, είπε ότι κλιμάκιο της Ε.Ε. είχε ελέγξει τα έργα 
των εθνικών δρόμων. «Εχουμε στείλει όλα τα στοιχεία 
και δεν νομίζουμε ότι θα υπάρξει πρόβλημα», ήταν η σι- 
βυλλική απάντησή της.

Ο πρώην υπουργός ΠΕΧΩΔΕ και σημερινός γραμμα
τέας του ΠΑΣΟΚ Κώστας Λαλιώτης, που ήταν παρών 
στην επιθεώρηση των έργων, αρνήθηκε να κάνει δηλώ
σεις. Αργότερα, σε δημοσιογραφική παρέα... απείλησε ό
τι θα τρέξει με την ολυμπιακή δάδα, εγκαινιάζοντας ου
σιαστικά τη νέα γέφυρα, στην οποία ο ίδιος είναι και νο
νός, δίνοντάς της το όνομα του Χαρίλαου Τρικούπη που 
πρώτος είχε οραματιστεί το έργο.

Ο Κώστας Σημίτης, μιλώντας χθες το μεσημέρι σε συ
γκέντρωση σε κεντρικό ξενοδοχείο της Πάτρας, επανήλ
θε στο θέμα των έργων και εκτός χειρογράφου τόνισε: 
«Η Ν.Δ. χρησιμοποιεί τη γνωστή τακτική της άρνησης. Η 
επίθεση λάσπης δεν έχει αντίκρισμα». Παρουσίασε το 
πρόγραμμα έργων αλλά και δράσεων (πρόγραμμα ανερ
γίας, ενίσχυση αγροτών, κ.λπ.) που ετοιμάζει η κυβέρνη
ση για την Αχάία και τη Δυτική Ελλάδα και τόνισε ότι η 
περιοχή απορρόφησε το 106% των πόρων του Β' ΚΠΣ, ε
νώ στο Γ' ΚΠΣ έχουν εγκριθεί προγράμματα ύψους 781 
εκατ. ευρώ. Διευκρίνισε επίσης ότι «δεν γίνονται τα πά
ντα από κοινοτικά προγράμματα». Οπως ανέφερε, σε 100 
ευρώ που δαπανώνται τα 33 είναι ευρωπαϊκοί πόροι και 
τα 66 εθνικοί.

Στοιχεία  
για όλα 
τα έργα  
υποσχέθηκε 
η Βάσω

«Σεβασμός στο δημόσιο χρήμα»

Ο εκπρόσωπος Τύπου της Ν.Δ. κατηγόρησε την κυ
βέρνηση για «επικοινωνιακά τρικ» και προσπάθεια κά
λυψης της πραγματικότητας, ενώ μίλησε για το «απαρά
δεκτο καθεστώς» των υπερβάσεων των προϋπολογισμών 
στα δημόσια έργα. Ζήτησε αναθεώρηση του καθεστώτος 
ανάθεσης, κατασκευής και ελέγχους των δημοσίων έρ
γων, καθώς επίσης νέους ρυθμούς, διαφάνεια και αποτε
λεσματικότητα. «Σεβασμός στους πολίτες και το δημόσιο 
χρήμα», είπε ο Θ. Ρουσόπουλος.

ΟΛΥΜΠΙΑΚΟ
ΧΩΡΙΟ,
ΑΠΑΝΤΗΣΗ,
ΑΝΤΑΠΑΝΤΗΣΗ
Με αφορμή την έρευνα της 
«Κυριακάτικης 
Ελευθεροτυπίας» (έκδοση 
19/01/2003) για τα δημόσια 
έργα, ο διευθύνων 
σύμβουλος της «Ολυμπιακό 
Χωριό 2004 Α.Ε.» 
Κωνσταντίνος Λαζαρίδης 
έστειλε στην εφημερίδα 
την ακόλουθη επιστολή: 
«Απαιτείται επίσημη 
διάψευση στο τμήμα που 
αφορά το Ολυμπιακό Χωριό 
διότι:
-  Δεν έχει σχέση με την 
πραγματικότητα.
-  Ερχεται σε αντίθεση με 
την απάντηση που έδωσε ο 
υπουργός Εργασίας σε 
σχετική ερώτηση των 
βουλευτών κ.κ. Μ. 
Βαρβιτσιώτη και Ν. Λέγκα.
-  Δημιουργεί ψευδείς 
εντυπώσεις.
-  Το Ολυμπιακό Χωριό δεν 
είναι «πολύπαθο». 
Τουναντίον εξελίσσεται σε 
πρωτοπορεία ως προς τα 
χρονοδιαγράμματα και 
αποκλειστικά εντός των 
συμβατικών οικονομικών 
ορίων».

Απάντηση
Τα οικονομικά στοιχεία για 
το Ολυμπιακό Χωριό 
προέρχονται από το 
ενημερωτικό δελτίο της 
Ελληνικής Τεχνοδομικής η 
οποία μετέχει στην 
κοινοπραξία που 
κατασκευάζει το πρώτο από 
τα τέσσερα τμήματα του 
έργου. Από το περιεχόμενο 
του ενημερωτικού 
προκύπτει:
-  Το αρχικό ποσό της 
σύμβασης που υπεγρόφη 
με την κοινοπραξία για την 
κατασκευή του πρώτου 
τμήματος του Ολυμπιακού 
Χωριού (αφορά σε 555 
κατοικίες και έργα 
υποδομής) ανέρχεται στα 
58,476 εκατομμύρια ευρώ 
χωρίς το ΦΠΑ και τις 
εκπτώσεις. Για το ίδιο έργο, 
οι «συμπληρωματικές 
πιστώσεις» (πάλι χωρίς τον 
ΦΠΑ και τις εκπτώσεις) 
ανέρχονται σε 11,11 
εκατομμύρια ευρώ. Αυτά τα 
στοιχεία δημοσίευσε η 
«Κυριακάτικη 
Ελευθεροτυπία» και μόνον 
αυτά σε σχέση με το 
Ολυμπιακό Χωριό.
-  Η λέξη «πολύπαθο» 
χρησιμοποιήθηκε επειδή 
στα έργα για το Ολυμπιακό 
Χωριό έχουν σημειωθεί 
τέσσερα θανατηφόρα 
ατυχήματα.
-  Η απάντηση του 
υπουργού Εργασίας στην 
οποία αναφέρεται η 
ανακοίνωση της 
«Ολυμπιακό Χωριό Α.Ε.» 
παρουσιάζει τα συνολικά 
μεγέθη του έργου και δεν 
περιέχει στοιχεία για τη 
συγκεκριμένη εργολαβία 
για την οποίαν έγραψε η 
εφημερίδα.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΑΓΓΕΛΗΣ

Αυτοκίνητα και 
πλοία μαζί στην 

παραλία 
Λευκονιά της 

Χίου. Η πιο 
χαρακτηριστική 

εικόνα της 
χθεσινής 

νεροποντής 
στο νησί

Η ΧΙΟΣ ΜΕΤΡΑ ΤΙΣ ΠΛΗΓΕΣ ΤΗΣ

Χείμαρρος έπνιξε 43χρονπ
ΧΙΟΣ___________________
Του ΘΟΔΩΡΗ ΠΥΛΙΩΤΗ

Σ σκαρισμένη είναι η κοινωνία της Κω από 
τον πνιγμό μιας 43χρονης γυναίκας, που πα
ρασύρθηκε από τα νερά ορμητικού χειμάρρου, 

ενώ η Χίος μετρά τις πληγές της από τη βροχό
πτωση της Κυριακής που άφησε πίσω της εικό
να καταστροφής.

Η Αννα Χατζηθέμελη παρασύρθηκε στην 
περιοχή Αγιος Νεκτάριος της Κω, ενώ οδηγού
σε το επιβατικό της αυτοκίνητο. Παρά τις προ
ειδοποιήσεις περίοικων η οδηγός προσπάθησε 
να διασχίσει κάθετα τον χείμαρρο που είχε κα
λύψει τον δρόμο κι ενώ στην περιοχή έβρεχε 
δυνατά. Το μικρό αυτοκίνητό της, όμως, παρα
σύρθηκε από τα νερά και βρέθηκε τελικά σε α
πόσταση ενός χιλιομέτρου.

Στη Χίο πλημμύρισαν επιχειρήσεις, σπίτια, 
καταστήματα, περιβόλια και αγροτικές καλ
λιέργειες, κυρίως στους Δήμους Χίου και Αγί
ου Μηνά, στις συνοικίες Κοντάρι, Φραγκοβού- 
νι, Κάμπος και στα Θυμιανά.

Το ύψος της βροχής άγγιξε τα 11,9 εκατοστά 
σε μια ημέρα, σύμφωνα με τις μετρήσεις της 
ΔΕΥΑ Χίου. Επειδή η μεγαλύτερη ποσότητα 
νερού έπεσε μέσα σε δύο ώρες, το αποχετευτι
κό δίκυο των όμβριων δεν μπόρεσε να αντεπε- 
ξέλθει. Πολλοί δρόμοι, ακόμα και στο εμπορι
κό κέντρο της Χίου, έγιναν ποτάμια.

Προβλήματα παρουσίασε και το οδικό δί
κτυο Χίου - Θυμιανών και Χίου - Καρφά, όπου

50 γκαζάκια κατά
Θ Ε Σ Σ Α Λ Ο Ν ΙΚ Η

Επίθεση με 50 γκαζάκια έγινε χθες στη 1.30' 
τα ξημερώματα σε δημόσιο έργο στη Θεσ
σαλονίκη. Από πλευράς Αστυνομίας γίνεται 

λόγος για οργανωμένο χτύπημα και αναμένε
ται ανάληψη της ευθύνης.

Εντεκα εκρηκτικοί μηχανισμοί, που αποτε
λούνταν από 50 συνολικά γκαζάκια, εξερράγη- 
σαν στο εργοτάξιο του ανισόπεδου κόμβου της 
περιφερειακής οδού Θεσσαλονίκης, στην οδό 
Κατσιμίδη.

Οι εκρηκτικοί μηχανισμοί τοποθετήθηκαν 
κάτω από οχήματα και μηχανήματα της εται
ρείας «Προοδευτική ÁTE» των αδελφών 
Κούτλα, που έχει αναλάβειτη διάνοιξη και την 
κατασκευή του κόμβου της περιφερειακής ο
δού με την οδό Κατσιμίδη. Οι εκρηκτικοί μηχα
νισμοί εξερράγησαν στη 1.3(1 μετά τα μεσάνυ
χτα. Αντρες της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας, 
που βρίσκεται σε απόσταση 200 περίπου μέ
τρων από το εργοτάξιο, έσπευσαν στη περιοχή 
και έσβησαν τις φλόγες. Από τις εκρήξεις και 
την πυρκαγιά που προκλήθηκε σημειώθηκαν υ
λικές ζημιές, που ανέρχονται σε 20.000 ευρώ.

Σύμφωνα με τις καταθέσεις, υπήρχε φύλα
κας στο εργοτάξιο, αλλά δεν μπόρεσε να αντι- 
ληφθεί τους δράστες, οι οποίοι εκτιμάται ότι 
προσέγγισαν πεζή από την πλευρά ταυ δάσους, 
μια και, αν επιχειρούσαν από τις άλλες πλευ-

ο χείμαρρος Κοκκαλάς ξεχείλισε και μετέφερε 
τόνους λάσπης σε επιχειρήσεις.

Μεγάλες καταστροφές έπαθε επιχείρηση ε- 
νοικιαζομένων αυτοκινήτων, όταν τα νερά κα- 
τέκλυσαν το υπόγειο γκαράζ όπου ήταν σταθ- 
μευμένα 15 αυτοκίνητα. Επίσης, η ξενοδοχεια
κή μονάδα «Moming Star» (είχε πλημμυρίσει 
και πριν από 5 χρόνια), ένα εστιατόριο, μια 
βιοτεχνία αλουμινίου, συνεργείο αυτοκινήτων 
και άλλες σε μικρότερο βαθμό.

Πολλοί πληγέντες ιδιοκτήτες σπιτιών και ε
πιχειρήσεων έλεγαν πως θα προχωρήσουν σε 
αγωγές.

Είναι γεγονός ότι οι παρεμβάσεις που έχουν 
γίνει κατά μήκος του χειμάρρου έχουν στενέ- 
ψει σημαντικά την κοίτη του. Τα ορμητικά νερά 
του παρέσυραν ένα παρκαρισμένο αυτοκίνητο 
για περίπου 1 χιλιόμετρο, το οποίο κατέληξε 
στη θάλασσα 20 μέτρα από την ακτή. Επιπλέ
ον, ένας λόγος που ο χείμαρρος πλημμύρισε ή
ταν και τα ημιτελή έργα στο οδικό δίκτυο Χίου 
- Μεστών, που περνά από την περιοχή κλείνο
ντας κατά κάποιο τρόπο την εκβολή του στη θά
λασσα.

Καταστροφές από τις καταρρακτώδεις βρο
χές σημειώθηκαν και στη Σάμο. Τρία σπίτια 
πλημμύρισαν στο Καρλόβασι, η ηλεκτροδότη- 
ση διακόπηκε για αρκετή ώρα τα ξημερώματα 
στο νησί, ενώ λόγω κεραυνού σημειώθηκαν με
γάλες ζημιές σε αναμεταδότες ραδιοφώνου και 
τηλεόρασης.

εργοταξίου
ρές, η παρουσία τους θα γινόταν εύκολα αντι
ληπτή. Ο διευθυντής της Ασφάλειας Θεσσαλο
νίκης ταξίαρχος Γιώργος Κόκκινης κάνει λόγο 
για οργανωμένη ενέργεια και δεν απέκλεισε το 
ενδεχόμενο να ακολουθήσει ανάληψη της ευ
θύνης. Σύμφωνα με πληροφορίες, από μια 
πρώτη ανάλυση των υπολειμμάτων των εκρη
κτικών μηχανισμών, διαπιστώνεται ότι η κατα
σκευή τους ήταν επιμελής, κάτι που οδηγεί στο 
συμπέρασμα ότι η επίθεση προετοιμαζόταν α
πό καιρό. Επίσης, από τον αριθμό των μηχανι
σμών συνάγεται το συμπέρασμα ότι οι δράστες 
ήταν δύο ή και περισσότερα άτομα. Πάντως, οι 
μηχανισμοί παρουσιάζουν ομοιότητες και με 
άλλες επιθέσεις στη Θεσσαλονίκη και, από 
πλευράς Αστυνομίας, η επίθεση χαρακτηρίζε
ται ως ιδεολογικό χτύπημα.

Την κατασκευή του έργου ανέλαβε η εται
ρεία «Προοδευτική ATE» ύστερα από δημο- 
πράτηση που έκανε η «Εγνατία Οδός Α.Ε.», 
που είναι και ο φορέας που ανέλαβε την κατα
σκευή του έργου.

Αγνωστος που τηλεφώνησε χθες στην «Ε» εί
πε ότι «την ευθύνη εμπρησμού των δύο κρατι
κών αυτοκινήτων στα Ιωάννινα το Σάββατο το 
βράδυ αναλαμβάνουν οι “Επαναστατικοί Πυ
ρήνες Ιωαννίνων” ως ένδειξη συμπαράστασης 
προς όλους τους πολιτικούς κρατούμενους».

ΣΑΚΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ
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Αγωνία για τα υπόλοιπα 500 δια. του Β' ΚΠΣ
Αγωνιούν να μάθουν αν ια 
«υπόίίοιπα» ιου Β' ΚΠΣ, που 
αγγίζουν ια 500 διο. δρχ. 
θα αρχίοουν να ειορέουν οια 
ιαμεία ιου ΕΜηνικού 
Δημοοίου ή θα «κοπούν» 
από ιις ΒρυξέΜες.

Β Ρ Υ Ξ Ε Λ Λ Ε Σ

Του ΓΙΑΝΝΗ ΑΓΓΕΛΗ

Ο υπουργός Ν. Χρισιοδουλάκης, σύμφω- 
να με πληροφορίες, συμφώνησε χθες 
με τον κ. Μπαρνιέ, στις Βρυξέλλες, να 

επιταχυνθούν οι ρυθμοί εξέτασης των φακέ
λων -αντιστοιχούν στο 40% του ουνόλου-των 
έργων του Β' ΚΠΣ που έχουν κλείσει και έ
χουν σταλεί στις υπηρεσίες της αρμόδιας Γεν. 
Διεύθυνσης.

Αν εγκριθούν, θα αποβεσμευτούν άμεσα πε
ρίπου 170 δισ. δρχ. που περιμένει να εισπρά- 
ξει το Ελληνικό Δημόστο από τα διαρθρωτικά 
ταμεία.

Οπως είπε στην «Ε» αρμόδιος παράγοντας 
στις Βρυξέλλες, «αν οι φάκελοι αυτοί εγκρτ- 
θούν μέχρι το τέλος της εβδομάδας τότε εκτι- 
μάται ότι θα γίνουν αποδεκτοί και οι φάκε
λοι των υπολοίπων προγραμμάτων, δηλαδή 
θα μειωθούν σημαντικά οι κίνδυνοι σοβαρής 
απώλειας πόρων από το “υπόλοιπο” του Β' 
ΚΠΣ...». Ομως, στελέχη των αρμοδίων υπη
ρεσιών θεωρούν εξασφαλτσμένο ότι θα ε- 
γκριθούν συνολικά οι φάκελοι που έχουν κα
τατεθεί.

«Οχι πάνω από ΙΟΟ βια. δρχ.»
□ Από χθες βρίσκεται στις Βρυξέλλες και ο 
αρμόδιος για το Γ' ΚΠΣ υφυπουργός Χρ. Πά- 
χτας, που θα παρουσιάσει σήμερα στο Ευρω
κοινοβούλιο τις προτεραιότητες τις ελληνι
κής προεδρίας και θα έχετ αποφασιστικές συ
νομιλίες με τον γενικό διευθυντή, αρμόδιο 
περιφερειακής ανάπτυξης Γ. Κράουοερ, α
φού θα εξεταστούν επχμέρους προβλήματα 
που έχει επισημάνει η Κομισιόν αλλά και άλ
λα, συνδεόμενα με το κλείσιμο του Β' ΚΠΣ 
καί θα «κριθεί» αν θα υπάρξει απώλεια ή μη 
πόρων. Ευρωβουλευτές ενήμεροι για τις «πε

0 Ν. Χριστόδουλόκης σε πρόσφατη 
συνάντηση του με τον επίτροπο Μισέλ 

Μπαρνιέ στην Αθήνα

ριπέτειες» του Β' ΚΠΣ, ανφέρονται σε ενδε
χόμενο απώλειας πόρων αλλά όχι πάνω από 
100 δισ. δρχ.

Ποια έργα  «παίζονται»
Στελέχη του οικονομικού επιτελείου διευ

κρινίζουν ότι η Επιτροπή και οι υπηρεσίες 
της έχουν «παραχωρήσει» στην ελληνική 
πλευρά την επιλογή των έργων που «κόβο
νται» από το Β' ΚΠΣ (και μαζί τους βέβαια οι 
ανάλογες χρηματοδοτήσεις), λόγω παρεκκλί
σεων και παραβάσεων, προκειμένου να ε- 
γκριθούν οι φάκελοι των προγραμμάτων που 
έχουν κατατεθεί. Το μεγάλο ερώτημα, όμως, 
είναι αν, στους άμεσους -ταχύτατους ελέγχους 
που θα ακολουθήσουν οι υπηρεσίες της Γεν. 
Διεύθυνσης της Επιτροπής συμφωνήσουν με 
τις ελληνικές επιλογές. Αν διαφωνήσουν και 
η Επιτροπή απαιτήσει απόρριψη και άλλων 
έργων, τότε επανεμφανίζεται ο κίνδυνος να 
γενικευθεί η αμφισβήτηση των φακέλων και 
να μη εγκριθεί η εκταμίευση σημαντικού μέ
ρους του υπολοίπου του Β' ΚΠΣ...

Στα έργα που απειλούνται να μείνουν εκτός 
κοινοτικής χρηματοδότησης περιλαμβάνο
νται της ΕΡΓΟΣΕ, για τα οποία υπάρχουν έ
ντονες επιφυλάξεις από την Επιτροπή και 
σύμφωνα με αρμόδιους παράγοντες στις Βρυ
ξέλλες δεν αφορούν μόνο το «κομμάτι» που 
έγινε στο πλαίσιο του Β' ΚΠΣ αλλά και εκεί
να που «τρέχουν» στο Γ' ΚΠΣ...

ΕυίΌςΐΌυρ για  Ιράκ
□  Οι επιπτώσεις από ενδεχόμενο πόλεμο 
στον Κόλπο αλλά και η μέχρι τώρα πορεία 
της ευρωπαϊκής οικονομίας εξετάστηκαν 
χθες από τους υπουργούς του ΕτίΓομτοιιρ και 
εκτιμήθηκε ότι η ευρωπαϊκή οικονομία εξα
κολουθεί να αντιμετωπίζει σοβαρό πρόβλη
μα επιβράδυνσης, που θα γίνει εμφανέστε
ρη μέσα στο Α ' τρίμηνο του 2003. Στη συνά
ντηση αυτή αλλά και στο Εοοίίη, που συνε
δριάζει σήμερα υπό την προεδρία του κ. Χρι- 
στοδουλάκη, συζητούνται τα προγράμματα 
σταθερότητας της Γερμανίας, της Γαλλίας, 
της Φινλανδίας, της Ιταλίας και της Ελλάδας 
με επίκεντρο τη Γαλλία, η οποία λίγο πριν 
αρχίσει η συνάντηση του ΕτίΓοςτοιιρ χθες το 
βράδυ, επέμενε να αρνείται ισοσκελισμό του 
προϋπολογισμού της μέχρι το 2006 (εκτιμά ό
τι αυτό θα γίνει το 2007), αντίθετα με τη Γερ
μανία, που έχει πειθαρχήσει στο Σύμφωνο 
Σταθερότητας...
□  Στο Εοοίίη θα συζητηθούν σήμερα η έναρ
ξη διαδικασίας «υπερβολικού ελλείμματος» 
για τη Γερμανία και «σύσταση» για τη Γαλ
λία, ενώ θα εγκριθούν τα προγράμματα των 
υπολοίπων χωρών μαζί και της Ελλάδας. 
Σύμφωνα με πληροφορίες η ελληνική προε
δρία για τη φορολόγηοη των αποταμιεύσεων 
των «μη κατοίκων» (δηλαδή των κατοίκων 
χωρών διαφορετικών από εκείνη που γίνεται 
η αποταμίευση) θα προτείνει το δικαίωμα ε
φαρμογής αντίστοιχου φορολογικού καθεστώ
τος με εκείνο της Ελβετίας, από τις χώρες που 
διαφωνούν στην ανταλλαγή πληροφόρησης 
(Αυστρία, Λουξεμβούργο, Βέλγιο) μέχρι να ε
ναρμονιστεί και το καθεστώς της Ελβετίας οε 
μια επταετία. Στο Εοοίίη θα συζητηθεί και η 
πρόταση για ελάχιστο ποσοστό φορολόγησης 
στα καύσιμα, με παράλληλη δυνατότητα θέ
σπισης μεταβατικών περιόδων προσαρμογής, 
σε ορισμένες χώρες μεταξύ των οποίων και η 
Ελλάδα.

Ιέχρι και το  τέλος της επόμενης 
εβδομάδας πρέπει να έχουν χορηγηθεί οι 

βεβαιώσεις αποδοχών ή δαπανών του 2002 
στους φορολογούμενους, ώστε να 
διευκολυνθούν για την έγκαιρη υποβολή των 
φετινών φορολογικών τους δηλώσεων.
Με χθεσινή επείγουσα εγκύκλιο του 
υφυπουργού Οικονομίας - Οικονομικών 
Απόστολου Φωτιάδη συνιστάται προς τους 
εργοδότες-επιχειρήσεις να προχωρήσουν στις 
αναγκαίες ενέργειες, ώστε να εκδοθούν και να 
δοθούν στους φορολογούμενους, έγκαιρα και 
μέχρι τέλος Ιανουάριου 2003, οι βεβαιώσεις για 
τα εισοδήματα και το  φόρο (αποδοχές ή 
συντάξεις, καθώς και όσα φορολογούνται 
αυτοτελώς ή απαλλάσσονται της φορολογίας)

ή τ ις  δαπάνες

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ

Δώστε εντός 
του Ιανουάριου 
τις φορολογικές 
βεβαιώσεις

(ιατρικά, 
εισφορές σε 
Ταμεία, 
στε γαστικά 
δάνεια,
ασφάλιστρα ζωής 
κ.λπ.), που πρέπει 
να περιλάΒουν 
στις ετήσιες 
δηλώσεις τους.
Η συντόμευση 
του χρόνου (ο.ο. 
αρχικά είχε

™ ο ρ ι σ τ ε ί  μέχρι τα 
μέσα Φεβρουάριου) χορήγησης των 
Βεβαιώσεων γίνεται για αποφυγή τυχόν 
καθυστερήσεων που παρατηρήθηκαν τα 
προηγούμενα έτη και ιδιαίτερα από ορισμένα 
Ταμεία για τ ις  βεβαιώσεις κυρίως των 
συνταξιούχων.
Σημειώνεται ότι μέχρι στιγμής έχουν 
ταχυδρομηθεί απάτη Γενική Γραμματεία 
Πληροφοριακών Συστημάτων τα φετινά 
φορολογικά έντυπα (Ε1 ή Ε1Α κ.ά.) σε 2,174 
εκατ. φορολογούμενους, ενώ οι προθεσμίες 
υποβολής αρχίζουν να λήγουν από το  Μάρτιο 
μέχρι και τον Ιούνιο, ανάλογα με την κατηγορία 
(μισθωτοί, ελεύθεροι επαγγελματίες κ.ά.) και 
το  λήγοντα ΑΦΜ. Οι φορολογούμενοι δεν θα 
μπορούν να ενημερωθούν (τηλεφωνικά ή από 
την ηλεκτρονική υπηρεσία του taxisnet) για την 
πορεία εκκαθάρισης της δήλωσής τους από 
την 1η Μάίόυ και μετά, ημερομηνία κατά την 
οποία εκτιμάται ότι θα έχει συγκεντρωθεί 
ικανός όγκος πληροφοριών, όπως ανακοίνωσε 
χθες η ΓΓΠΣ.

ΣΟΦΟΚΛΕΟΥΣ

•1 ,30%

ΤΖΙΡΟΣ 54,144 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ

1.667,67

1.703,50
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hfl ΜΕΤΟΧΕΣ ΠΑΝΩ
1  w 20/1 Ευρώ ΜΕΤ.%

ΚΑΡΑΜΟΛΕΓΚΟΣ (ΚΟ) 1,14 17,53
ΓΕΝΙΚΗ ΤΡΟΦΙΜΩΝ (ΠΟ) 4,76 11,21
ΞΙΦΙΑΣ (ΠΑ) 0,88 7,32
ΕΛΦΙΚΟ(ΚΟ) 1,78 5,95
ΕΛΒΑΛ(ΚΑ) 1,56 5,41

ΟΛΘ(ΚΟ) 3,66 5,17

ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ Αθ. (ΚΟ) 2,96 4,59
ALTIUS (ΚΑ) 1,26 4,13
ΚΑΡΕΛΙΑ (Κ) 48,98 3,99
ΜΟΥΡΙΑΔΗΣ (ΚΑΙ 0,30 3,45

ΜΕΤΟΧΕΣ ΚΑΤΩ
I  V 20/1 Ευρώ ΜΕΤ.%

PARERPACK(ΚΟ) 4,60 ■11,54
ΤΕΧΝΟΔΟΜΗ (ΚΟ) 0,40 -11,111
ΑΝΕΚ (ΠΟ, ’90) 2,90 ■11,04
ΒΙ0ΣΩΛ (ΚΟ) 0,19 -9,271
ΕΛΛΗΝΙΚΑΙΙΧΘ/ΓΕΙΑΙ (ΚΟ) 4,70 ■9,27

ΙΝΤΕΡΣΑΤ(ΚΟ) 0,22 -8,33
ΒΙΣ (ΚΟ) 2,58 ■7,53
ΒΑΡΔΑΣ (Κ0) 3,02 -6,79 ¡
ΕΜΠΟΡΙΚΗ (ΚΟ) 13,12 -6,69
ΚΟΡ-ΦΙΛ (ΚΟ) 0,84 -6,671

ΙΣΟΤΙΜΙΕΣ 
ΤΟΥ ΕΥΡΩ ΜΕ:

(Τιμή πώλησης, Εθνική)

ΔΟΛΑΡΙΟ 1,0525 ( 1 ,0 5 2 4 )  f

ΣΤΕΡΛΙΝΑ 0,6555 ( 0 ,6 5 0 3 )  f

ΓΕΝ 124,450 (1 2 3 ,8 4 0 )  f

ΦΡ. ΕΛΒΕΤΙΑΣ 1,4433 ( 1 ,4 4 2 3 )  f

ΛΙΡΑ ΚΥΠΡΟΥ 0,5713 ( 0 ,5 7 1 6 )  f -

ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΑ

TOKIO ΦΡΑΝΚΦΟΥΡΤΗ

8.558,82 2.893,55
(8.690,25) (2.918,82)

ΛΟΝΔΙΝΟ Ν. ΥΟΡΚΗ

3.778,6 8.586,74
(3.820,6) (8.697,87)

Κι

ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΑΚΟΙ ΔΕΙΚΤΕΣ 
ΤΗΣ «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑΣ»

«Ε» ΝΕΩΝ ΕΙΣΑΓΩΓΩΝ 

«Ε» ΕΙΣΟΔΗΜΑΤΟΣ 

«Ε» ΒΟΡ. ΕΛΛΑΔΟΣ 

«Ε» 100 ΜΕΤΟΧΩΝ 

«Ε» ΑΝΤΙΔΕΙΚΤΗΣ
http://www.enet.gr

468,81

747,74

285,23

198,59

ΗΜΕΡΑΣ

■1,60%

-1,04%

■1,70%

■1,13%

-1,32%

12ΜΗΝ0Υ

■26,74%

-42,21%

-38,90%

-41,35%

-40,89%

http://www.enet.gr
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«Καμπανάκι» για το βραδύ ρυδμό μείωσης του χρέουςΒ Ρ Υ Ξ Ε Λ Λ Ε Σ ___________

Του ΚΩΣΤΑ ΜΟΣΧΟΝΑ

Τ ο επικαιροποιημένο πρό
γραμμα σ ταθερότητας 

της Ελλάδας 2002-2006 συ- 
νοδευόμενο από τ ις  συστά
σεις της Ευρωπαϊκής Επιτρο
πής συζητείτα ι σήμερα από 
τους υπουργούς Ο ικονομίας 
και Οικονομικών τω ν «15», υ
πό την προεδρία του  Νίκου 
Χριστοδουλάκη. Το ελληνικό 
πρόγραμμα βρέθηκε χθες και 
στο τραπέζι τω ν υπουργών 
της ευρω ομάδας, χω ρίς ό
μως να γίνει ουσ ιαστική συζή
τηση. Αλλωστε, δεν λαμβάνο- 
νται επ ίσημες αποφάσεις 
στις συνεδρ ιάσεις τη ς  Ευρώ
πης των «12».

Το ελληνικό πρόγραμμα

δεν αναμένεται να απασχολή
σει ιδ ια ίτερα  το υ ς  υπουργούς 
των «15» και θα υ ιοθετηθεί 
χωρίς δυσκολία, με τ ις  συστά
σεις, Βέβαια, τη ς  Επιτροπής. 
Συστάσεις που επ ικεντρώ νο
νται κυρίως στο γεγονός ότι, 
παρά την  περίοδο ισχυρής α 
νάπτυξης που δ ιανύει η ο ικο
νομία τη ς  χώρας, λόγω των υ
ψηλών δημόσιων και ιδ ιω τι
κών επενδύσεων για την προ
ετο ιμασ ία  τω ν Ολυμπιακών 
Αγώνων και τω ν σημαντικών 
εισροών κοινοτικών πόρων 
μέσω του  Γ ΚΠΣ, τα  αποτελέ
σματα δεν είνα ι τα  προσδο-

κώμενα. Η Επιτροπή, υπενθυ
μ ίζοντας τ ις  αναθεω ρήσεις 
των εθνικών λογαριασμώ ν α 
π άτην Eurostat, μετά τ ις  οποί
ες  το  δημοσιονομικό πλεόνα
σμα μετατράπηκε σε έλλε ιμ 
μα και αυξήθηκε το  δημόσιο 
χρέος, επ ισημαίνει στην κυ
βέρνηση ότι οι δημοσ ιονομ ι
κές εξελ ίξε ις  «προκαλούν α 
νησυχίες» και χτυπά καμπα
νάκι για  το  βραδύ ρυθμό μεί
ωσης του  χρέους. Συστήνει, 
λοιπόν, τη  λήψη άμεσων μέ
τρω ν «για να εξασφ αλισ τε ί 
μία αξιόπ ιστη και τα χύτερη  
δημοσιονομική προσαρμογή

καθώς και η μείωση του  δημό
σιου χρέους στην περίοδο 
του  επ ικαιροποιημένου προ
γράμματος».

Επίσης, η Επιτροπή προει
δοποιεί ότι το  ποσοστό πλη
θωρισμού παραμένει υψηλό 
και ζη τε ί νέες  ρ ιζικές μεταρ
ρυθμίσεις στο σύστημα συ- 
νταξιοδότησης. Παράλληλα, 
παρατηρεί ότι «οι προσπάθει
ες  προσαρμογής που παρου
σιάζει το  πρόγραμμα επικε
ντρώνονται κυρίως στο τέλο ς  
τη ς  περιόδου και μετατίθεντα ι 
σε μεγάλο Βαθμό μετά το  
2003»...

Εκτός το υ  ελλην ικού  προ
γράμματος, οι υπ ουργο ί θα 
εξετάσουν σήμερα και τα  επι- 
κα ιροποιημένα προγράμμα
τα  σ τα θερότητας  τη ς  Γερμα- 
ν ίας, τη ς  Γαλλίας, τη ς  Ιτα 
λ ίας, τη ς  Σουηδίας και τη ς  
Φ ινλανδίας. Σχετικά  με τη  
Γερμανία  και τη  Γαλλία, η 
προπαρασκευαστική επ ιτρο 
πή το υ  ΕΚΟΦΙΝ έχει π ροτεί
νει μια περ ισσότερο ελαστική 
αντιμετώ πιση τω ν δημοσ ιο 
νομικών προβλημάτων το υ ς  
σε σχέση με τη  θέση τη ς  Επι
τροπής.

Ετσι, για  τη  Γερμανία , θα

κινηθεί Βέβαια η διαδ ικασ ία  
που προβλέπεται για  το  «υ
περβολικό έλλειμμα», αλλά α
ναμένετα ι να τη ς  επ ιτραπεί 
να έχει δημόσιο έλλειμμα  το  
2003 πάνω από το  όρ ιο του  
3% του ΑΕΠ, εάν η ανάπτυξη 
είνα ι κατώ τερη το υ  1,5%, ό 
πως άλλω στε προβλέπεται. 
Το δημόσ ιο έλλειμμα  τη ς  
Γερμαν ίας ανήλθε το  2002 
στο 3,7% του  ΑΕΠ. Οσον α
φορά τη  Γαλλία, θα κ ινηθεί η 
δ ιαδ ικασ ία  τη ς  έγκα ιρης προ
ε ιδοπ οίησης για το  δημόσιο 
χρέος, που αναμένετα ι να υ- 
περβεί το  3% του  ΑΕΠ.

Γερμανικό στοπ για άνοδο 
του ευρώ άνω του 1,1 δοΠ.

Ανηουχίες οιους 
κόόίπους ίων 
Γερμανών 
βιομηχάνων 
προκαίΐεί η ιαχύιαιη 
ενίοχυοη ιου ευρώ.
Του ΜΩΥΣΗ ΛΙΤΣΗ

Μ ε δηλώσεις του χθες σε 
συνένιευξη Τύπου στο 
Βερολίνο, ο πρόεδρος 

ιης Γερμανικής Ομοσπονδίας 
Βιομηχάνων BDI Μάικλ Ρο- 
γκόφσκι εξέφραοε ανησυχία 
για ιην εξέλιξη ιης ουναλλαγ- 
μαπκής κχπιμίας ιου ευρώ.

«Δεν με σιεναχωρεί αλλά έ
χω μια κάποια ανησυχία», ιό
νισε ο Ρογκόφοκι, σχολιάζο- 
νιας ιην άνοδο ιου ευρώ πάνω 
από ια 1,06 δολάρια, σιο υψη- 
λόιερο επίπεδο από ιον Οκιώ- 
βριο ιου 1999. «Είναι γεγονός 
όιι είχαμε άνοδο ιης ιάξης ιου 
20% πέρυσι και η άνοδος αυιή 
καιά 20% σίγουρα θα επηρεά

σει ιούς εξάγω- $ 
γείς και αν ενι- 'ä 
οχυθεί ακόμη m 
περιοσόιερο, οι < 
επιπιώσεις θα 
είναι μεγαλύιε- 
ρες».

Ο Ρογκόφ- 
σκι είπε ακόμη 
όιι άκουσε μια 
σειρά από ειδι
κούς να λένε ό
τι άνοδος ιου 
ευρώ σια 1,10 
δολάρια θα α- 
ποιελέσει σο
βαρό εμπόδιο 
για ιις γερμα
νικές εξαγωγές. Διευκρίνισε 
πάνιως όιι δεν γνωρίζει σιο 
πού βαοίζονιαι οι εκιιμήσεις 
αυιές.
10% πάνω, ίαον 1% 
κάτω οι εξαγω γές
■ Πιο σαφής ο γενικός διευθυ- 
νιής ιης BDI Λούνιολφ φον 
Βάριενμπεργκ πρόσθεσε όιι η 
εμπειρία δείχνει πως άνοδος 
ιου ευρώ καιά 10% ένανιι ιου

δολαρίου, προκαλεί συνήθως 
μείωση καιά 1 % σιις εξαγωγές 
ιης ευρωζώνης.
■ Σημαίνον σιέλεχος ιης γερ
μανικής Ενωσης Καιασκευα- 
σιών Μηχανολογικού εξοπλι
σμού νϋΜ Α  φέρειαι να δή
λωσε χθες όιι οι εξαγωγείς 
μπορούν να ανιαπεξέλθουν 
με ■ μία ιοοιιμία 
ιου ευρώ σια ιρέ- 
χονια επίπεδα.
«Μπορούμε να α- 
νιέξουμε ένα επί
πεδο ιων 1,05 με 
1,06 δολαρίων. Οι 
επιχειρήσεις μας έχουν προε
τοιμαστεί γ ι’ αυιό», ιονίζει σε 
γερμανική εφημερίδα ο γενι
κός γραμμαιέας ιης νϋΜ Α 
Χάνες Εσε. Σε ανάλογες'δη
λώσεις είχε προβεί προ ημε
ρών και ο πρόεδρος ιης 
νϋΜ Α Νιίιερ Κλίνγκεμπερ- 
γκ, υποσιηρίζονιας όιι η ιοο- 
ιιμία ιου ευρώ θα αποιελέοει 
πρόβλημα μόνο αν ξεπεράσει 
ια 1,10 δολάρια.

Οι μισοί Βρετανοί 
μάνατζερ εναντίον
• Εν ιω μειαξύ καιά ιου ευρώ 
ιάσοονιαι, για πρώιη φορά, οι 
Βρειανοί επιχειρηματίες, σύμ-

Επιπτώσεις στις 
εξαγωγές από την 
ταχύτατη 
ισχυροποίηση του 
ευρώ έναντι του 
δολαρίου 
φοβούνται οι 
Γ ερμανοί 
επιχειρηματίες. 
Φωτογραφία από 
τη χθεσινή 
συνάντηση του 
Γερμανού 
καγκελάριου 
Γκέρχαρντ Σρέντερ 
με τον επικεφαλής 
των Γερμανών 
επιχειρηματιών 
Ντίτερ Χουντ

φωνα με δημοσκόπηση ιου 
Ινοιιιούιου Mori που δόθηκε 
σιη δημοσιόιηια χθες, σιην ο
ποία πήραν μέρος 164 πρόε
δροι και διευθύνονιες σύμβου
λοι ιων 500 μεγαλύιερων βρε- 
ιανικών επιχειρήσεων.
Το 50% ιάσσειαι καιά ιου εν
δεχόμενου ένιαξης ιης Βρεια- 

νίας σιο ευρώ, σε 
σχέση με ιο 42% 
που ιάσσειαι υ
πέρ.

Είναι η πρώιη 
φορά από ιο 
1997 που η πλει- 

οψηφία ιων Βρειανών επιχει- 
ρημαιιών ιάσσειαι καιά ιου 
ευρώ. Το 1997, που έγινε η 
πρώιη δημοσκόπηση για ιο αν 
πρέπει η Βρειανία να ενια- 
χθεί σιο ευρώ, ιο 70% ιων ε- 
πιχειρημαιιών ήιαν υπέρ.

Οι περισσόιερες δημοσκο
πήσεις δείχνουν όιι η πλειο- 
νόιηια ιων Βρειανών ιάσσειαι 
καιά ιου ενδεχομένου να χά
σει ιη  λίρα προς όφελος ιου 
ευρώ:

Μεγάλο ποσοσιό ερωιηθέ- 
νιων παρουσιάζεται ωσιόσο 
δεκιικό σιο να πεισιεί να δε
χθεί ιην ένιαξη σιο ευρωπαϊ
κό νόμισμα.

ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ ΕΚΔΗΛΩΣΗ ΕΝΔΙΑΦΕΡΟΝΤΟΣ ΓΙΑ ΤΗΝ 
ΠΛΗΡΩΣΗ ΤΗΣ ΟΕΣΕΩΣ ΤΟΥ ΥΠΕΥΘΥΝΟΥ 

ΠΛΗΡΟΦΟΡΗΣΗΣ ■ ΤΕΚΜΗΡΙΩΣΗΣ
Το Ελληνικό Ινστιτούτο Υ γιεινής και Α σφάλειας τη ς  Εργασίας προκηρύσσει 

τη  θέση του  Υπεύθυνου το υ  Κέντρου Πληροφόρησης-Τεκμηρίω σης κα ι καλεί 
κάθε ενδιαφερόμενο να υποβάλει υποψηφιότητα.

Αντικείμενο εργασ ίας το υ  Υπεύθυνου θα είνα ι η συλλογή, η οργάνω ση και 
ανάλυση τη ς  πληροφόρησης, ευρω παϊκής κα ι ελληνικής, σχετικά  με την 
Υγεία, Υγιεινή κα ι Ασφ άλεια  τη ς  Εργασίας, αλλά κα ι η παροχή υπηρεσιών 
τεκμηρίωσης και πληροφόρησης.

Ο ιδανικός υποψήφιος γ ια  την ως άνω θέση πρέπει να είνα ι απόφοιτος ΑΕΙ ή 
ΤΕΙ με μεταπτυχιακό τ ίτλ ο  σπουδών, με τουλάχ ιστον επ ταετή  εμπ ειρ ία  στην 
π ληροφόρηση /  τεκμηρ ίω σ η  κατά  π ροτίμηση σ το  χώ ρο τη ς  υ γ ε ία ς  κα ι 
ασφάλειας τη ς  εργασ ίας, με άρ ιστη γνώση τη ς  δ ιαχείρ ισ ης συστημάτω ν 
πληροφόρησης κα ι να έχε ι οργανω τικές κα ι δ ιο ικη τικές  ικανότητες.

Η γνώση τουλάχιστον μιας ξένης γλώ σσας θεω ρείτα ι απ αραίτητο προσόν.
Καλούνται ο ι ενδ ιαφερόμενοι να καταθέσουν το  β ιογραφ ικό το υ ς  σημείωμα 

κα ι οτιδήποτε άλλο θεω ρήσουν ως ενισχυτικό στο ιχείο  τη ς  υποψ ηφ ιότητάς 
το υ ς  μέχρι 27 Ιανουάριου 2003 (9:00-17:00 θ·* όροφος) σ τα  κεντρικά γραφ ε ία  
του  ΕΛ.ΙΝ.Υ.Α.Ε., Λιοσίων 143 κα ιθ ε ιρ σ ίο υ  6. ΣταθμόςΜ ετρό/Η ΣΑΠ  «Αττική» 
(Π ληροφορίες στο 210 8200210).

Η  ενίσχυσή ιου 
da ßβάψει τις 

εξαγω γές
------------ ▲ ------------

ΟΙ ΚΕΝΤΡΙΚΕΣ ΤΡΑΠΕΖΕΣ

Του ΜΠΑΜΠΗ ΜΙΧΑΛΗ

Π αρά τη  συνεχιζόμενη πτώση του έναντι του θυρώ, οι 
περισσότερες κεντρικές τράπεζες του κόσμου 

συνεχίζουν να προτιμούν το  δολάριο ως βασικό τους 
αποθεματικό νόμισμα. Στο συμπέρασμα αυτό καταλήγει 
πρόσφατη έρευνα, που διεξήχθη μεταξύ 54 διαχειριστών 
διαθεσίμων κεντρικών τραπεζών απ' όλον τον κόσμο για τη 
Central Banking Publications και δόθηκε χθες στη

δημοσιότητα. Σύμφωνα με την 
έρευνα, οι περισσότερες 
κεντρικές τράπεζες (οι οποίες 
ελέγχουν σήμερα περίπου το 
50% των επίσημων 
συναλλαγματικών αποθεμάτων 
του τραπεζικού τομέα διεθνώς 
-σχεδόν 1,1 τρίο, δολάρια) 
συνεχίζουν να προτιμούν το 
δολάριο και τις  αξίες σε αυτό. 
Από τους 40 ερωτηθέντες 
διαχειριστές διαθεσίμων, οι 32 
δήλωσαν ότι δεν προτίθενται 
να αυξήσουν τις  τοποθετήσεις 
τους σε ευρώ παρά το 
γεγονός ότι το  κοινό νόμισμα 
ενισχύθηκε κατά περίπου 18% 
στη διάρκεια του 2002. Το 
τελευταίο συνεχίζει να 
αποτελεί κυρίαρχο 
αποθεματικό νόμισμα μόνο 
στις ευρωπαϊκές κεντρικές 
τράπεζες, όπου οι 
τοποθετήσεις σε ευρώ 
ξεπερνούν το  50% των 

συναλλαγματικών αποθεμάτων.
■  Σύμφωνα επίσης με την έρευνα, ο χρυσός συνεχίζει να 
διατηρεί την αξία του ως μια αποθεματικό αξία, καθώς 
παρέχει ασφάλεια σε περίπτωση μιας κρίσης ή μιας 
■καταστροφής. Οι διαχειριστές διαθεσίμων δεν αναμένουν 
αύξηση των πωλήσεων χρυσού από κεντρικές τράπεζες, ενώ 
ενδεχομένως κάποιες από τ ις  αυτές να προβούν ακόμη και 
σε αγορές του πολύτιμου μετάλλου. Η έρευνα διαπιστώνει 
ακόμη ότι τα παγκόσμια συναλλαγματικά αποθέματα 
αυξήθηκαν κατά 32%, στα 2,14 τρισ. δολάρια το 2002 έναντι 
1,62 τρισ. δολαρίων το  1997. Η άνοδος αυτή ήταν εν μέρει 
αποτέλεσμα των επιπτώσεων των τρομοκρατικών επιθέσεων 
στις ΗΠΑ το 2001, της αύξησης των δημοσίων δαπανών.και 
της προσφοράς κρατικών ομολόγων από την αμερικανική 
κυβέρνηση, όπως και της επιθυμίας αρκετών χωρών να 
εμποδίσουν την ανατίμηση των συναλλαγματικών τους 
ισοτιμιών έναντι του δολαρίου. Το 88% των ερωτηθέντων 
διαχειριστών διαθεσίμων εκτιμά ότι η τάση αύξησης των 
συναλλαγματικών αποθεμάτων από τις  κεντρικές τράπεζες 
θα συνεχιστεί, λόγω της αβεβαιότητας και των υψηλών 
ρίσκων των επενδύσεων.

Minolta: Παροχές

Ε κτακτες ενισχυτικές παροχές προς τους
εργαζομένους της αποφάσισε η Minolta, η οποία 

αντιπροσωπεύεται στην Ελλάδα από την Alpha Copy από 
το  1984. Η ιαπωνική ετα ιρεία  Minolta έχει ήδη στο 
ενεργητικό της 15 χρόνια αυτογνωσίας στην τεχνολογία 
του ψηφιακού αυτοματισμού γραφείου (εκτυπωτές, φαξ, 
φωτοαντιγραφικά, καθώς και ψηφιακά πολυμηχανήματα).

Προτιμούν 
πάντα τα 
αποθέματα 
δολαρίου
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Οικονομική

Μείωση
εξαγωγών 11,1%  
και διεύρυνση 
του ελλείμματος
Εκρηξη στο έλλειμμα του 
ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών 
προκαλεί η επιδείνωση της 
ανταγωνιστικότητας της ελληνικής 
οικονομίας.
Μετά τις επισημάνσεις της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, η οποία 
πιστοποιεί τη χειροτέρευση όλων 
των δεικτών ανταγωνιστικότητας, 
τα στοιχεία της Τράπεζας της 
Ελλάδος αποτυπώνουν την 
επίπτωση από την εξέλιξη αυτή 
στο εξωτερικό ισοζύγιο της 
χώρας.
Ετσι στο ενδεκάμηνο Ιανουαρίου - 
Νοεμβρίου ο εκτοπισμός των 
ελληνικών προϊόντων στις διεθνείς 
αγορές οδήγησε σε μείωση των 
εξαγωγών κατά 11,1 % και 
διεύρυνση του ελλείμματος στο 
ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών 
κατά 11,3%.
Σύμφωνα με τα στοιχεία της ΤτΕ 
το έλλειμμα στο ισοζύγιο 
τρεχουσών συναλλαγών στο 
ενδεκάμηνο διευρύνθηκε στα 
7,850 δισ. ευρώ, ποσό που 
αντιστοιχεί στο 5,5% του ΑΕΠ της 
χώρας.
Η εξέλιξη αυτή, σύμφωνα με την 
ΤτΕ, αντανακλά τον περιορισμό 
του πλεονάσματος του ισοζυγίου 
μεταβιβάσεων και τη διεύρυνση 
του εμπορικού ελλείμματος. 
Ειδικότερα, η μείωση των 
εξαγωγών κατά 11,1% «ευθύνεται» 
για την αύξηση του εμπορικού 
ελλείμματος (εκτός καυσίμων) 
κατά 568 εκατ. ευρώ, παρά τη 
μικρή μείωση των πληρωμών για 
εισαγωγές κατά 80 εκατ. ευρώ.

Στις υπηρεσίες
Στο ισοζύγιο υπηρεσιών το  
πλεόνασμα αυξήθηκε στα 9,7 δισ. 
ευρώ, παρ' όλο που οι εισπράξεις 
από το  τουριστικό συνάλλαγμα 
παρέμειναν σχεδόν στάσιμες (η 
αύξηση ήταν 0,1%).
Το έλλειμμα του ισοζυγίου των 
εισοδημάτων διευρύνθηκε 
ελαφρά, κυρίως λόγω της 
μείωσης των καθαρών 
εισπράξεων από αμοιβές και 
μισθούς. Τέλος, στον περιορισμό 
του πλεονάσματος του ισοζυγίου 
των μεταβιβάσεων συνέβαλε η 
μείωση των μεταβιβάσεων από 
την Ε.Ε. στα 5,1 δισ. ευρώ, έναντι 
5,2 δισ. ευρώ πέρυσι.
Στο ισοζύγιο χρηματοοικονομικών 
συναλλαγών το  ενδεκάμηνο 
Ιανουάριου - Νοεμβρίου 2002 
παρατηρήθηκε καθαρή εκροή 
ύψους 517 εκατ. ευρώ στην 
κατηγορία των αμέσων 
επενδύσεων, η οποία αφορά 
κυρίως επενδύσεις στο εξωτερικό 
από κατοίκους. Την ίδια περίοδο 
σημειώθηκε σημαντική καθαρή 
εισροή ύψους 10.983 εκατ. ευρώ 
στην κατηγορία των επενδύσεων 
χαρτοφυλακίου. Η εξέλιξη αυτή 
συνδέεται με τη σημαντική εισροή 
κεφαλαίων ξένων επενδυτών, 
κυρίως για την αγορά ελληνικών 
ομολόγων και δευτερευόντως για 
την αγορά μετοχών.

ΧΡ. ΖΙΩΤΗΣ

Τρεις διαφορετικές προΰεγγίοεις από τηνηγεοία του υπουργείου

Ευελιξία δηλώσεων για εργασιακά

Ο υπουργός Δ. Ρέππας μεταξύ των δύο υφυπουργών Ρ. Σπυρόπουλου και
Λ. Τζιόλα

ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑΚΑ ΕΠΙΔΟΜΑΤΑ

Την άλλη εβδομάδα 
το «π ότε» και το «π ώ ς»
Του ΧΡΗΣΤΟΥ ΜΕΓΑ

Λ ύθηκε το  «πόσα» ευρώ θα πάρουν 
αναδρομικά για τα οικογενειακά ε 

πιδόματα οι δημόσιοι υπάλληλοι. Μένει 
να διευκρινιστεί το  «πότε» και το  «πώς».

Στη συνάντηση που αναμένεται να 
πραγματοποιηθεί την ερχόμενη εβδο
μάδα, μεταξύ του προεδρείου της 
ΑΔΕΔΥ και του υπουργού Οικονομίας 
Νίκου Χριστοδουλάκη, ίσως να επιβε
βαιωθεί ότι οι δημόσιοι υπάλληλοι θα 
λάβουν τα αναδρομικά απότον Απρίλιο 
του 2001, καθώς το  Μ άρτιοτου ίδιου έ
τους το  Ανώτατο Ειδικό Δικαστήριο 
(ΑΕΔ) έκρινε ότι τα οικογενειακά επιδό
ματα τα δικαιούνται και οι δύο σύζυγοι, 
αφού αποτελούν «τμήμα μισθού» και ό
χι παροχή του κράτους. Ετσι, και ύστε
ρα από καθυστέρηση ενάμισι έτους, η 
κυβέρνηση συμμορφώνεται τόσο με 
την προαναφερθείσα απόφαση όσο και 
με τη  γνωμάτευση του Νομικού Συμ
βουλίου του Κράτους (14/4/2001), την 
οποία παρουσίασε η «Ε» και αναφέρει 
ότι η διοίκηση πρέπει αμέσως να συμ
μορφωθεί με την απόφαση του Δικα
στηρίου, και αναδρομικά, στις περιπτώ
σεις δικαστικών προσφυγών των δημο
σίων υπαλλήλων.

Τι δικαιούνται
Με δεδομένο ότι η κυβέρνηση συμ

μορφώθηκε, εν μέρει, ως προς την α
πόφαση του ΑΕΔ και καταβάλει τα επι
δόματα από τον περασμένο Ιούλιο 
(7/2002) οι δημόσιοι υπάλληλοι, όπως 
και οι συνταξιούχοι όλων των ταμείων, 
δικαιούνται αναδρομικά τουλάχιστον 
17,5 μηνών (14 μισθούς το  12μηνο, 
τους τρεις  επιπλέον μήνες -Απρίλιος- 
Ιούνιος- και το  δώρο Πάσχα).

Να σημειωθεί ότι το  επίδομα γάμου 
είναι 35 ευρώ το  μήνα, συν 17,5 ευρώ 
για το  α' και το  ίδιο ποσό για το  β' παι
δί. Κατά συνέπεια, για παντρεμένο με 
δύο παιδιά το  ποσό συνολικά που θα 
λάβει κυμαίνεται στα 612 ευρώ.

Η κυβέρνηση, υπό το  Βάρος των α
ντιδράσεων λόγω της μη συμμόρφω
σής της με την απόφαση του ΑΕΔ και

Se ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ ι
' ■ 1 . ■
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Δ Ω Σ Τ Ε  Τ Ω Ρ Α
το οικογενειακό

Το πρωτοσέλιδο της «Ε» (20/12/02) 
με άρθρο για την άμεση καταβολή 

του επιδόματος

τ ις  χιλιάδες των δικαστικών προσφυ
γών στις οποίες κατέφυγαν οι δημόσιοι 
υπάλληλοι σε υλοποίηση της απόφα
σης του ΑΕΔ, φαίνεται να συναινεί στην 
αναδρομική απόδοση των οικογενεια
κών επιδομάτων. «Θα δεχόμασταν ακό
μη και ομόλογα, αρκεί η κυβέρνηση να 
συμμορφωθεί ως προς την υποχρέωσή 
της», δηλώνει στην «Ε» ο πρόεδρος της 
ΑΔΕΔΥ Σπύρος Παπασπύρος. Η κατα
βολή των αναδρομικών μπορεί να γίνει 
και σε δόσεις, με μετρητά, η κλιμάκωση 
των οποίων δεν αποκλείεται να συγκλί
νει προς τον προεκλογικό χρόνο.

Ακριβώς το  προεκλογικό έτος του 
2004 αποτελεί την «λυδία λίθο» και για 
το  νέο μισθολόγιο, η έναρξη εφαρμο
γής του οποίου έχει προσδιοριστεί για 
τον Ιανουάριο του επόμενου χρόνου.

Οι εκτιμήσεις αναφέρουν ότι οι πολιτι
κές (αδήρητες) ανάγκες της κυβέρνη
σης ίσως αποτελέσουν, μαζί με τ ις  πιέ- 
σειςτης ΑΔΕΔΥ, το  κατάλληλο περιβάλ
λον για μια «γενναία» -γ ια  τα δεδομένα 
του Συμβουλίου Σταθερότητας στην ε
ντός ΟΝΕ περίοδο- αύξηση στους μι
σθούς σε 12 μήνες. Το μισθολόγιο ανα
μένεται να ολοκληρωθεί σε 3 ή 4 χρόνια.

★  Αντίθετη σε κάθε απόπειρα
καταστρατήγησης του ωραρίου 

με το  πρόσχημα των Ολυμπιακών 
Αγώνων είναι η Γενική Συνομοσπονδία 
Επαγγελματοβιοτεχνών και Εμπόρων - 
ΓΣΕΒΕΕ, με αφορμή τ ις  προτάσεις του 
υπουργείου Εργασίας.

Η «ανοικτή μέθοδος 
ουντονιομού»
Του ΧΡΗΣΤΟΥ ΜΕΓΑ

Ο όρος που περιγράφει τις ευρω
παϊκές διαδικασίες, όπου κάθε 
κράτος θέτει τους δικούς του ιδι

αίτερους στόχους, με βάση την αρχή 
της επικουρικότητας, εφαρμόζεται πλέ
ον και στην κυβέρνηση.

Με αφορμή την προεδρία της Ευρω
παϊκής Ενωσης και το (πρώτο) Συμ
βούλιο Κοινωνικών Υποθέσεων που 
διοργανώνεται προς το τέλος αυτής της 
εβδομάδας στο Ναύπλιο (23/24 Ιανουά
ριου) αναδείχθηκε και το θέμα των κυ
βερνητικών θέσεων στα εργαστακά. Και 
αυτό γιατί η προεδρεύουοα χώρα πρέ
πει να περιγράφει και, εν μέρει, προω
θήσει ορισμένα θέματα κοινοτικού εν
διαφέροντος. Από αυτές τις προτεραιό
τητες αναδεικνύονται και οι κυβερνη
τικές θέσεις και οι προσανατολισμοί.

Ομως την ευφορία από την ανάληψη 
της προεδρίας ακολούθησε η «ανοικτή 
μέθοδος συντονισμού» στο υπουργείο 
Εργασίας. Ο υφυπουργός Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων Ρ. Σπυρόπουλος, παρ’ όττ 
αναρμόδιος, με δηλώσεις του τάχθηκε 
υπέρ μιας «νέας ρύθμισης της αγοράς 
εργασίας», σημειώνοντας χαρακτηριστι
κά ότι αυτός είναι ο ορθός όρος για να 
αντικαταοταθεί η λέξη «ευελιξία».

Σ’ αντίθεση με τον υφυπουργό, ο υ
πουργός Εργασίας Δ. Ρέππας θεωρεί ό
τι στην Ελλάδα «υπάρχει ευελιξία» και 
περιορίζει τις παρεμβάσεις μόνο στην 
πρόσληψη 30.000 μερικώς απασχολου- 
μένων στο Δημόσιο. Πρόσθετα προτεί
νει, ως πρόεδρος του Συμβουλίου, κατ 
τη διαμόρφωση ενός κοινωνικού πυλώ
να με μετρήσιμους στόχους στην κοινω
νική ένταξη, την υγεία και τις συντά
ξεις. Στον αντίποδα, ο υφυπουργός για 
εργασιακά ζητήματα Λ. Τζιόλας εμφα-

νίζεται ενοχλημένος τόσο από τη σπου
δή Σπυρόπουλου όσο και από την υιο
θέτηση, εκ μέρους του υπουργείου 
Εργασίας, προτάσεων κατ πρακτικών, ό
πως ίο κακόηχο στα ελληνικά: «ενερ
γός γήρανση», που παραπέμπουν σε ε
πιδείνωση ίων όρων εργασίας και συ- 
νιαξιοδότηοης των εργαζομένων.

Γεγονός είναι ότι οι συνεχείς αναφο
ρές στην «ανάγκη» ευέλικτων μορφών 
απασχόλησης και η επαναφορά τέτοιων 
θεμάτων, πέραν του ότι καλλιεργούν το 
κατάλληλο έδαφος για την προώθησή 
τους, συντελούν στην «εμπέδωση του 
κατάλληλου κλίματος για την ανάπτυ
ξη της ασύδοτης δράσης των επιχειρή
σεων», σύμφωνα με κυβερνητικό παρά
γοντα.

Το παράδειγμα της Βρετανίας, της 
Ολλανδίας και της Ιρλανδίας, σε συν
δυασμό με το θέμα της ενοικίασης των 
εργαζομένων, μέσω πρακτορείων, δεί
χνει το μέλλον των θεσμών περί τις ερ
γασιακές σχέσεις. Οι ανωτέρω χώρες α
ποφεύγουν την οποιαδήποτε ρύθμιση 
στα θέματα της εργασίας, έστω και αν 
πρόκειται για παρέμβαση που οδηγεί 
σε πλήρη απελευθέρωση της αγοράς 
εργασίας. Και αυτό «γιατί η οποιαδήπο- 
τε ρύθμιση, όσο χαλαρή και αν είναι, 
είναι προτιμότερη από την απουσία θε
σμών».

Το ίδιο ισχύει και για την οδηγία ως 
προς τους όρους εργασίας των «ενοικια- 
ζομένων» εργαζομένων, οδηγία που θα 
ήθελε να προωθήσει η ελληνική προ
εδρία, αλλά σκοντάφτει στις άλλες χώ
ρες. Αρα η «ανοικτή μέθοδος συντονι
σμού», σε επίπεδο ευρωπαϊκών κρατών 
αυτή τη φορά, οδηγεί, όσον αφορά την 
κοινωνική πολιτική (για τα οικονομικά 
υπάρχει το Σύμφωνο Σταθερότητας), 
σε... εθνικοποίηση των πολιτικών για 
την εργασία και τις συντάξεις, άρα και 
σε εσωτερικό ευρωπαϊκό ανταγωνισμό 
ως προς τη μεγαλύτερη ευελιξία.

★ Δεν απαιτούνται (νέοι) νόμοι, αλλά η εφαρμογή των υπαρχόντων, 
τονίζει σε ανακοίνωσή της η ΓΣΕΕ με αφορμή τ ις  δηλώσεις 

κυβερνητικών παραγόντων (σ.σ. Σπυρόπουλος κ.λπ.) περί ευελιξίας στην 
αγορά εργασίας. «Στη χώρα έχουν θεσμοθετηθεί όλες οι μορφές 
εργασιακών σχέσεων που υπάρχουν στην Ε.Ε. και δεν υπάρχει πεδίο 
αλλαγών προς περαιτέρω ελαστικοποίπση», αναφέρεται σε ανακοίνωση 
της Εργατικής Συνομοσπονδίας και επαναφέρει το  στόχο για 35ωρη 
εβδομάδα εργασίας. Ως προς το  θέμα της μη τήρησης του εργατικού 
δικαίου, η ΓΣΕΕ επαναφέρει έρευνα η οποία κατέδειξε μια αγορά 
εργασίας-«ζούγκλα». Αναφορικά με τους Ολυμπιακούς Αγώνες, η «ΓΣΕΕ 
θα συμβάλει στη διεξαγωγή επιτυχημένων και ασφαλών Αγώνων» με την 
προϋπόθεση της «τήρησης των νόμων», ενώ κάθε άλλη «πλαγία μέθοδος» 
θα καταγγελθεί και «θα μας βρει αντίθετους».

0 Ακης σε Βρυξέλλες και ευρωκοινοβούλιο

Τ ις προτεραιότητες τη ς  προεδρίας 
στα θέματα που χειρίζετα ι το  

ΥΠΑΝ παρουσιάζει σήμερα και αύριο 
ο Ακης Τσοχατζόπουλος στο Ευρω
κοινοβούλιο και στην Κομισιόν.

Σήμερα ο υπουργός Ανάπτυξης θα 
πραγματοποιήσει την εναρκτήρια ομι
λία του σε διεθνή διάσκεψη με θέμα τη 
«Βιομηχανική πολιτική στη διευρυμένη 
Ευρώπη», που διοργανώνεται απάτην 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Στη διάσκεψη 
θα μιλήσουν επίσης ο πρόεδρος της 
Κομισιόν Ρομάνο Πρόντι, ο επίτροπος 
για τ ις  επιχειρήσεις και την κοινωνία 
της πληροφορίας Ερκι Λικάανεν, υ

πουργοί από τη  Βρετανία και τη Γερ
μανία, ανώτατα στελέχη της Κομισιόν, 
καθώς και εκπρόσωποι ευρωπαϊκών 
παραγωγικών, συνδικαλιστικών και 
κοινωνικών οργανώσεων.

Αύριο ο Ακης Τσοχατζόπουλος μετα
βαίνει στο Ευρωκοινοβούλιο, όπου και 
θα παρουσιάσει τ ις  προτεραιότητες 
στα μέλη της Επιτροπής Βιομηχανίας, 
Ενέργειας, Ερευνας και Τεχνολογίας 
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και στα 
μέλη της Επιτροπής Νομικών Θεμάτων 
και Εσωτερικής Αγοράς και στα μέλη 
της Οικονομικής και Κοινωνικής Επι
τροπής της Ευρωπαϊκής Ενωσης.
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Εως και 30% υψηλότερα οε οχέοη με την ιοτορικά κατώτατη τιμή τους οι ανεπτυγμένες κεφαλαιαγορές

Στο ναδίρ 4ετίας η Σοφοκλεους
Τον ιίιίΐο 
ιου μουνιζούρη 
ιης Ευρώπης 
διεκδικεί επάξια 
η Σοφοκθέους, 
που έιοι όπως 
πάει οε ίΐίγο δεν θα 
φαίνεται από 
το... φούμο.
Του ΒΑΣΙΛΗ ΓΕΩΡΓΑ

Χειρότερη αναπτυγμένη 
αγορά δεν υπάρχει οτο 
παγκόσμτο χρηματτοτη- 

ριακό στερέωμα, κι όποιος 
τρέφει αυταπάτες, αρκεί να ρί
ξει μια ματιά στις επιδόσεις 
των βαστκών δεικτών, τόσο σε 
σύγκριση με τις ιστορικά χα
μηλότερες όσο κατ με ττς υ
ψηλότερες τιμές της τελευταί
ας τετραετίας.

Ποια πιο γλαφυρή προσέγ
γιση από την ίδια την ετκόνα 
της εγχώρτας αγοράς;

Νέα κατώτατη τιμή 4ετίας 
χθες, στις 1.667,67 μονάδες, 
με τον γενικό δείκτη στο - 
1,3% και τις τράπεζες

Οι αποκλίσεις των διεθνών χρηματιστηριακών Δεικτών 
από τα ιστορικά υψηλά και τα ιστορικά χαμηλά 4ετίας

HEMSH ΚΑΤΩΤΑΤ0
4ΕΤΙΑΣ

ΗΜΕΡΟ
ΜΗΝΙΑ

% ΑΠΟ 
KATQTAT0

ΑΝΩΤΑΤΟ
4ΕΤΙΑΣ

ΗΜΕΡΟ
ΜΗΝΙΑ

% ΑΠΟ 
ΑΝΩΤΑΤΟ

Dow Jones: 8.697,9 7.286,3 9/10/02 19,37 11.723,0 14/1/00 -25,81

CAC-40 3.134,7 2.656,5 9/10/02 18,00 6.922,3 4/9/00 -54,72

DAX 3.054,1 2.597,9 9/10/02 17,56 8.065,0 7/3/00 -62,13

MIB 18.074,0 15.565,0 9/10/02 16,12 34.819,0 6/3/00 -48,09

NIKKEI 8.609,2 8.303,4 14/11/02 3,68 20.833,2 12/4/00 -58,68

Nasdaq 1.423,8 1.114,1 9/10/02 27,79 5.048,6 10/3/00 -71,80

S&P 914,6 776,8 9/10/02 17,75 1.527,5 24/3/00 -40,12

FTSE
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ΠΗΓΉ: ΠΕΝΤΕΔΕΚΑΣ ΑΧΕΠΕΥ

(-2,55%) να δοκιμάζονται ά
γρια γτα άλλη μτα ημέρα. 
Την ώρα, πάντως, που οι με
γάλες διεθνείς κεφαλαιαγο
ρές όχι μόνο κέρδιζαν έδα
φος, αλλά κατάφερναν να 
διατηρούν και απόσταση α
σφαλείας από την ιστορικά 
χαμηλότερη τιμή τους που 
«έπιασαν». την περίοδο Σε- 
πτεμβρίου-Οκτωβρίου, με α-

φορμή τον προετοιμαζόμενο 
πόλεμο εναντίον του Ιράκ.

Στον πίνακα που επεξεργά
στηκε η Πεντεδέκας 
ΑΧΕΠΕΥ φαίνεται ξεκάθαρα 
ότι η Σοφοκλέους αποτελεί τη 
μόνη -οε σύνολο 9 χρηματι
στηρίων- που συνεχίζει την ε
λεύθερη πτώση της και το 
2003.

Την ίδια στιγμή στη μητέ-

ρα όλων των χρηματιστηρίων, 
τη Wall Street, ο δείκτης 
Dow Jones βρίσκεται σήμε
ρα σχεδόν κατά 20% υψηλό
τερα σε σχέση με τα ιστορικά 
χαμηλά 4εττας (9 Οκτωβρίου 
2002), ενώ έχει «διορθώοετ» 
μόλτς κατά 25,81% σε σύγκρι
ση με τις 11.723 μονάδες όπου 
βρέθηκε στις 14 Ιανουάριου 
2000. Παράλληλα, ο δείκτης

Στρατηγικός επενδυτής

Nasdaq κερδίζει περίπου 
28% από τα χαμηλά του, ενώ 
σημειώνει απώλειες 71,8% σε 
σχέση με την ιστορικά υψη
λότερη τιμή του.

Στη Γαλλία, ο δείκτης Cae 
40 βρίσκεται πάνω από τις 
3.130 μονάδες, ήτοι έχει ενι- 
σχυθεί σε ποσοστό 18% από 
τις 9 Οκτωβρίου του 2002, ο
πότε είχε κλείσετ στο κατώτα- 
το σημείο των τεσσάρων τε
λευταίων ετών (2.656,5 μονά
δες). Σε σύγκρτση με την ι
στορικά υψηλότερη τιμή του 
(6.922,3 μονάδες στις 
4/9/2000) υποχωρεί σε ποσο
στό 54,7%.

Υψ ηλότερα 17,56%
Στη Γερμανία o DAX είναι 

σήμερα υψηλότερα κατά 
17,56% σε σχέση με τα τστο- 
ρικά χαμηλά του (2.597,9 μο
νάδες), ενώ καταγράφει απώ
λειες άνω του 62% από τα ι
στορικά υψηλά του Μαρτίου 
2000.

Υψηλότερα κατά 16,2% σε 
σχέση με τον Οκτώβριο είναι 
κατ ο ιταλικός Mibtel, κατά 
17,75% ο αμερικάνικος S&P, 
κατά 5,74% ο αγγλικός FTSE 
100, κ.ά.

Του ΔΗΜΗΤΡΗ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗ 
dkgianis@enet.gr

ΑΔΥΝΑΜΙΑ-ΠΡΟΒΛΗΜΑΤΙ- 
ΣΜΟΣ: Η άνοδος των μεγά
λων ευρωπαϊκών αγορών 
στην αρχή της χθεσινής συνε

δρίασης -ανπστράφηκε 
προς το τέλος-δεν 

στάθηκε ικανή να 
αλλάξει την πτωτική 

τάση που είχε διαμορ
φωθεί στη Σοφοκλέους με 

το γενικό δείκτη να καταγράφει 
απώλειες 1,30%. Η αδυναμία των 

τραπεζών (-2,55%), με προεξάρχου- 
σατην Εμπορική, έπαιξε καθοριστικό ρόλο στην πτώση 
όπως και η νέα υποχώρηση της ΔΕΗ (-2,15%), όπου λά
μπει διά της απουσίας του ο γνωστός ξένος αγορα
στής, και της Τιτάν (-2,23%). Η κατάσταση θα ήταν πιο 
δύσκολη αν OTE (+0,19%), ΟΠΑΠ (αμετάβλητος), 
Coca-Cola Beverages (+0,64%) και Ελληνικά Πετρέ
λαια (+1,57%) δεν προέΒαλλαν ανάσταση. Προβλημα
τισμός μετά την πυρκαγιά που έκαψε τις παλιές εγκα
ταστάσεις της Καρδασιλάρης στο Ρουφ, με αποτέλε
σμα να ανασταλεί η διαπραγμάτευση της μετοχής της.

ΕΜΠΟΡΙΚΗ-STOCK OPTIONS: Η μεγάλη χθεσινή 
πτώση (-6,69%) της μετοχής της ΕμπορικήςΤράπεζας 
(13,12 ευρώ) δεν θα πρέπει να εκπλήξει κανέναν από 
τη στιγμή που 480.000 νέες μετοχές με τιμή κτήσης τα 
5 ευρώ θα αρχίσουν να γίνονται αντικείμενο διαπραγ
μάτευσης από την Τετάρτη. Οι μετοχές προέρχονται 
από το τελευταίο πρόγραμμα διάθεσης μετοχών της 
Εμπορικής με τη μορφή δικαιώματος προαιρετικής α
γοράς (stock option plan) από 6.800 υπαλλήλους της 
τράπεζας. Με δεδομένο ότι η τιμή εξάσκησης των δι
καιωμάτων τέθηκε τόσο χαμηλά και με δεδομένο ότι η 
υπεραξία που προκύπτει ανά μετοχή είναι μεγάλη (π.χ. 
13,12-5 = 8,12 ευρώ ανά μετοχή) και αφορολόγητη εί
ναι εύλογο να περιμένει κανείς ότι θα υπάρξουν ρευ
στοποιήσεις, κάτι που η αγορά σπεύδει να προεξο-

φλήσει. Αναλυτές ανέφεραν χθες ότι οι 480.000 μετο
χές αντιστοιχούν σε 18 φορές το μέσο ημερήσιο όγκο 
της μετοχής του τελευταίου μήνα και 6 φορές το μέσο 
ημερήσιο συναλλακτικό όγκο του τελευταίου ^ μ ή 
νου, πράγμα που οδηγεί πολλούς στο συμπέρασμα ό
τι οι ρευστοποιήσεις θα διαρκέσουν αρκετές συνε
δριάσεις, με ό,τι αυτό πιθανόν συνεπάγεται για τη με
τοχή της Εμπορικής. Το γεγονός μάλιστα ότι η τιμή ε
ξάσκησης των δικαιωμάτων τέθηκε τόσο χαμηλά (5 ευ
ρώ) χωρίς μάλιστα να συνοδεύεται από την επίτευξη 
κάποιου ποσοτικού στόχου (π.χ. αύξηση κερδών) που 
θα προσέδιδαν και κάποια αξία στους μετόχους της 
Εμπορικής, έγινε αντικείμενο σχολιασμού και κριτικής 
στην αγορά. «Πώς είναι δυνατόν μια τράπεζα που πα
ρουσίασε μείωση κερδών της τάξης του 24% το 2001 
και 64% το 9μηνοτου 2002 να προσφέρει μετοχές σε 
τόσο χαμηλή τιμή, τη στιγμή μάλιστα που η ίδια αγό
ραζε μετοχές της πάνω από τα 19 ευρώ πριν από με
ρικούς μήνες στο πλαίσιοτου προγράμματος ιδίων με
τοχών;», μας ρώτησε ενδεικτικά ο επικεφαλής του τμή
ματος ανάλυσης γνωστής χρηματιστηριακής εταιρεί
ας, απ ηχώντας τις απόψεις κι άλλων στην αγορά.

8$8Β-ΟΤΕ-ΦΘΗΝΟΣ ΜΕΝ ΑΛΛΑ: Το να χαρακτηρί- 
ζεται μια μετοχή αμυντική λόγω χαμηλού Ρ/Ε, υψηλής

μερισματικής απόδοσης (άνω του 6%) και ισχυρού ι
σολογισμού δεν αρκεί για να ανεβεί, παρατηρεί η 
Schroder Salomon Smith Barney (SSSB) σε χθεσινή 
έκθεσή της, επαναλαμβάνοντας την τιμή-στόχο των 12 
ευρώ για τη μετοχή. Κλειδί για τη μελλοντική πορεία 
του OTE θεωρεί τις επιδόσεις της σταθερής τηλεφω
νίας στην Ελλάδα καθώς αναμένει ένταση του αντα
γωνισμού με την είσοδο και του νέου παίκτη (Τellas της 
ΔΕΗ-Wind) στην αγορά και την προεπιλογή φορέα. 
Αναφορικά μετά Βαλκάνια, η SSSB θεωρεί ότι για τώ
ρα τουλάχιστον αποτελούν πηγή κινδύνων, ενώ ειδικό
τερα για τη RomTelecom διαπιστώνει ότι η απόδοση 
της συνολικής επένδυσης ίσως δεν ξεπεράσει το κό
στος κεφαλαίου, ενώ πιστεύει ότι το σημερινό επίπεδο 
επενδύσεων στη RomTelecom είναι χαμηλό και θα 
πρέπει να αυξηθεί. Επιπλέον, διατυπώνει τον προβλη
ματισμό της για το τι μέλλει γενέσθαι με την κινητή στη 
Ρουμανία και τη Σερβία. Τι θα μπορούσε να δώσει ώ
θηση στη μετοχή του Οργανισμού; Η βελτίωση της πα
ραγωγικότητας (efficiency) της σταθερής τηλεφωνίας 
στην Ελλάδα και το ξεκαθάρισμα του τοπίου στη Ρου
μανία και τη Σερβία, απαντά η SSSB. Εμείς θα προ
σθέταμε τη λήξη των ρευστοποιήσεων στον OTE από 
τα funds της Capital.

Η ΕΠΙΔΗΜΙΑ ΤΩΝ STOCK OPTIONS; Με καθυστέρηση λίγων χρόνων, ως συνήθως 
άλλωστε, η μία εισηγμένη εταιρεία μετά την άλλη σπεύδουν να υιοθετήσουν προγράμματα διάθεσης 
μετοχών με τη μορφή δικαιωμάτων προαίρεσης στους υπαλλήλους τους, κυρίως στους 
υψηλόβαθμους, με όρους που φανερώνουν ότι στόχος τους δεν είναι η ενίσχυση της 
παραγωγικότητας αλλά η καταβολή αφορολόγητων μπόνους. Αυτή η πρακτική, που 
πρωτοχρηοιμοποιήθηκε κατά κόρον στις ΗΠΑ, μπορεί όντως να ενισχύει το εισόδημα όσων εξασκούν 
αυτά τα δικαιώματα. Από την άλλη πλευρά, όμως, ενισχύει την εντύπωση που υπάρχει ότι αυτή η 
αγορά είναι για τους λίγους, και ειδικότερα για όσους έχουν προνομιακές θέσεις ή πληροφόρηση. Το 
ελάχιστο λοιπόν που μπορούν να κάνουν οι επίσημες αρχές είναι να δημοσιοποιήσουν συγκεντρωτικό 
πίνακα όλων των εταιρειών που έχουν τέτοια προγράμματα, τον αριθμό των μετοχών, τις τιμές και τις 
ημερομηνίες εξάσκησης για να πληροφορηθεί το ευρύ κοινό την έκταση του φαινομένου.
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Ασφαλισμένος στη φωτιά 
ο Καρδασιλάρης
'♦Π λήρω ς ασφαλισμένο ήταν, σύμφωνα με τη διοίκηση της 
ετα ιρείας Καρδασιλάρης ΑΕΒΕ, το εργοστάσιο παραγωγής και 
συσκευασίας ξηρών καρπών, που καταστράφηκε χθες από 
πυρκαγιά στο Βοτανικό. Η φωτιά, που ξέσπασε από άγνωστη 
αιτία στις 5.15 το  πρωί της Δευτέρας, κατέκαψε το διώροφο 
κτίριο 4.000 τ.μ., όπου στεγάζονταν τα κεντρικά γραφεία της 
μεγαλύτερης ελληνικής ετα ιρείας ξηρών καρπών, οι 
αποθηκευτικοί χώροι και μέρος της παραγωγικής μονάδας, η 
οποία είχε δυνατότητα επεξεργασίας 5 τόνων ξηρών καρπών 
ανά ώρα. Η διοίκηση της Ωετάίοο διευκρίνισε πάντως χθες ότι

θα καταβληθεί προσπάθεια, 
ώστε η παραγωγική 
διαδικασία να συνεχιστεί 
μέσω άλλων μικρότερων 
θυγατρικών μονάδων που 
διαθέτει η ΟθΓάίοο στην 
Ελλάδα (Κρήτη, 
Πελοπόννησο, Ηπειρο) και 
για το σκοπό αυτόν εντός 
των επόμενων εβδομάδων 
προγραμματίζεται να τεθούν 

σε λειτουργία νέες γραμμές παραγωγής. Δεν έδωσε 
απαντήσεις, ωστόσο σε άλλα ερωτήματα, και κυρίως εάν 
υπήρχε σύστημα πυρόσβεσης στις εγκαταστάσεις, ή, εφόσον 
υπήρχε, γιατί δεν τέθηκε σε λειτουργία, με αποτέλεσμα να 
κινδυνέψει να τιναχτεί στον αέρα μια ολόκληρη περιοχή. Σε 
κάθε περίπτωση πάντως, αυτό που αποδεικνύεται είναι ότι το 
κακό θα είναι μικρό για την εταιρεία Καρδασιλάρης, καθώς όχι 
μόνο ήταν εξασφαλισμένη και για διαφυγόντα κέρδη 
(Κούμπας), αλλά είχε ούτως ή άλλως προγραμματίσει φέτος τη 
μετεγκατάστασή της στη νέα υπερσύγχρονη μονάδα που έχει 
ανεγείρει στο Σχηματάρι της Βοιωτίας, με τετραπλάσια 
δυναμικότητα της υπάρχουσας. Σε ό,τι αφορά την οικονομική 
κατάσταση της εισηγμένης εταιρείας -η  μετοχή της τέθηκε 
από χθες εκτός διαπραγμάτευσης έως ότου δοθούν 
διευκρινίσεις- ίσως το  μόνο «ενοχλητικό» στοιχείο είναι οι 
διογκωμένες της υποχρεώσεις. Στη λογιστική κατάσταση 
9μήνου η εταιρεία εμφάνιζε συνολικές υποχρεώσεις της τάξης 
των 60 εκατ. ευρώ, περίπου τριπλάσιες σε σχέση με το  ύψος 
των ιδίων κεφαλαίων της.

Εκτός
διαπραγμάτευσης 

η μετοχή μέχρι 
να δοθούν 

διευκρινίσεις
------------ ▲ ------------

«Χ τίζο υ ν » εμπορικό κέντρο 
18.000 τ.μ. στην Πειραιώς
♦ Σ τ η ν  αξιοποίηση έκτασης 10 στρεμμάτων επί της οδού 
Περαιώς με την ανέγερση εμπορικού κέντρου συνολικής 
επιφάνειας περίπου 18.000 τ.μ. αναμένεται να προχωρήσει 
σύντομα ο επικεφαλής του ομίλου εταιρειών SATO Σωτήρης 
Θεοδωρίδης. Το συγκεκριμένο ακίνητο, το  οποίο ο κ. 
Θεοδωρίδης αγόρασε από την εταιρεία ΧαλυΒουργική της 
οικογένειας Αγγελοπούλου, βρίσκεται δίπλα στο κατάστημα της 
αλυσίδας Praktiker επί της οδού Πειραιώς 180. Για την 
ανάπτυξη του εμπορικού κέντρου, το οποίο θα περιλαμβάνει και 
υπόγειο χώρο στάθμευσης τεσσάρων επιπέδων, πρόκειται να 
επενδυθούν περίπου 20 εκατ. ευρώ, ενώ ήδη έχουν ξεκινήσει 
επαφές με επιχειρήσεις για την ανεύρεση μισθωτών. Μεταξύ 
αυτών συγκαταλέγονται μεγάλες αλυσίδες super market, ενώ 
είναι πολύ πιθανό στο νέο εμπορικό κέντρο να στεγαστούν και 
καταστήματα των αλυσίδων που διαχειρίζεται ο Ομιλος SATO 
(Βο Concept, Divani & Divanl). Αξίζει να σημειωθεί ότι κατά 
μήκος του άξονα της Πειραιώς σχεδιάζονται διάφορες 
επενδύσεις εμπορικού χαρακτήρα, ωστόσο αντιμετωπίζουν 
μέχρι σήμερα μικρά ή.μεγάλα γραφειοκρατικά και πολεοδομικά 
προβλήματα, με αποτέλεσμα να έχει σημειωθεί σημαντική 
καθυστέρηση στην προώθησή τους.Μεταξύ των επενδυτών που 
επιδιώκουν να υλοποιήσουν τέτοιου είδους έργα στην περιοχή, 
περιλαμβάνονται οι όμιλοι Χαραγκιώνη, Φουρλή, Τράπεζας 
Πειραιώς και ο ισραηλινών συμφερόντων οίκος Plaza. Ο όμιλος 
Χαραγκιώνη σε συνεργασία με την πορτογαλική Sonae 
προωθούν τη δημιουργία του εμπορικού κέντρου Aegean Park.
Η εν λόγω επένδυση, ύψους άνω των 100 εκατ. ευρώ, συναντά 
πολεοδομικά εμπόδια, τα οποία δεν έχει καταστεί δυνατό να 
ξεπεραστούν. Ανάλογα προβλήματα αντιμετωπίζει και η 
επένδυση που προωθούσε η ΒΙΣ σε συνεργασία με την 
ισραηλινή Plaza Centers επίσης στην Πειραιώς, από όπου τελικά 
αποχώρησε η ελληνική εταιρεία. Προβλήματα και 
καθυστερήσεις -που όμως φαίνεται να ξεπερνιούνται- 
συνάντησε μία ακόμα επενδυτική προσπάθεια στην Πειραιώς. 
Πρόκειται για το  εμπορικό κέντρο που προωθούσαν οι όμιλοι 
Lamda Development και Carrefour. Τελικά η έκταση πουλήθηκε 
στον όμιλο Φουρλή, που στοχεύει να λειτουργήσει στην περιοχή 
το  πρώτο ΙΚΕΑ της Αθήνας.

Κ. ΛΑΜΠΡΟΥ

Από την ΕΚΠΟΙΖΩ, για επώαρύνοεις που θεωρούνται παράνομες

Αγωγές κατά 6 τραπεζών για προμήθειες
Ομαδικές αγωγές 
δανειοδηπιών καιά έξι 
τραπεζών κατέθεοε η 
καιαναθωιική 
οργάνωοη ΕΚΠΟΙΖΩ, 
για την επιοιροφή 
εξόδων που 
παρακράιηοαν οι 
τράπεζες κατά τη 
ούναψη δανείων.

Του ΜΙΧΑΛΗ ΚΑΪΤΑΝΤΖΙΔΗ

Οι αγωγές στην παρούσα φά
ση αφορούν περίπου 30 δα
νειολήπτες, οι οποίοι ζη

τούν από το δικαστήριο να τους ε
πιστρέφουν οι τράπεζες ποσά από 
450 μέχρι και πάνω από 2.000 ευ
ρώ. Τα ποσά αυτά παρακραιηθη- 
καν κατά τη σύναψη του δανείου 
ως «προμήθειες», «έξοδα φακέ
λου» και έξοδα δανειοδότησης και 
τελικά επιβαρύνουν τα δάνεια με 
ποσοστά 1-2% πέραν του ουμφω- 
νημένου επιτοκίου.

Η ΕΚΠΟΙΖΩ δεν θέλησε να δη
μοσιοποιήσει τις τράπεζες κατά 
των οποίων στρέφεται. Σύμφωνα 
πάντως με πληροφορίες αυτές εί
ναι οι Αλφα, Εθνική, Εμπορική, 
Ασπίς, Λαϊκή και Γιούρομπανκ, 
ενώ, όπως είπε στην «Ε» η πρόε
δρος της οργάνωσης Παναγιώτα 
Καλαποθαράκου, μέσα στο επό

μενο δεκαήμερο θα ακολουθή
σουν νέες αγωγές και κατά άλλων 
τραπεζών.

Οπως είναι γνωστό, το Πολυμε
λές Πρωτοδικείο Αθηνών, ύστερα 
από συλλογική αγωγή της ίδιας 
οργάνωσης, έχει κρίνει ως παρά
νομους και καταχρηστικούς 17 ό
ρους συμβάσεων στεγαστικών δα
νείων. Σ’ αυτή δε την απόφαση 
στηρίζονται οι νέες αγωγές και 
αυτές που θα ακολουθήσουν.

θα  πρέπει να σημειωθεί ότι η 
Τράπεζα της Ελλάδος με εγκύ
κλιό της είχε ζητήσει από τις ε
μπορικές τράπεζες να γίνουν πε
ρισσότερο διαφανείς οι όροι δα

νεισμού. Οι ρυθμίσεις αυτές θα έ
πρεπε να ισχύσουν από την 1η Ια
νουάριου.

Ωστόσο, με νεότερη εγκύκλιό 
της, την περασμένη Παρασκευή, 
έδωσε τρίμηνη παράταση για τη 
συμμόρφωση των τραπεζών, οι ο
ποίες σε κάθε περίπτωση δεν δεί
χνουν διατεθειμένες να προχωρή
σουν σε αλλαγές επί της ουσίας, 
που θα τις στερούσαν έσοδα, πε- 
ριοριζόμενες στην αποδοχή συ
στάσεων για περισσότερο λεπτο
μερή ενημέρωση των δανειολη
πτών, σχετικά με τους δανειακούς 
όρους και τις επιβαρύνσεις που υ- 
φίστανται.

Η διαμάχη των 
καταναλωτών 
με τις
τράπεζες για 
καταχρη
στικούς όρους 
σε δάνεια 
μεταφέρεται 
στις αίθουσες 
των
δικαστηρίων

ΓΙΑ ΠΑΝΩΤΟΚΙΑ

Μητσοτάκης 
κατά κυβέρνησης- 
τραπεζών
♦  Ο Κ. Μητσοτάκης ύψωσε χθες 
τους τόνους για το  θέμα των 
πανωτοκίων, λέγοντας ότι θα 
ζητήσει από τη Ν.Δ. να αναδείξει το 
θέμα αυτό στη Βουλή. Μετά τη 
συνάντησή του με τον διοικητή της 
Τράπεζας της Ελλάδας Ν.
Γκαργκάνα, ο επίτιμος πρόεδρος 4 
της Ν.Δ. είπε ότι τα πανωτόκια είναι 
ντροπή για το πολιτικό μας σύστημα, 
διότι η κυβέρνηση εμπαίζει όχι πλέον 
μια συγκεκριμένη μερίδα, αλλά το 
Κοινοβούλιο ολόκληρο: «Το 
Κοινοβούλιο ψήφισε τρεις νόμους.
Οι νόμοι δεν εφαρμόζονται από τις  
τράπεζες, οι οποίες ιταμά και 
προκλητικά αρνούνται να 
εφαρμόσουν την εγκύκλιο, την οποία 
εξέδωσε ο υπουργός Οικονομίας σε 
εφαρμογή του νόμου. Ο διοικητής 
της τράπεζας μου είπε ευθέως ότι η 
Τράπεζα της Ελλάδος δεν έχει τη 
δυνατότητα να επιβάλει καμία 
άποψη στις τράπεζες. Ο κ. 
Χριστοδουλάκης ισχυρίζεται ότι δεν 
μπορεί να κάνει άλλο νόμο. Οι 
τράπεζες λένε “έχουμε μαζί μας τον 
υπουργό διότι κάνει νόμο κι εμείς 
δεν εφαρμόζουμε την εγκύκλιο” και 
παρουσιάζεται μια κατάσταση η 
οποία αποτελεί φαινόμενο μιας 
θλιβερής παρακμής», είπε 
χαρακτηριστικά.

Τα 10 SOS των φορο-ελέγχων
Υ ψηλές επ ιστροφές φόρων και εκπτώσεις δαπανών, υ- 

περτιμολογήσεις ή υποτιμολογήσεις, ονομασπκοποίηση 
μετοχών, αύξηση αξιών ακινήτων και επενδύσεις αναπτυξια
κών νόμων μπαίνουν στο στόχαστρο των ελεγκτικών υπηρε
σιών, οι οποίες θα ελέγξουν κατά προτεραιότητα τ ις  χρήσεις 
μέχρι και το  1998. Πρώτα, σύμφωνα με εγκύκλιο του υπουρ
γείου Οικονομίας -Οικονομικών, θα ελέγχονται οι ανέλεγκτες 
χρήσεις μέχρι και το  1998(εφόσον είναι τουλάχιστον τρεις) 
και θα έπεται ο έλεγχος των χρήσεων από το  1999 και μετά, το  
αργότερο κατά το  επόμενο έτος. Διευκρινίζεται ότι για επιχει
ρήσεις που διέκοψαν τη  δραστηριότητά τους ή σε όσες είχαν 
διαπιστωθεί παραβάσεις για πλαστά ή εικονικά ή νοθευμένα 
φορολογικά στοιχεία, ο έλεγχος θα αφορά όλες τ ις  ανέλε
γκτες χρήσεις μέχρι και το  2001.

Ο έλεγχος θα γίνεται με συνοπτικές διαδικασίες, αξιοποιώ- 
ντας κάθε υπηρεσιακό στοιχείο ή πληροφορία από όπου προ
κύπτει φοροδιαφυγή και θα βασίζεται σε 10 Βασικά σημεία:
1 . Αν τηρήθηκαν τα  Βιβλία και στοιχεία για το  κεντρικό κατά
στημα και τα  υποκαταστήματα.
2 . Αν τα  τηρηθέντα βιβλία-στοιχεία, συμπεριλαμβανομένων 
και των πρόσθετων, τηρήθηκαν σύμφωνα με τ ις  φορολογικές 
διατάξεις.
3 . Αν εφαρμόστηκε ο προβλεπόμενος σε κάθε χρήση συντε
λεστής καθαρού κέρδους επί των αγορών ή των ακαθάριστων 
εσόδων.
4 . Αν για προσωπικές ετα ιρείες (Ο.Ε., Ε.Ε.), ετα ιρείες περιο
ρισμένης ευθύνης και νομικά πρόσωπα κερδοσκοπικού χαρα
κτήρα υπάρχει νόμιμο συστατικό έγγραφο και αν οι τυχόν 
τροποποιήσεις καλύπτονται νομότυτα.
5 . Αν για κοινοπραξίες εηιτηδευματιώ ν έχει κατατεθεί στην

αρμόδια Εφορία η έγγραφη συμφωνία, πριν από την έναρξη 
εργασιών.

Υπαρξη δικαιοΒογητικών
6. Αν για επ ιστροφές και εκπτώσεις σημαντικών ποσών υ
πάρχουν νόμιμα δικαιολογητικά. Κι ως νόμιμα ποσά θεωρού
νται: άνω των 200.000 δρχ. για επ ιχειρήσεις που δεν τηρούν 
βιβλία ή τηρούν βιβλία Α' ή Β' κατηγορίας και άνω των 500.000 
δρχ. για επ ιχειρήσεις με βιβλία Γ  κατηγορίας για κάθε φορο
λογικό στοιχείο.
7 . Αν έχουν εφαρμοστεί οι νόμιμες διαδικασίες για τ ις  παρα
γωγικές επενδύσεις και αφορολόγητες κρατήσεις των ανα
πτυξιακών νόμων.
8 . Αν τα  δεδομένα τωΥ φορολογικών ταμειακών μηχανών 
συμφωνούν με τ ις  αντίστοιχες καταχωρήσεις στα βιβλία.
9 . Αν υπάρχουν υπερτιμολογήσεις ή υποτιμολογήσεις.
10 . Αν τηρήθηκαν οι νόμιμες διαδικασίες για την ονομασπ
κοποίηση των μετοχών και την αναπροσαρμογή τη ς  αξίας των 
ακινήτων.

Σημειώνεται ότι η συντόμευση του χρόνου διενέργειας των 
ελέγχων αποσκοπεί στον περιορισμό των ανέλεγκτων φορο
λογικών υποθέσεων. Ο άμεσος έλεγχος αυτών θα συμβάλει 
και στον περιορ ισμότης φορολογικής μνήμης στην τελευτα ία  
τρ ιετία  1999-2001, που ισχύει απότην 1η Ιανουάριου.

Ακόμη, προβλέπεται η επέκταση τη ς  συνάφειας (προσδιο
ρισμός εσόδων βάσει δαπανών, αγορών, πωλήσεων, αποσβέ
σεων και περιθωρίου κέρδους) στο σύνολο των ελεύθερων ε- 
παγγελματιών και επιχειρήσεων (Βιβλία Α' ή Β' κατηγορίας ή 
χωρίς υποχρέωση τήρησης βιβλίων).

ΕΛ. ΚΩΣΤΑΡΕΛΟΥ

Ευρυζωνικές 
υπηρεσίες από *  
τη Vivodi
'■►Γρήγορη (αλλά και ακριβή) 
πρόσβαση στο Διαδίκτυο για τους 
ιδιώτες υπόσχεται η Vivodi, η οποία 
παρέχει πλέον ευρυζωνικές 
υπηρεσίες (ADSL) και στους 
οικιακούς χρήστες.
Η εταιρεία ανακοίνωσε τρία πακέτα 
με ταχύτητα σύνδεσης 256, 384 και 
512 Kbps και μηνιαία χρέωση 95,
120 και 140 ευρώ αντίστοιχα, ενώ ** 
υπάρχει επίσης εφάπαξ κόστος 190 
ευρώ για την ενεργοποίηση και 
εγκατάσταση του εξοπλισμού 
πρόσβασης. Γ ια την ώρα οι νέες 
υπηρεσίες παρέχονται σε 
συγκεκριμένες περιοχές της 
Αθήνας και του Πειραιά, ενώ στο 
μέλλον το  δίκτυο θα επεκταθεί για 
να καλύψει και άλλες πόλεις της 
χώρας. Αναλυτικές πληροφορίες 
για τη νέα υπηρεσία 
παρέχονται από τον κόμβο της 
εταιρείας (www.vivodi.gr), καθώς 
και από το  τηλεφωνικό της κέντρο 
(801-11-45600).
Ως σήμερα ευρυζωνικές υπηρεσίες 
παρείχε μόνο η Intraconnect, ενώ ο 
OTE αναμένεται να διαθέσει 
συνδέσεις ADSL εντός των 
επόμενων μηνών.

+■

mailto:dkgianis@enet.gr
http://www.vivodi.gr
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^ διαφθορά δεν είναι ένα περιθωριακό 

I φαινόμενο, μια ασήμαντη ή τυχαία 
Π  δυσλειτουργία του συστήματος.
Χι X Αποτελεί αντίθετα μια σταθερή και 
οργανική συνιστώσα της οικονομικής και της 
πολιτικής ζωής στις σύγχρονες δυτικές 
κοινωνίες.
Το σύστημα της διαφθοράς απλώνει τις ρίζες 
του στον κόσμο της οικονομίας και των 
επιχειρήσεων, στις δομές της πολιτικής 
εξουσίας και της κρατικής διοίκησης, ακόμη 
και σε τομείς που υποτίθεται ότι είναι οι 
εγγυητές του δημόσιου καλού και οι 
θεματοφύλακες της δημοκρατικής 
νομιμότητας. Στα δίκτυα της διαφθοράς 
διαπλέκονται επιχειρηματίες, εκλεγμένοι 
πολιτικοί, δημόσιοι λειτουργοί κ.ά.
Οι ευρωπαϊκές κυβερνήσεις διακηρύσσουν 
συμβολικά τη βούλησή τους να 
καταπολεμήσουν την πολιτική διαφθορά, 
χωρίς ωστόσο να λαμβάνουν συγκεκριμένα 
και αποτελεσματικά μέτρα. Στην 
πραγματικότητα, τα ίδια τα κράτη προωθούν 
ή ανέχονται παράνομες συμπεριφορές, όπως 
είναι λ.χ. το ξέπλυμα του μαύρου χρήματος, 
οι αφανείς προμήθειες και δωροδοκίες, 
η ύπαρξη διαφόρων «φορολογικών 
παραδείσων» κ.λπ.
Η αυξανόμενη επιρροή που ασκούν τα 
οικονομικά συμφέροντα στη δημόσια 
σφαίρα, αλλά και η εξασθένηση της 
νομιμότητας και της εξουσίας των 
κρατών απέναντι στους υπερεθνικούς 
οργανισμούς και την παγκοσμιοποίηση 
των συναλλαγών περιορίζουν δραστικά τα 
περιθώρια για σημαντικές διαρθρωτικές 
μεταρρυθμίσεις και για αποτελεσματική 
δράση κατά της διαφθοράς.
Το φαινόμενο της διαφθοράς που 
εκδηλώνεται στις αναπτυγμένες 
δημοκρατικές κοινωνίες αναλύει ο Γάλλος 
μελετητής ΠιερΛασκούμ στο Βιβλίο του 
«Διαφθορά», που θα κυκλοφορήσει σύντομα 
και στη γλώσσα μας από τις εκδόσεις 
«Καστανιώτη» (Μετάφραση: Αγγελος 
Φιλιππάτος, πρόλογος: Νίκος Κοτζιάς). Το 
Βιβλίο αυτό εντάσσεται στην αξιόλογη σειρά 
«Αναστοχαομός», που επιμελείται ο Νίκος 
Κοτζιάς.
Ο Λασκούμ εξετάζει τις ποικίλες μορφές και 
πρακτικές της διαφθοράς και αναψηλαφεί 
γνωστές υποθέσεις από την πρόσφατη 
ευρωπαϊκή εμπειρία. Με την ανάλυσή του 
αμφισβητεί ριζικά την καθησυχαστική 
αντίληψη που Βλέπει τη διαφθορά σαν μια 
περιθωριακή εκδήλωση, σαν ένα δευτερεύον 
παθολογικό σύμπτωμα που ταλανίζει 
περιστασιακά έναν κατά Βάση υγιή 
οργανισμό. Ο Λασκούμ υπογραμμίζει ότι η 
διαφθορά είναι μια μόνιμη κατάσταση και θα 
πρέπει πλέον να θεωρείται ως ένας 
γενικευμένος τρόπος δράσης που απαντά 
τόσο στους δημόσιους όσο και στους 
ιδιωτικούς θεσμούς καθώς και στις μεταξύ 
τους σχέσεις. Επιχειρεί τέλος να απαντήσει 
στο ερώτημα: Είναι εφικτή η καταπολέμηση 
της διαφθοράς;
Προδημοσιεύουμε στη συνέχεια ένα 
απόσπασμα από το βιβλίο του Πιερ Λασκούμ 
«Διαφθορά» (Καστανιώτης).

ΘΑΝΑΣΗΣ ΓΙΑΛΚΕΤΣΗΣ

Τα ποΜά πρόοωπα 
ιης διαφθοράς

Εδώ και δέκα χρόνια, έχει αναπτυ
χθεί στη Γαλλία, όπως είχε συμβεί 
προηγουμένως και σε άλλες ευρω
παϊκές χώρες, μια σημαντική τάση 

να εμπλέκονται πολιτικοί και γενικοί διευ
θυντές επιχειρήσεων σε ενέργειες που σχε
τίζονται με τη «διαφθορά». Πιο συγκεκρι
μένα, με αυτή τη λέξη-κατηγορία στιγματί
ζονται διαφόρων ει
δών δραστηριότητες 
που είναι παράνομες 
ή θεωρούνται παρά
νομες. Πρώτα απ’ ό
λα, ενοχοποιείται στα 
μάτια της κοινής γνώ
μης μια ολόκληρη 
σειρά από ατομικές 
πρακτικές, όπως ο 
προσωπικός πλουτι
σμός; η ευνοιοκρατία 
για τους οικείους ή 
τους φίλους, η αθέμι
τη απόκτηση κονδυ- 
λίων για την κάλυψη 
των εκλογικών δαπανών κ.λπ. Πέρα όμως 
από τη δταφθορά των προσώπων, τίθεται ε
πίσης το ζήτημα της διαφθοράς των οργανι
σμών, είτε πρόκειται για κόμματα που ανα
ζητούν χρηματοδοτικούς πόρους είτε για 
δημόσιες υπηρεσίες που δεν τηρούν τις 
προβλεπόμενες διαδικασίες, αλλά και γενι
κότερα το ζήτημα της διαφθοράς των πολι
τικών θεσμών, όταν συμβάλλουν στο θρίαμ
βο του ιδιωτικού συμφέροντος εις βάρος του 
γενικού συμφέροντος. Τέλος, κατονομάζο
νται επίσης ως ένοχες οι επιχειρήσεις που

Ενα Biftfiio που 
ανατεμνοι το 

φαινόμενο της 
ποθιτικής διαφθοράς 

οπς ούγχρονες 
δημοκρατικές 

κοινωνίες

χρησιμοποιούν τη διαφθορά για να επιτύ
χουν τους οικονομικούς στόχους τους. Σε αυ
τό τον τομέα, τα οικονομικά συμφέροντα 
και η κατάχρηση εξουσίας συμβαδίζουν. 
Ομως, οι δυο αυτές διαστάσεις δεν είναι σα
φώς καθορισμένες, το κέρδος που προσδο
κά ο διεφθαρμένος δεν είναι αναγκαία άμε
σο και τα αναμενόμενα οφέλη δεν έχουν 

συστηματικά χρηματι
κή μορφή. Υπάρχει ε
πίσης το ενδεχόμενο 
η διαφθορά να έχει τη 
μορφή της αμοιβαίας 
εξυπηρέτησης, η ο
ποία μπορεί να πραγ
ματοποιηθεί μακρο
πρόθεσμα και δύσκο
λα αποτιμάται χρημα
τικά. Οσο για τη δύ
ναμη της επιρροής, 
συχνά είναι δύσκολο 
να χαραχτούν τα όρια 
ανάμεσα σε μια νόμι
μη πρακττκή και 

στην κατάχρηση εξουσίας. Μια λέξη ή ένα 
τηλεφώνημα μπορεί να έχουν καθοριστική 
επίδραση στη λήψη μτας απόφασης, χωρίς 
παρ’ όλα αυτά να αφήσουν απτά ίχνη.

Ο όρος «διαφθορά» είναι θύμα των αμφι
σημιών που έχει η έννοια αυτή στην καθο
μιλουμένη. Σήμερα χρησιμοποιείται, ιδίως 
από πολλούς δημοσιογράφους και πολιτι
κούς παράγοντες, σαν μια γενική έννοια 
που συμπεριλαμβάνει όλες τις μορφές κα
τάχρησης εξουσίας, είτε στον δημόσιο είτε 
στον ιδιωτικό τομέα. Ο όρος αποκτά ακόμα

πτο ευρεια σημαστα, όταν χρησιμοποιείται 
γτα να υποδηλώσει μια συμπεριφορά στα ό
ρια της νομιμότητας από ανθρώπους που 
κατέχουν κάποιο πολιτικό ή διοικητικό α
ξίωμα (προνομιακή πληροφόρηση για τη 
δημιουργία θέσεων εργασίας ή για χωροτα
ξικά σχέδια, φορολογικοί διακανονισμοί) ή 
κάποια σημαντική θέση στους κόλπους 
μιας επιχείρησης (παραποίηση λογιστικών 
στοιχείων, φοροδιαφυγή). Η διαφθορά σε 
αυτές τις περιπτώσεις γίνετατ συνώνυμη της 
παρέκκλισης, χωρίς όμως να προσδιορίζε
ται με σαφήνεια η νόρμα βάσει της οποίας 
αξιολογείται αυτή η συμπεριφορά. Τέλος, 
πρέπει να επισημάνουμε ότι ουσιαστικά η 
κοινωνική προσοχή στρέφεται στην πολιτι
κή διαφθορά, ενώ δεν δίνεται τόσο μεγάλη 
σημασία στη διαφθορά στην οποία ενέχο
νται ιδιωτικοί παράγοντες και ιδίως αυτή 
που υφίσταται στις σχέσεις ανάμεσα σε επι
χειρήσεις. Παρόλο που οι πρακτικές αυτές 
εξακολουθούν να είναι ελάχιστα ορατές, 
καθώς οι καταγγελίες εναντίον τους είναι 
λιγότερες και πιο δύσκολο ν ’ αποδειχτούν, 
είναι εξίσου σημαντικές. Πράγματι, είναι 
αλληλένδετες με τις ανταγωνιστικές συ
γκρούσεις και τους ελιγμούς που αποσκο
πούν στον έλεγχο της αγοράς. Ο νόμος της 
ζήτησης και της προσφοράς ισχύει και στη 

διαφθορά, με τη ζήτηση να πηγάζει 
από τους παράγοντες της οικονο
μίας και με την προσφορά να βασί
ζεται στην απληστία όσων ασκούν 
πολιτικά λειτουργήματα.

Αν τη δούμε κάτω από αυτό το ι
διαίτερα διευρυμένο πρίσμα, η δια
φθορά υποδηλώνει δυο είδη πα
ρεκκλίσεων. Πρώτα απ’ όλα, τη συ

μπεριφορά αυτού που κατέχει εξουσία και, 
μέσα στα πλαίσια των καθηκόντων του δη
μοσίων ή ιδιωτικών, χρησιμοποιεί τη θέση 
ισχύος του για να παραβιάσει κάποιον κα
νόνα είτε προς όφελος του είτε προς όφελος 
κάποιου άλλου ατόμου ή οργανισμού. Δεύ
τερον, η διαφθορά ισοδυναμεί με μια πιο 
ευρεία έννοια, η οποία υποδηλώνει την πα
ράκαμψη ή τη διαστρέβλωση κάποιας ε
παγγελματικής νόρμας (καλή πίστη στις 
συναλλαγές) ή κάποιας ηθικής αρχής (ισό
τιμη αντιμετώπιση), που η τιμωρία τους δεν 
έχει καθοριστεί με ακρίβεια.

Πρώτα απ’ όλα, οι μορφές διαφθοράς 
κλιμακώνονται, από κανονιστική άποψη, 
ανάμεσα σε δυο ακραίους πόλους. Στη μια 
μεριά, υπάρχουν οι ποινικές παραβάσεις, 
που καθορίζουν μια συγκεκριμένη συμπε
ριφορά και την τιμωρία της (ενεργητική και 
παθητική διαφθορά, ανάμειξη σε αθέμιτες 
συναλλαγές, δωροληψία, παρεμπόδιση της 
ισότητας των ευκαιριών στις αγορές, συνε
νοχή πρώην δημοσίων λειτουργών). Στο άλ
λο άκρο, βρίσκεται η κοινωνικά αμφιλεγό
μενη συμπεριφορά, που όμως ο τρόπος τι
μωρίας της παραμένει απροσδιόριστος 
(lobbying, φοροδιαφυγή, ίδρυση εταιρειών 
offshore για τη συγκρότηση μαύρων ταμεί
ων, δώρα που στο τέλος του έτους προσφέρει 
μια επιχείρηση σε κάποιο δημόσιο λειτουρ
γό ή σε κάποιον εκλεγμένο πολιτικό, μερι
κές περιπτώσεις δημοσίων λειτουργών που 
εγκαταλείπουν τον δημόσιο τομέα για να 
εργαστούν στον ιδιωτικό). Το δίκαιο είναι ε
πομένως ο ερμηνευτής της ιεραρχίας των 
κοινωνικών συμφερόντων και αξιών που 
θεωρούνται ότι χρήζουν ιδιαίτερης προστα
σίας σε μια δεδομένη χρονική περίοδο και 
σε ένα δεδομένο τόπο. Για παράδειγμα, τυ
ποποιεί τη διαφορά ανάμεσα στη διαφθορά 
που τιμωρείται και το χρηματισμό ή ανάμε
σα στην ευνοιοκρατία και την ύπαρξη ε-’ 
κλογικής πελατείας.
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«

ειαβαπκό»
προϋπολογισμό για ίο 

I 2003, με αιχμές κατά ιης 
πολιτικής του απείΙΟόντος 
δημάρχου Δ. Αβραμόπουλου, 
παρουσίασε στη χδεστνή 
συνεδρίαση του δημοτικού 
συμβουλίου η δήμαρχος Αθηναίων 
Ντόρα Μπακογιάννη.

Ο νέος προϋπολογισμός του δήμου, ο ο
ποίος είναι μειωμένος κατά 23,9 εκατ. ευ
ρώ (ανέρχεται στα 479,8 εκατ. ευρώ έναντι 
503,7 του 2002), θα αναμορφωθεί ε
ντός του α' τετράμηνου του 2003, έ
τσι ώστε να πλησιάσει στην ακριβή 
εικόνα των οικονομικών του δήμου, 
την οποία ήδη καταγράφει εταιρεία 
ορκωτών λογιστών.

Οπως είπε η κ. Μπακογιάννη, η 
μείωσή του κατά 23,9 εκατ. ευρώ α
ποδίδεται στην προσπάθεια για ρε
αλιστική παρουσίαση των οικονομι
κών του δήμου με την κατά το δυνα- 

• Τί)ν μικρότερη πλασματικότητα και

ΔΗΜΟΣ ΑΘΗΝΑΙΩΝ: Σε δύο δόοεις ο προϋποήογιομός

Αιχμές Μόρας 
για ΑΒραμόπουλο

διαβεβαίωσε ότι αυτό δεν ακυ
ρώνει την πρόθεση της νέας δημοτι
κής αρχής για έργα, παρεμβάσεις 
και νέες πολιτικές.

Η δήμαρχος Αθηναίων υποστήρι
ξε ότι, παρά τα μειωμένα κονδύλια, 
μπορεί να παραχθεί έργο υπό τις α 
κόλουθες προϋποθέσεις:
•  Την αύξηση του ποσοστού υλο
ποίησης του προϋπολογισμού, το ο
ποίο πέρυσι κυμάνθηκε μεταξύ

63%-66%, αλλά χαρακτηρίζεται α 
πό πλασματικότητα.
•  Την ανταπόκριση της κυβέρνησης 
στις υποχρεώσεις της έναντι του δή
μου, οι οποίες σύμφωνα με τη νέα 
δημοτική αρχή ανέρχονται σε οφει
λές 22,4 εκατ. ευρώ.
•  Τη συνεισφορά της κυβέρνησης 
στην ολυμπιακή προετοιμασία της 
Αθήνας. Εν προκειμένω η κ. Μπα- 
κογιάννη είπε ότι ο δήμος δεν γνω

ρίζει ακόμη τα ποσά που θα λάβει 
για ολυμπιακά έργα.

Στο χθεσινό δημοτικό συμβούλιο 
κατεγράφη και η αβεβαιότητα για 
τα προβλεπόμενα έσοδα από ανεί
σπρακτες οφειλές παρελθόντων ε
τών προς το δήμο.

Ενδεικτικός της κατάστασης του 
δήμου είναι και ο προϋπολογισμός 
του τεχνικού προγράμματος, ο ο
ποίος προβλέπει έργα ύψους 69,5

εκατομμυρίων ευρώ, τομέας για 
τον οποίο ασκήθηκε επίσης κριτική 
στην απελθούσα δημοτική αρχή.

Και τούτο διότι η υλοποίησή του 
για το 2002 ήταν σε ποσοστό μόλις 
8,5%.

Μάλιστα η δήμαρχος Αθηναίων 
κ. Μπακογιάννη, αναφερόμενη 
στον τομέα της οδοποιίας, έκανε 
λόγο για «άθλια κατάσταση».

Ο επικεφαλής της μείζονος αντι
πολίτευσης στο δήμο Χρήστος Πα
πουτσής υπογράμμισε ότι «το κείμε
νο του προϋπολογισμού βρίσκεται 
στον αέρα, γιατί δεν υπάρχει το σύ
νολο των απαιτήσεων και υποχρεώ
σεων που μας κληροδότησε η απελ
θούσα δημοτική αρχή».

Ζήτησε μάλιστα να αποσυρθεί 
προς αναμόρφωσιν. Στο ίδιο μήκος 
κύματος με τον κ. Παπουτσή, οι Φώ
της Κουβέλης και Σπύρος Χαλβα
τζής καταψήφισαν τον προϋπολογι
σμό, ο οποίος ψηφίστηκε κατά πλει- 
οψηφία.

Μ.Σ.

Προς κινητοποιήσεις οι mñóioi όλου του κόσμου Τα πεεγ γίνονταΐ πεΣΥΠ

Μ ε κινητοποιήσεις σε όλη την 
Ευρώπη απειλούν οι πιλό

τοι στην περίπτωση που εντα
χθεί στην κοινοτική νομοθεσία 
πρόταση του Ευρωκοινοβουλίου 
για αύξηση του ωραρίου καθη
μερινής απασχόλησης. Ηδη οι ε
νώσεις χειριστών ορισμένων ε
ταιρειών, όπως η Alitalia, πραγ
ματοποιούν σήμερα 24ωρη α
περγία, ενώ στην Ελλάδα οι πι
λότοι της Ολυμπιακής εγκαινιά-

ζσυν σήμερα εκστρατεία ενημέ
ρωσης των επιβατών.

Οι επιβάτες που πρόκειται να 
αναχωρήσουν για προορισμό 
του εξωτερικού με ξένη αεροπο
ρική εταιρεία καλό θα είναι να 
επικοινωνούν πρώτα με το 
«Ελευθέριος Βενιζέλος» (τηλ. 
210-3530000), διότι υπάρχει το 
ενδεχόμενο ακύρωσης πτήσεων.

«Το ωράριό μας σήμερα κα
θορίζεται από το νόμο 2602, ο

οποίος ορίζει 13ωρη ημερήσια 
απασχόληση και 48 ώρες σε ε
βδομαδιαία βάση. Η πρόταση 
την οποία συζητά το Ευρωκοι
νοβούλιο προβλέπει την ενο
ποίηση του ωραρίου σε ολό
κληρη την Ε.Ε. και την καθιέ
ρωση εβδομάδας 60 ωρών», 
δηλώνει στην «Ε» ο Μιχ. Τσι- 
γώνης, γεν. γραμματέας της 
Ενωσης Χειριστών Πολιτικής 
Αεροπορίας (ΕΧΠΑ). Σε σχε
τική ανακοίνωση της ΕΧΠΑ 
αλλά και της Πανευρωπαϊκής 
Ενωσης Πιλότων (ΕΟΑ), η ο-

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΑΙΓΑΙΟΥ 
ΣΧΟΛΗ ΕΠΙΣΤΗΜΩΝ 
ΤΗΣ ΔΙΟΙΚΗΣΗΣ 
ΤΜΗΜΑ ΔΙΟΙΚΗΣΗΣ 
ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ

Χίος, 20.01.03 
Α.Π.: 201

ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ ΕΚΔΗΛΩΣΗΣ 
ΕΝΔΙΑΦΕΡΟΝΤΟΣ

Το Τμήμα Διοίκησης Επιχειρήσε
ων (Τ.Δ.Ε.) του Πανεπιστημίου Αι
γαίου ανακοινώνει ότι προκειμένου 
να καλύψει διδακτικές ανάγκες του 
Προγράμματος Σπουδών για το εα
ρινό εξάμηνο ακαδημαϊκού έτους 
2002-2003, δέχεται υποψηφιότητες 
γ ια  επιλογή ενός διδάσκοντα βάσει 
του ΠΔ 407/80 στα γνωστικά πεδία:
-  Μικροοικονομική - Μακροοικονο

μική
-  Εισαγωγή στην οικονομική
-  Πολιτική Οικονομία
-  Οικονομετρία
-  Οικονομική ανάλυση
Οι ενδιαφερόμενοι κάτοχοι διδακτο
ρικού διπλώματος θα πρέπει, μέχρι 
31 Ιανουάριου 2003, να καταθέσουν 
ή να αποστείλουν τα  ακόλουθα δι- 
καιολογητικά:

• 1. Αίτηση.
2. Επικυρωμένα αντίγραφα τίτλων 

σπουδών (σε περίπτωση τίτλων 
ΑΕΙ του εξωτερικού θα πρέπει να ε
πισυνάπτεται αναγνώριση των τίτ
λων σπουδών από το ΔΙΚΑΤΣΑ).

3. Εκτενές Βιογραφικό Σημείωμα.
4. Αναλυτικό Υπόμνημα Εργασιών, 

στη διεύθυνση:
Πανεπιστήμιο Αιγαίου
Τμήμα Διοίκησης Επιχειρήσεων 
Μιχάλων 8,82100 Χίος 

Για περισσότερες πληροφορίες οι 
ενδιαφερόμενοι μπορούν να απευ
θύνονται στη Γραμματεία του Τμή
ματος:
Τηλ.: 22710-35112 ή 
στηΔ/νση: http:www.ba.aegean.gr

Πάρις Τσάρτας 
Αναπλ. Καθηγητής 

Πρόεδρος Τμήματος 
Διοίκησης Επιχειρήσεων

ποία εκπροσωπεί 31.000 χειρι
στές, τονίζεται ότι το Ευρωκοι
νοβούλιο αγνόησε τις εισηγή
σεις επιστημόνων, που θεω
ρούν επικίνδυνη για την ασφά
λεια των πτήσεων την εισήγηση 
για αύξηση του ωραρίου. Σύμ
φωνα με πληροφορίες, αντι
προσωπεία της ΕΟΑ επισκέ- 
φθηκε πριν από λίγες ημέρες 
την Αθήνα και έθεσε το θέμα 
στον υπουργό Μεταφορών Χρ. 
Βερελή, που για το τρέχον εξά
μηνο προεδρεύει του συμβου
λίου των ομολόγων του.

ΕΘΝΙΚΟ ΚΑΙ ΚΑΠΟΔΙΣΤΡΙΑΚΟ 
ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΑΘΗΝΩΝ 

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ
Το Πανεπιστήμιο Αθηνών ανα

κοινώνει ότι με την Υπουργική α
πόφαση 121591, 121615, 121616/ 
Β2/23-12-2002 που δημοσιεύτηκε 
στο 343/31.12.02 αριθμ. ΦΕΚ τ. 
παρ., προκηρύσσονται οι ακόλου
θες θέσεις ΔΕΠ:
Ιατρική Σχολή (τηλ.: 210-7462045) 
Τομέας: Κλινικοεργαστηριακός
-  Μία (1) θέση ΔΕΠ στη βαθμίδα 

του Λέκτορα με γνωστικό αντι
κείμενο «Ιατρική Φυσική-Ακτινο- 
φυσική».

Τομέας: Χειρουργικός
-  Μία (1) θέση ΔΕΠ στη βαθμίδα 

του Επίκουρου Καθηγητή με 
γνωστικό αντικείμενο «Νευρο- 
χειρουργική».

Τομέας: Υγείας Μητέρας-Παιδιού
-  Μία (1) θέση ΔΕΠ στη βαθμίδα 

του Λέκτορα με γνωστικό αντι
κείμενο «Γενετική».

Τμήμα Χημείας 
(τηλ.: 210-77274341).
Τομέας: Θεωρητική Χημεία - Φυσι- 
κοχημεία - Ανόργανη Ανάλυση - 
Ενόργανη Ανάλυση - Οργανολο
γία  - Χημική Μηχανική (Εφαρμ. Φυ- 
σικοχημεία).
-  Μία (1) θέση ΔΕΠ στη βαθμίδα 

του  Λέκτορα με γνωστικό αντι
κείμενο «Αναλυτική Χημεία».

Η προθεσμία υποβολής υποψη
φιοτήτων λήγει στις 17-3-03.

Καλούνται οι ενδιαφερόμενοι, 
που έχουν τα  νόμιμα προσόντα, να 
υποβάλουν αίτηση υποψηφιότητας 
μαζί με όλα τα  αναγκαία γ ια  την κρί
ση δικαιολογητικά, όπως αυτά ανα- 
φέρονται στο ΦΕΚ τη ς  προκήρυ
ξης, στη Γ ραμματεία της Σχολής, 
όπου μπορούν να απευθύνονται 
γ ια  περισσότερες πληροφορίες.

Αθήνα 17.1.03 
Ο Πρύτανης 

Γεώργιος Μπαμπινιώτης

ΕΘΝΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ ΕΡΕΥΝΑΣ ΦΥΣΙΚΩΝ ΕΠΙΣΤΗΜΩΝ «ΔΗΜΟΚΡΙΤΟΣ»
153 10 ΑΓ. ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΑΤΤΙΚΗΣ Τ.Θ. 60228 
ΤΗΛ. 2106503000, FAX 2106532649 
e-mail: efthi@gel.demokritos.gr 
ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΑ ΕΙΔΙΚΟΥ ΛΟΓΑΡΙΑΣΜΟΥ
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ: Χρυσούλα Χρηστάκη Αγία Παρασκευή 15-1-2003
ΤΗΛ.: 2106503052 Αρ. Πρωτ.: 015/9/902/3.2003

ΕΚΔΗΛΩΣΗ ΕΝΔΙΑΦΕΡΟΝΤΟΣ
Το Ινστιτούτο Πυρηνικής Φυσικής του ΕΚΕΦΕ «Δημόκριτος», στα πλαίσια της Ευ

ρύτερης Ανάπτυξης του Εθνικού Αστεροσκοπείου Εκπαίδευσης «Εύδοξος» και της υ
λοποίησης νέων ευρωπαϊκών προγραμμάτων, προσκαλεί τους ενδιαφερομένους να 
υποβάλουν εκδήλωση ενδιαφέροντος για την κάλυψη τριών (3) θέσεων εξωτερικών 
επιστημονικών συνεργατών, οι οποίοι θα απασχοληθούν με σύμβαση μίσθωσης ανε- 

: , ξάρτητων υπηρεσιών ορισμένου χρόνου ως εξής:
1. Μία θέση μεταδιδακτορικού ερευνητή συνεργάτη, πλήρους απασχόλησης, με τα 

εξής απαραίτητα προσόντα:
•  Διδακτορικό δίπλωμα στη γνωστική περιοχή της παρατηρησιακής αστροφυσικής.
•  Γνώση και εμπειρία σε θέματα σχεδιασμού και διεξαγωγής πειραμάτων αστροφυ

σικής, ευρύτατη γνώση εφαρμοσμένης οπτικής, δυνατότητα ανάπτυξης νέων α
στρονομικών οργανολογιών και ικανότητα σχεδιασμού και συγκρότησης ηλεκτρο- 
οπτικών διατάξεων.

•  Πλούσια οργανωτική δράση, εμπειρία σε σχεδίασμά, οργάνωση και υλοποίηση ε
ρευνητικών προγραμμάτων και στη χάραξη ερευνητικής και εκπαιδευτικής στρα
τηγικής.

Η διδακπκή εμπειρία Φυσικής αποτελεί σημαντικό πρόσθετο προσόν.
2. Μία θέση μεταδιδακτορικού συνεργάτη, μερικής απασχόλησης, με τα  εξής απα

ραίτητα προσόντα:
•  Διδακτορικό δίπλωμα στην περιοχή της παρατηρησιακής αστροφυσικής.
•  Εμπειρία σε διεξαγωγή αστρονομικών παρατηρήσεων και επεξεργασία ανάλυ- 

ση/ερμηνεία δεδομένων.
Η ενδεχόμενη συμμετοχή σε εκπαιδευτικά προγράμματα και η εμπειρία εργασίας σε 

I  ζητήματα λειτουργικής υποστήριξης μεγάλων πειραματικών εγκαταστάσεων αστρο
νομίας σε οιαδήποτε περιοχή του φάσματος αποτελούν πρόσθετα προσόντα.
3. Μία θέση επιστημονικού συνεργάτη, υποστήριξης αστρονομικών παρατηρήσεων 

και ανάπτυξης οργανολογίας, πλήρους απασχολήσεως με τα  εξής απαραίτητα 
προσόντα:

•  Πτυχίο Φυσικής και αναγνωρισμένο μεταπτυχιακό τίτλο σπουδών (Μ.Sc) στην α
στρονομική ή διαστημική τεχνολογία.

•  Εμπειρία στη μελέτη, συγκράτηση και λειτουργία εικονοληππκών ανιχνευτικών δια
τάξεων στο οπτικό μέρος του φάσματος.

•  Ικανότητα σχεδιασμού ψηφιακών ηλεκτρονικών διατάξεων και γλώσσας προγραμ
ματισμού C.

Οι υποψήφιοι πρέπει να μπορούν να μεταβαίνουν και να εργάζονται εντός και εκτός 
Αθηνών ανάλογα με τις εκάστοτε ανάγκες των εκτελούμενων προγραμμάτων. Ειδικά 
για τη Θέση (3) απαιτείται εκτεταμένης διάρκειας διαμονή εντός των εγκαταστάσε
ων του Ερευνητικού Κέντρου Αστροφυσικής «ΕΥΛΟΓΟΣ» στο όρος Αίνος της Κε
φαλληνίας.

Η σύμβαση θα είναι ετήσιας διάρκειας με δυνατότητα παράτασης εφόσον υπάρ- 
-4*χουν διαθέσιμες πιστώσεις.

Αιτήσεις και πλήρη βιογραφικά θα πρέπει να υποβληθούν (εντός φακέλου με έν
δειξη του αριθμού της προκηρυσσόμενης θέσης) στη Γ ραμματεία Ειδικού Λογαρια
σμού του ΕΚΕΦΕ «Δημόκριτος» εντός 30 ημερών από τη δημοσίευση της εκδήλωσης 
ενδιαφέροντος.

Γ ια περισσότερες πληροφορίες οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να επικοινωνούν κα
τά τις εργάσιμες ημέρες και ώρες με τον Δρ. Γ. Φανουράκη στο τηλέφωνο 210- 

'6503525.
Η ΠΡΟΪΣΤΑΜΕΝΗ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΑΣ ΕΙΔΙΚΟΥ ΛΟΓΑΡΙΑΣΜΟΥ 

Α. ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΜΑΥΡΟΝΑΣΙΟΥ

Σε Περιφερειακά Συστήματα Υγείας και Πρόνοιας (ΠεΣΥΠ) 
μετονομάζονται τα Περιφερειακά Συστήματα Υγείας (ΠεΣΥ), 
σύμφωνα με προσθήκη-τροπολογία στο σχέδιο νόμου του 
υπουργείου Υγείας «Αναδιοργάνωση του Εθνικού Συστήματος 
Κοινωνικής Φροντίδας και άλλες διατάξεις», που κατατέθηκε χθες 
στη Βουλή.
Σε κάθε ΠεΣΥΠ συνιστάται αυτοτελές τμήμα κοινωνικών 
υπηρεσιών, που υπάγεται απευθείας στον αναπληρωτή γενικό 
διευθυντή του ΠεΣΥΠ, ο οποίος εισηγείται τα σχετικά θέματα στο 
Δ.Σ. του. Με την ίδια προσθήκη-τροπολογία δίνεται διετής 
παράταση στους φαρμακοποιούς που έχουν κλείσει το 70ό έτος 
της ηλικίας τους να αποχωρήσουν υποχρεωτικά από το 
επάγγελμα.
Οι φαρμακοποιοί που θα συνταξιοδοτηθούν υποχρεωτικά πρέπει 
να ανακαλέσουν την άδεια ιδρύσεως και λειτουργίας του 
φαρμακείου τους. Η παράταση, όπως αναφέρεται στην 
τροπολογία, δίνεται διότι το διάστημα είναι μικρό για την 
τακτοποίηση των υποχρεώσεων και των εκκρεμοτήτων των 
φαρμακοποιών που έχουν συμπληρώσει το 70ό έτος (απόλυση και 
αποζημίωση υπαλληλικού προσωπικού, διακοπή μισθώσεως, 
ρύθμιση εκκρεμοτήτων προς τρίτους).
Μέχρι την 1η Ιουνίου 2003 αναστέλλεται ομοίως και η ισχύς της 
διάταξης για την υποχρεωτική συνταξιοδότηση στην ηλικία των 70 
ετών, προκειμένου να καλυφθούν ορισμένες περιπτώσεις 
φαρμακοποιών οι οποίοι ενώ είχαν συγκεντρώσει τις νόμιμες 
προϋποθέσεις για τη λειτουργία ιδιόκτητου φαρμακείου έχασαν 
το δικαίωμά τους λόγω της άμεσης εφαρμογής της διάταξης. 
Επίσης, μέχρι τις 10 Απριλίου 2005 παρστείνεται η προθεσμία 
λειτουργίας ιδιωτικών ιατρείων που συστεγάζονται με τις 
κατοικίες των γιατρών, ενώ παρστείνεται μέχρι την ίδια 
ημερομηνία η προθεσμία των ιδιωτικών φορέων παροχής 
υπηρεσιών πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας στις διατάξεις του 
ΠΔ 84/2001.

καίνε τα ϋεωφορεία τους
Χ Α Ν ΙΑ

Μεγαλώνει μέρα με τη μέρα η αντιπαράθεση ανάμεσα στα δύο 
ΚΤΕΛ της Κρήτης, καθώς το ΚΤΕΛ Ηρακλείου - Λασιθίου επιμένει 
σε συνεκμετάλλευση της γραμμής Χανιά - Ηράκλειο - Χανιά, ενώ 
αυτό της δυτικής Κρήτης σε συνένωση των δύο ΚΤΕΛ. Οι 
λεακρορειούχοι του ΚΤΕΛ Χανιών - Ρεθύμνου συνεχίζουν τα 
μπλόκα τους στην εθνική οδό με σημαντικότερο αυτό στις Σίσες, 
στα όρια των νομών Ρεθύμνου και Ηρακλείου, και δεν επιτρέπουν 
τη διέλευση των λεωφορείων του ΚΤΕΛ ανατολικής Κρήτης. 
Ταυτόχρονα, όμως, οι λεωφορειούχοι του ΚΤΕΛ δυτικής Κρήτης, 
έχουν αρχίσει να καίνε τα λεωφορεία τους! Το πρώτο λεωφορείο 
το έκαψαν το μεσημέρι του περασμένου Σαββάτου. Το δεύτερο 
λεωφορείο το έκαψαν χθες τα ξημερώματα. Τώρα, απειλούν με 
κάψιμο και άλλων λεωφορείων αν δεν συνενωθούν με το ΚΤΕΛ 
ανατολικής Κρήτης.
«Αν δεν ψηφιστεί στη Βουλή τροπολογία του υπουργείου 
Μεταφορών για τη συνένωση των δύο ΚΤΕΛ, θα τα κάψουμε όλα 
τα λεωφορεία και θα φύγουμε με τα πόδια από τα μπλόκα», 
δήλωσε χθες ο πρόεδρος του ΚΤΕΛ Χανίων - Ρεθύμνου, 
Χαράλαμπος Τουλουπάκης.
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ΦΑΡΜΑΚΟΠΟΙΟΙ: 
ΣΤΟΠ ΣΤΟ ΑΗΜΟΣΙΟ  
ΑΠΟ I  η ΜΑΡΤΙΟΥ

Από την 1η Μαρτίου θα 
σταματήσουν να εκτελούν οι 
φαρμακοποιοί της Αττικής 
συνταγές του Δημοσίου, 
εφόσον δεν εξοφληθούν τα 
χρέη του Δημοσίου προς 
αυτούς.
Η συγκεκριμένη απόφαση 
πάρθηκε κατά τη χθεσινή 
συνεδρίαση του Διοικητικού 
Συμβουλίου του 
Φαρμακευτικού Συλλόγου 
Αττικής καθώς τα χρέη του 
Δημοσίου προς τους 
φαρμακοποιούς έχουν 
ξεπεράσει τα 30 
εκατομμύρια ευρώ.
Σύμφωνα με πληροφορίες 
το Δημόσιο θα αρχίσει να 
εξοφλεί τους λογαριασμούς 
του μέσα στο επόμενο 
δεκαήμερο.

«ΘΕΡΙΖΕΙ»
Η ΥΠΕΡΤΑΣΗ

Περισσότεροι από 700 
εκατομμύρια άνθρωποι σε 
όλο τον κόσμο πάσχουν από 
υπέρταση, ενώ η 
πλειονότητα των πασχόντων 
δεν λαμβάνουν θεραπευτική 
αγωγή ή παρά τα φάρμακα 
που παίρνουν δεν ρυθμίζουν 
σωστά την πίεσή τους.
Οπως αναφέρθηκε σε 
συνέντευξη Τύπου που 
δόθηκε στο Εθνικό Κέντρο 
στην Ουάσιγκτον στις ΗΠΑ, 
η μελέτη ΑΙ-Ι-ΗΑΤ που 
ξεκίνησε το 1994 υπό την 
αιγίδα του Αμερικανικού 
Ινστιτούτου Καρδιάς, 
Πνευμόνων και Αίματος, 
απέδειξε ότι η 
αντιυπερτασική ουσία 
αμλοδιπίνη μπορεί να 
μειώσει σημαντικά τους 
θανάτους από στεφανιαία 
νόσο, αλλά και τον αριθμό 
εμφραγμάτων και 
εγκεφαλικών επεισοδίων.
Η μελέτη, στην οποία 
συμμετείχαν περισσότεροι 
από 42.000 υπερτασικοί 
ασθενείς, είναι η πρώτη 
στην οποία εξετάστηκε η 
επίδραση διαφόρων 
αντιυπερτασικών ουσιών σε 
ασθενείς υψηλού 
καρδιαγγειακού κινδύνου.

Επι Ι ςοις Ο ροις

•  ΣΤΙΣ ΕΚΔΗΛΩΣΕΙΣ επίσημης έναρξης του 
«Ευρωπαϊκού Ετους ΑΜΕΑ 2003» είναι αφιερωμένο το 
ερχόμενο Σαββατοκύριακο (Κυριακή βράδυ η 
πανηγυρική αυλαία, στο Μέγαρο Μουσικής). Δύο μέρες 
νωρίτερα (Πέμπτη, ξενοδοχείο CARAVEL, θα δοθεί η 
κεντρική συνέντευξη Τύπου από την Ελληνίδα επίτροπο 
Αννα Διαμαντοπούλου, τον υπουργό Υγείας-Πρόνοιας 
Κώστας Στεφάνή και τον πρόεδρο Εθνικής 
Συνομοσπονδίας και Ευρωπαϊκού Φόρουμ ΑΜΕΑ Γιάννη 
Βαρδακαστάνη, όπου θα παρουσιαστούν με 
λεπτομέρεια όλες οι σχεδιασθείσες δράσεις του 
«Ετους».
•  ΥΠΟΘΕΣΗ ΖΩΗΣ π επανασχεδίαση του προνοιακού 
χάρτη (νέο νομοσχέδιο για την πρόνοια) για τους 
Ελληνες αναπήρους, αξιολογείται από την Εθνική 
Συνομοσπονδία τους ως «επί της αρχής θετική».
Ιδιαίτερη ικανοποίηση καταγράφεται τόσο για την 
ειοαγόμενη αποκέντρωση των υπηρεσιών όσο και για τη 
συμμετοχή εκπροσώπων των αναπηρικών φορέων στα 
όργανα επιστημονικής καθοδήγησης της διοίκησης.
Εξίσου θετικά αντιμετωπίζεται π δημιουργία 
ανεξάρτητου Εθνικού Παρατηρητηρίου για τα ΑΜΕΑ 
(προς παρακολούθησιν της εφαρμογής της 
νομοθεσίας), συνιστώσα -όπως μας λένε- 
πανευρωπαϊκή πρωτοπορία. Στα «θετικά» εγγράφεται, 
επίσης, η θέσπιση προγραμμάτων διερμηνείας στη 
νοηματική γλώσσα (πάγιο αίτημα εικοσαετίας), 
αποκλειστικά καλυπτόμενων από τον κρατικό 
προϋπολογισμό. Υπάρχουν, τέλος, και κάποιες 
ενστάσεις, σε ό,τι αφορά τη μη εκπροσώπηση των 
αναπηρικών φορέων στα συμβούλια ΠΕΣΥ και την μη 
πρόληψη θέσεως αναπληρωτού γενικού διευθυντή 
Κοινωνικής Φροντίδας και manager (από τον αναπηρικό 
-εννοείται- χώρο προερχόμενους) οτους μεγάλους 
προνοιακούς φορείς.
Οπως και να ’χει -σύμφωνα πάντοτε με την ηγεσία του 
αναπηρικού κινήματος της χώρας μας- το νέο 
προνοιακό νομοσχέδιο ανοίγει δρόμους και προοπτικές.
•  ΦΟΙΤΗΤΗΣ αριστούχος της ΑΣΟΕΕ, πανελληνιονίκης 
στο παραολυμπιακό άθλημα boccia, αλλά και πρόεδρος 
του σωματείου «Αγιος Χριστόφορος», στα είκοσι του 
μόλις χρόνια. Πρώτος στα γράμματα, πρώτος στον 
αθλητισμό, πρώτος στις κοινωνικές δράσεις. Το 
ερχόμενο Σαββατόβραδο, στην ετήσια καθιερωμένη 
γιορτή του Πανελλήνιου Συλλόγου Παραπληγικών, του 
οποίου είναι μέλος, γεύεται την «επωνυμία της 
βράβευσης». Αφού επί σειρά ετών ο Γρηγόρης 
Πολυχρονίδης σφράγισε με τη δική του «επωνυμία» 
καθετί με το οποίο καταπιάστηκε.
•  ΜΑΘΗΤΕΣ με ειδικές εκπαιδευτικές ανάγκες, η 
«πρώτη ύλη» της εργασίας φιλολόγου αποσπασμένης 
σε κέντρο διάγνωσης, αξιολόγησης, υποστήριξης 
(ΚΔΑΥ) επαρχιακής πόλης. Η κραυγή αγωνίας που μας 
απευθύνει (δεν δημοσιοποιούμε το επώνυμό της για 
λόγους... ευνόητους), τα λέει όλα: «Χρειάζομαι 
ερωτηματολόγια ανίχνευσης μαθησιακών προβλημάτων. 
Βοήθεια!». Τέσσερις μήνες μετά την έναρξη του 
σχολικού έτους, απούσες οι στοιχειωδώς απαραίτητες 
προϋποθέσεις εκκίνησης! Την ίδια ώρα που 
καθπσυχαστικές απαντήσεις στα κρίσιμα ερωτήματα 
που απασχολούν «ειδικούς» συμπολίτες μας 
εκστομίζονται κατά κόρον, απαγορεύεται σε κάποιους 
εξ αυτών η πρόσβαση ακόμα και σε αυτά τα... 
ερωτηματολόγια. Οσο δε αυτό ουδέναν συγκινεί, 
«επώνυμες» εξαιρέσεις, όπως αυτή του Γρηγόρη 
Πολυχρονίδη, θα υπάρχουν απλά για να επιβεβαιώνουν 
τον ανώνυμο, ανάλγητο «κανόνα»...

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΟΡΔΙΛΗΣ

ς τ ο ν  av*e iο  π α γ ο  30 νποάέαεις από ια Αωδεκάνηοα

«Συστημένο»
ακ όκιφΰοράς

Ρ Ο Δ Ο Σ

Ενας ογκωδέστατος 
φάκελος, ο 
οποίος, σύμφωνα 

με πληροφορίες, 
περιέχει περισσότερες 
από 30 υποθέσεις από 
τη Ρόδο, την Κω, την 
Πάτμο και άλλα νησιά 
του νομού, που 
αφορούν περιπτώσεις 
διαφθοράς σε Βάρος 
του Δημοσίου, 
διαβιβάστηκε πριν από 
μέρες από τον 
εισαγγελέα Εφετών 
Δωδεκανήσου Ιωάννη 
Λαϊνη στα χέρια του 
εισαγγελέα του Αρείου 
Πάγου Ευάγγελου 
Κρουσταλλάκη.

Σύμφωνα με τις ίδιες πληρο
φορίες, η συγκέντρωση των 
στοιχείων αυτών, που έγινε με 
ταχύτατους ρυθμούς από τον κ. 
Λαΐνη, αφορούσε περισσότε
ρες από 30 υποθέσεις διαφθο
ράς σε βάρος του Δημοσίου, οι 
οποίες έχουν προσδιοριστεί 
και είναι έτοιμες να εκδικα- 
στούν, υποθέσεις που αναμέ
νεται να προσδιοριστούν και 
υποθέσεις που βρίσκονται στο

Ο εισαγγελέας Αρείου Πάγου 
Ευάγγ. Κρουσταλλάκης

στάδιο της έρευνας από την 
πλευρά των ανακριτικών αρ
χών.

Ανάμεσά τους περιλαμβάνο
νται περιπτώσεις που αφορούν 
την υπόθεση με τις συνταγο- 
γραφήσεις, τη διάθεση ναρκω
τικών φαρμάκων και άλλων 
σκευασμάτων από γιατρούς 
στη Ρόδο, υποθέσεις για την 
καταπάτηση δημόσιων κτημά
των σε Ρόδο, Κω και Πάτμο, 
καθώς επίσης και υποθέσεις 
που αφορούν καταγγελίες πο- 
λεοδομικών ή κτηματολογικών 
παραβάσεων.

Στο φάκελο με τις περιπτώ

σεις αυτές, σύμφωνα με πλη
ροφορίες, περιλαμβάνονται ε
πίσης υποθέσεις και περιπτώ
σεις κρατικών λειτουργών, 
προϊσταμένων αλλά και απλών 
υπαλλήλων που υπηρετούν σε 
θέσεις και υπηρεσίες του δη
μοσίου τομέα, οι οποίοι φαίνο
νται ότι κατηγορούνται για πα
ράβαση καθήκοντος και έχουν 
ασκηθεί σε βάρος του (ή ανα
μένεται να ασκηθούν) ποινι
κές διώξεις σε βαθμό πλημμε
λήματος.

Εγκυροι νομικοί της Ρόδου 
πάντως, σχολιάζοντας τις εξε
λίξεις αυτές, χαρακτήρισαν 
πρωτόγνωρη τη βούληση τόσο 
του Αρείου Πάγου όσο και των 
εισαγγελικών αρχών του νο
μού, να ξεκαθαρίσουν άμεσα 
όλες τις περιπτώσεις διαφθο
ράς που έχουν παραπεμφθεί 
στη Δικαιοσύνη.

Ο φάκελος αυτός πάντως, 
που αφορά τις περιπτώσεις 
διαφθοράς σε βάρος του Δη
μοσίου, όπως επισήμαναν χθες 
ανώτατοι δικαστικοί λειτουρ
γοί της περιοχής, θα παραμέ
νει συνεχώς ανοιχτός, έτσι ώ
στε να ενταχθούν στο ίδιο 
πλαίσιο έρευνας και τυχόν άλ
λες περιπτώσεις που θα προ
κόψουν από τις έρευνες ή που 
θα καταγγελθούν μέσα στο α
μέσως επόμενο χρονικό διά
στημα.

«Ευρωμετάλλιο» διαφδοράς στην Ελλάδα
Θ Ε Σ Σ Α Λ Ο Ν ΙΚ Η

Μαφία» νούμερο 2! Δεύτερη στην Ευ
ρωπαϊκή Ενωση μετά την Ιταλία η 

Ελλάδα στη διαφθορά του δημόσιου τομέα, 
σύμφωνα με έκθεση της οργάνωσης «Διε
θνής Διαφάνεια», που ήλθε στο φως χθες, 
σε ειδική εκδήλωση του Δικηγορικού Συλ
λόγου Θεσσαλονίκης.

Κεντρικοί ομιλητές ο καθηγητής Νομικής 
Ιωάννης Μανωλεδάκης και ο αντεισαγγελέ
ας Εφετών Θεσσαλονίκης Ευάγγελος Κα- 
τσής, κάλυψαν με στοιχεία το θέμα «Η κα
ταπολέμηση της διαφθοράς στο δημόσιο το
μέα».

Οπως ανακοινώθηκε, από πρόσφατη έ
ρευνα ειδικής ερευνητικής ομάδας του συμ
βουλίου της Ευρώπης (CET), στο 12μηνο

Σεπτέμβριος 2000-2001, καταγγέλθηκαν σε 
όλο το δημόσιο τομέα στη χώρα μας μόνο έ
ξι περιπτώσεις διαφθοράς από τις οποίες 
μόλις δύο οδήγησαν σε καταδίκη τους κατη
γορούμενους.

Για το ίδιο χρονικό διάστημα, ερευνήθη- 
καν στο εσωτερικό της Αστυνομίας, στην πε
ριφέρεια της Βόρειας Ελλάδας, 163 περι
πτώσεις.

Απ’ αυτές, 64 τέθηκαν στο αρχείο, 13 δια
βιβάστηκαν σε άλλες αστυνομικές αρχές, 
τέσσερις οδηγήθηκαν σε προανάκριση κα
τόπιν εισαγγελικής παραγγελίας, εννέα σε 
αστυνομικές προανακρίσεις και 29 σε προ
καταρκτικές δικογραφίες. Ως τις 31 Δεκεμ
βρίου 2001 η έρευνα για τις υπολειπόμενες 
44 καταγγελίες εκκρεμούσε!

¡¡BIP

Μ ιλήστε 18% 
φθηνότερα

Τ ώ ρ α
¡μπορείτε!

Θέλετε 
να μιλήσετε 

με επώνυμους 

ασφολόγους 
ή χαρισματικά 

μέντιουμ ΧΩΡΙΣ 

να χρεώσετε 
το τηλέφωνό σας;

Μιλήστε ελεύθερα με την κάρτα προπληρωμένου χρόνου της ητβεϋαίοΐ

Θέλετε να ακούσετε τπ Βίκυ Παγιατάκη 
τηλεφωνώντας ακόμα και απ' το κινητό σας;

Μ ε την σ ί ί Γ ο ί ο ί ί /  μπορείτε!

Οι κλήσε ις  σ ας  Δ £ Ν  χρ εώ νοντα ι και Δ 6 Ν  εμφ ανίζοντα ι 
σ τον  αναλυτικό λογαρ ιασμό του σταθερού  τηλεφ ώ νου  σας..

Ζητήστε την τώρα στα περίπτερα

Αποκλειστική διάθεση |
kapa change

1 Τηλέφωνο: 210 5234 402


